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• Αναζητείται το «βαθύ λαρύγγι»
που σε χρόνο dt διαρρέει εν δήμω

όσα γίνονται στον «οίκο» 
της Κουμουνδούρου   ▶ΣΕΛ. 9
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Σε απίΣτΕυτη 
περιπέτεια 

τα δημόσια έσοδα
▶ΣΕΛ. 33

«Πάσχει νομικά και ηθικά
η έρευνα για το Μάτι»

Παιχνίδι 
εσωκομματικής 

εξουσίας στον ΣΥΡΙΖΑ

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΕΚΛΟΓΕΣ 
Ακλόνητο φαβορί 
ο Μπακογιάννης 

στην Αθήνα
▶ΣΕΛ. 11

• Η ενδο -
κυβερνητική 
κρίση Κοτζιά –
Καμμένου που
υποτιμήθηκε και
ο λόγος που 
ο Αλέξης Τσίπρας
άδειασε τον
εμπνευστή της
Συμφωνίας των
Πρεσπών υπέρ
του υπουργού
Άμυνας 
• Το σενάριο 
που θέλει τον
Χάρη Παμπούκη
στην κεφαλή 
του ΥΠ.ΕΞ.  
▶ΣΕΛ. 5-7

Το τρένο εκτροχιάστηκε, 
ο (ΠΑΣΟΚο)ΣΥΡΙΖΑ επέζησε

• Εξετάζεται το σενάριο να ζητηθεί από τον ΠτΔ να πάρει θέση σε
θέματα υπονόμευσης από τους ΣΥΡΙΖΑΝΕΛ των δημοκρατικών θεσμών

Ν.Δ.: Βάζουν στο «κάδρο»
και τον Παυλόπουλο

Μετανάστης
για πιο φθηνό
χρήμα ο ΤΙΤΑΝ

▶ΣΕΛ. 13

Η ΕΠΟ ζημιώθηκε με 28 εκατομμύρια
ευρώ και οι δύο μάρτυρες κατηγορίας
του ΣΔΟΕ δεν εξετάστηκαν…  ▶ΣΕΛ. 28

ΚΑΡΤΑ 
ΥΓΕΙΑΣ 

ΕΠΟ

Έγινε κι αυτό: 

Δίκη χωρίς μάρτυρες!!!

ΣΕΛ.

4

Πρόταση ενοχής για 6 «χρυσοδάκτυλους» των υποβρυχίων μιζών ΣΕΛ.

29-31

Τα επιχειρήματα του δικηγόρου Γ. Παπαϊωάννου,
αλλά και οι πρακτικές Στ. Κοντονή - Ξ. Δημητρίου

δημιουργούν μεγάλα ερωτηματικά για τη
νομιμότητα των ερευνών του Ηλ. Ζαγοραίου 

(για το Μάτι) και της Ειρ. Τζίβα (για το Νoor1)
▶ΣΕΛ. 26-27
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O
πως γίνεται πάντα στον καιρό της παντοδυναμίας του ίντερνετ και των social media, ο ομηρικός καβγάς που εκτυ-
λίχθηκε την περασμένη Τρίτη στο Υπουργικό Συμβούλιο και η παραίτηση του τέως πλέον υπουργού Εξωτερικών Νί-
κου Κοτζιά έδωσε τροφή για απείρου κάλλους σχόλια.

Έλεγε, π.χ., ένα από αυτά ότι «στον ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να προσέλαβαν κάποιον ειδικό και να του είπαν “πες μας μία μεγάλη
μ@κ@κία να κάνουμε”. Και την έκαναν…». Το αν όντως έκανε γκάφα μεγατόνων ο Αλέξης Τσίπρας καλύπτοντας τον Πάνο
Καμμένο στη σύγκρουση του τελευταίου με τον Νίκο Κοτζιά θα το αποδείξει η ζωή. Αλλά αυτό που δεν μπορεί να αμφι-
σβητηθεί είναι η… στατιστική. Ότι, δηλαδή, οποιοσδήποτε υπουργός διαφωνεί με τον Πάνο τον τρώει το μαύρο σκοτάδι.
Δεν είναι μόνο ο Κοτζιάς. Είχε προηγηθεί ο πρώην υπουργός Μεταναστευτικής Πολιτικής Γιάννης Μουζάλας, τον απο-

κεφαλισμό του οποίου είχε ζητήσει ο πρόεδρος των ΑΝ.ΕΛ., αλλά και ο
πρώην υπουργός Παιδείας Νίκος Φίλης, οι θέσεις του οποίου προκαλούν
φλύκταινες στον υπουργό Άμυνας.

Άλλο ένα επεισόδιο στον ακήρυχτο πόλεμο Καμμένου - Κοτζιά δεν θα
έκοβε τη μαγιονέζα, αλλά ο ΥΕΘΑ αποφάσισε να κάνει… Κούγκι το Υπουρ-
γικό Συμβούλιο «ανακαλύπτοντας» –όπως τουλάχιστον διέρρευσε η είδηση
στα ΜΜΕ– κακοδιαχείριση μυστικών κονδυλίων στο υπουργείο Εξωτερι-
κών, ύφους 45 εκατ. ευρώ. Και κάπου εκεί η σεμνή τελετή έλαβε τέλος: ο
Κοτζιάς φέρεται να απάντησε ότι στο (πρώην) υπουργείο είχε όλα κι όλα
€11.000.000 και ότι από αυτά τα μισά πηγαίνουν στην Εκκλησία διά μέσου
του υπουργείου Οικονομικών. 

Με τον «τσάρο της οικονομίας» να κάνει τον… Κινέζο και τον πρωθυ-
πουργό να αντιδρά με ένα εξισορροπητικό στυλ που περισσότερο έμοιαζε σε

παιδονόμο που δυσφορεί με τις αταξίες των μαθητών, το κυβερνητικό τρένο είχε αρχίσει να εκτροχιάζεται. 
Ω, του θαύματος! Από το τρένο δεν πετάχτηκε η διαφωνούσα «μαμά» του λόχου (για να θυμηθούμε την κλασική πλέον

κωμωδία του Χόλιγουντ) αλλά ο άνθρωπος που κατ’ εξοχήν υπερασπίστηκε την κυβερνητική γραμμή. Και σαν να μην έ-
φτανε αυτό, την επόμενη ημέρα τέθηκε σε εφαρμογή η αλάνθαστη τακτική που επιτάσσει πως «όταν δεν συμφωνεί μαζί σου η
πραγματικότητα, τόσο το χειρότερο για την πραγματικότητα». Κι εξηγούμαστε: για μεν τον κυβερνητικό εκπρόσωπο, Δημήτρη
Τζανακόπουλο, «η παραίτηση του Κοτζιά είναι για μένα πλήρως ακατανόητη», για δε τον γραμματέα του ΣΥΡΙΖΑ, Πάνο
Σκουρλέτη, ο Πάνος Καμμένος θα αλλάξει(;) τη στάση του σε ό,τι αφορά την «απειλή» να ρίξει την κυβέρνηση για το Σκο-
πιανό!

Άραγε, στο Μαξίμου όντως δεν κατανοούν τι συμβαίνει γύρω τους ή απλώς εκφράζουν ευσεβείς πόθους ότι όλα τα πα-
ραπάνω αφορούσαν μια απλή ενδοκυβερνητική διαφωνία που πέρασε και τώρα η συγκυβέρνηση ΣΥΡΖΑ-ΑΝ.ΕΛ. θα μα-
κροημερεύσει; 

«Του… Μαξίμου η ψυχή είναι μία άβυσσος» θα τραγουδούσε ο αείμνηστος Στράτος Διονυσίου. Το αν αυτή θα καταλήξει
στην κόλαση ή τον παράδεισο ίσως εξαρτάται τελικά από αυτά που έγγραφε στις 9 σελίδες της επιστολής του προς τον
πρωθυπουργό ο Νίκος Κοτζιάς, που μάλλον δεν ήταν τόσο κολακευτικά…
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Το τρένο 
της μεγάλης 
παράνοιας 
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• Στη Νέα Δημοκρατία εξετάζουν το σενάριο να ζητήσουν από τον Πρόεδρο
της Δημοκρατίας να�πάρει�θέση,�καθώς�«βλέπουν»�ανοχή�από�πλευρά�τους�στη
γενικότερη�διάθεση�υπονόμευσης�των�δημοκρατικών�θεσμών�από�τον�ετερόκλητο
κυβερνητικό�συνασπισμό Τσίπρα�-�Καμμένου

Ν.Δ.: Βάζουν 
στο «κάδρο» 
και τον 
Παυλόπουλο

Ρεπορτάζ:
Κώστας Παπαδόπουλος

Ε
ίναι αυτονόητο πως, σε
πρόσφατες παρεμβά-
σεις του, ο Άδωνις Γε-
ωργιάδης δεν λειτούρ-
γησε από μόνος του ό-

ταν αναφέρθηκε στην ανάγκη πα-
ρέμβασης του ΠτΔ. Ο αντιπρόε-
δρος της Ν.Δ. ούτε λίγο ούτε πολύ
ζήτησε παρέμβαση από τον κ.
Παυλόπουλο, εφόσον «διαπιστώ-
σει ότι υπάρχει έλλειψη δεδηλωμέ-
νης» στο θέμα της Συμφωνίας των
Πρεσπών, εάν κι όταν αυτή έρθει
προς ψήφιση στη Βουλή και οι Α-
ΝΕΛ επιμείνουν στην άρνη-
σή τους. Το πιο σημαντι-
κό, όμως, είναι ζήτησε
την παρέμβαση του μετά
την τοποθέτηση του ανα-
πληρωτή υπουργού Υγείας
από το βήμα της Κεντρι-
κής Επιτροπής του
ΣΥΡΙΖΑ. «Αισθά-
νομαι ότι η Δημο-
κρατία κινδυνεύ-
ει. Θα παρέμβει
ο Πρόεδρος της
Δημοκρατίας, κ.
Προκόπης Παυ-

λόπουλος;» είπε ο κ. Γεωργιάδης
όταν ρωτήθηκε σχετικά.

Στην Πειραιώς «βράζουν» με
τον Παύλο Πολάκη, ο οποίος α-
νερυθρίαστα δήλωσε ότι για «αν
βάλουμε κάποιους στη φυλακή, τότε
θα κερδίσουμε τις εκλογές». Θα πει
κανείς ότι δεν είναι η πρώτη φορά
που ο αν. υπουργός Υγείας κάνει
δήλωση που παραπέμπει σε άλλες
εποχές. Ο χρόνος, όμως, που επι-
λέγει αυτήν τη φορά να το κάνει εί-
ναι ιδιαίτερος, καθώς η ατμόσφαι-
ρα... μυρίζει εκλογές και κάλλιστα
μπορεί κανείς να εκλάβει την ατά-
κα του κ. Πολάκη ως «μήνυμα»
στους πολιτικούς αντιπάλους του

ΣΥΡΙΖΑ να... κάτσουν φρόνιμα.
Δεν είναι τυχαίο ότι ακόμη και
ο Κυριάκος Μητσοτάκης,
με παρέμβασή του στα μέσα
κοινωνικής δικτύωσης, σχο-
λίασε για το θέμα: «Οι επόμε-
νες εκλογές δεν θα αφορούν α-

πλώς την οικονομία. Θα α-

φορούν και την υπεράσπιση των θε-
μελιωδών μας αξιών».

Αξίζει να σημειώσουμε ότι από
τη Ν.Δ. βλέπουν μία γενικότερη
διάθεση υπονόμευσης των δημο-
κρατικών θεσμών από τον ετερό-
κλητο κυβερνητικό συνασπισμό
Τσίπρα - Καμμένου. Μάλιστα,
δεν αποκλείουν αυτό να γίνει σε α-
κόμα πιο έντονο βαθμό όσο πλη-
σιάζουν οι εθνικές εκλογές, με την
πόλωση να κορυφώνεται διαρκώς
και τα κυβερνητικά στελέχη –σύμ-
φωνα με τις «γαλάζιες» πηγές– να
«συνεχίζουν την προσπάθεια διχα-
σμού των πολιτών». Στο πλαίσιο αυ-
τό, ανοικτό είναι το ενδεχόμενο, α-
νάλογα και με τις εξελίξεις, ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης να ζητήσει
για μία ακόμη φορά την παρέμβα-
ση του Προέδρου της Δημοκρα-
τίας, ως του ανώτατου θεσμικού
παράγοντα. Βέβαια, τον Ιούνιο, ο
αρχηγός της αξιωματικής αντιπο-
λίτευσης είχε θέσει στον Προκό-
πη Παυλόπουλο θέμα πολιτικής
νομιμοποίησης – λόγω της πρόθε-
σης του Αλέξη Τσίπρα να υπογρά-
ψει τη Συμφωνία των Πρεσπών
χωρίς τη στήριξη του κυβερνητι-
κού του εταίρου. Τότε, ο πρόεδρος
της Ν.Δ. είχε ζητήσει την παρέμβα-

ση του ΠτΔ για να έρθει η συμφω-
νία στη Βουλή πριν την υπογράψει
ο πρωθυπουργός με τον Σκοπιανό
ομόλογό του, κάτι που τελικά δεν
αποφεύχθηκε. 

«Μην κοιτάτε αλλού»
Την ίδια ώρα, από τις Βρυξέλλες ό-
που βρέθηκε στο πλαίσιο της Συ-
νόδου Κορυφής του Ευρωπαϊκού
Λαϊκού Κόμματος, ο Κυριάκος
Μητσοτάκης έθεσε επιτακτικά
στους εταίρους μας το ζήτημα της
οικονομίας. Σύμφωνα με πληρο-
φορίες, ο αρχηγός της αξιωματι-
κής αντιπολίτευσης επεσήμανε ότι
δεν μπορούν να «κοιτούν αλλού»
αναφορικά με την κατάσταση που
επικρατεί. Με σβηστές τις κάμερες,
ο Πρόεδρος της Νέας Δημοκρατίας
ενημέρωσε τον πρόεδρο της Κομι-
σιόν, Ζαν Κλοντ Γιουνκέρ, ότι η
Ελλάδα, μετά το τέλος του προ-
γράμματος, συνεχίζει να είναι ά-
κρως ευάλωτη και εκτός αγορών.
Αυτό είναι κάτι που ο Κυριάκος
Μητσοτάκης έχει επισημάνει και
σε άλλες δημόσιες παρεμβάσεις
τους, ότι οι Ευρωπαίοι εταίροι
πολλές φορές παραγνωρίζουν την
πραγματικότητα, προκειμένου να
μπορέσουν να δώσουν προς τα έ-

ξω την εικόνα ενός ελληνικού
success story. Ο ίδιος φαίνεται να
επεσήμανε στον ισχυρό άνδρα της
Κομισιόν –αλλά και προς όλους
τους πιθανούς αποδέκτες– ότι, ε-
φόσον η χώρα δεν κατάφερε να ε-
πανακτήσει πρόσβαση στις αγο-
ρές, τότε το τρίτο πρόγραμμα έχει
αποτύχει εν τοις πράγμασι στον α-
ντικειμενικό του στόχο. 

Τέλος, πηγές της Πειραιώς κά-
νουν λόγο για «εικόνα κυβερνητικής
αποσύνθεσης», με αφορμή την πα-
ραίτηση του Νίκου Κοτζιά από τη
θέση του υπουργού Εξωτερικών,
στον απόηχο της σύγκρουσης του
με τον υπουργό Εθνικής Άμυνας,
Πάνο Καμμένο. Από τη Ν.Δ. τό-
νιζαν ότι δεν έχει ξανασυμβεί πρω-
θυπουργός να παρακαλά τους υ-
πουργούς τους να μην τον ρίξουν,
ενώ συνεργάτες του Κυριάκου
Μητσοτάκη «βλέπουν» τους κ.κ.
Τσίπρα και Καμμένο ως «αλληλο-
εκβιαζόμενους»: ο κ. Καμμένος α-
πειλεί, δηλαδή, ότι θα ρίξει την
κυβέρνηση, εφόσον έρθει η Συμ-
φωνία των Πρεσπών στη Βουλή
και ο κ. Τσίπρας διαμηνύει στον
κ. Καμμένο τρόπον τινά ότι έχει
πλειοψηφία στη Βουλή και για μια
ενδεχόμενη ψήφο εμπιστοσύνης,
ακόμα και με βουλευτές των Α-
ΝΕΛ. Υπό αυτό το πρίσμα, στη
Ν.Δ. εκτιμούν ότι αυτή η κατάστα-
ση στην οποία εμφανίζεται ο κυ-
βερνητικός συνασπισμός δεν μπο-
ρεί να συνεχιστεί επί μακρόν και
εκτιμούν ότι... μυρίζει εκλογές!


ΟΙ ΠΡΟΣΚΕΙΜΕΝΟΙ ΣΤΗΝ ΗΓΕΣΙΑ ΔΙΑΤΥΜΠΑΝΙΖΟΥΝ
ΟΤΙ ΕΛΕΓΧΟΥΝ ΤΟ ΚΟΜΜΑ (ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΟΜΑ-

ΔΑ, ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ, ΠΟΛΙΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ), ΕΝΩ ΟΙ
ΔΕΛΦΙΝΟΙ ΜΙΛΟΥΝ ΓΙΑ ΑΛΛΑΓΗ ΣΥΣΧΕΤΙΣΜΩΝ

Σχεδόν ενάμιση μήνα μετά τη συνέντευξη Τύπου, όπου ο
Κυριάκος Μητσοτάκης είχε δηλώσει ότι έχει μία «πολύ
καλή θεσμική συνεργασία» με τον Προκόπη Παυλόπουλο,
η Νέα Δημοκρατία βάζει ξανά στο... παιχνίδι της πολιτι-
κής αντιπαράθεσης, τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας.
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• Η «τεχνογνωσία» του ΠΑΣΟΚ αξιοποιείται έως και σήμερα
άριστα από τους μηχανισμούς – κομματικούς και κυβερνητικούς– του
ΣΥΡΙΖΑ

Το ΠΑΣΟΚ είναι εδώ, 
ενωμένο… ΣΥΡΙΖΑικό!

Μπορεί το ΠΑΣΟΚ αργά
αλλά σταθερά να περνά
στη λήθη –τουλάχιστον ό-
πως το ξέραμε από τον εμ-
βληματικό ιδρυτή του Αν-
δρέα Παπανδρέου–, δίνο-
ντας τη θέση του στο Κίνη-
μα Αλλαγής, η ουσία όμως
είναι πως, όπως και να το
πεις, ΠΑΣΟΚ θα παραμέ-
νει. Και όχι μόνο εκείνο το
κομμάτι που βρίσκεται στη
Χαριλάου Τρικούπη, αλλά
και το άλλο που έχει μετοι-
κήσει στην πλατεία Κου-
μουνδούρου και εξακο-
λουθεί να ασκεί εξουσία ά-
μεσα και έμμεσα.

Φ
υσικά, δεν παραβιά-
ζουμε κλειδαμπαρω-
μένες θύρες, μιας
και όλες αυτές οι πο-
λιτικές μετακομίσεις

και χείρες βοηθείας γίνονται χω-
ρίς κανέναν απολύτως ενδοιασμό.
Από τη Λούκα Κατσέλη μέχρι τον
Αντώνη Κοτσακά και τη Μαριλί-
ζα Ξενογιαννακοπούλου, πολλά
είναι τα στελέχη της «παπανδρεϊ-
κής» κυρίως περιόδου που στέκο-
νται στο πλευρό του Αλέξη Τσί-
πρα. Και κάποιοι άλλοι παραμέ-
νουν εντός των τειχών του άλλοτε
κραταιού κόμματος για να το
σπρώξουν με τη σειρά τους προς
τη μεγάλη κεντροαριστερή παράτα-
ξη υπό την σκέπη του ΣΥΡΙΖΑ.

Ανοιχτά υπέρ ΣΥΡΙΖΑ
ο Ραγκούσης 
Δεν είναι μόνο ο Γιάννης Ρα-
γκούσης, ο άλλοτε δήμαρχος Πά-
ρου και πρώην υπουργός, ο οποί-
ος εισέβαλε στην κεντρική πολιτι-
κή σκηνή μετά από «νεύμα» του
Γιώργου Παπανδρέου. Είναι ό-
μως εκείνος που δημόσια βάλλει
σε τακτά χρονικά διαστήματα κατά

των επιλογών του Κινήματος Αλ-
λαγής και της προέδρου του Φώ-
φης Γεννηματά και ξεκάθαρα τάσ-
σεται υπέρ της σύμπραξης του
κόμματος με τον ΣΥΡΙΖΑ.

Υπάρχουν όμως και ιστορικά
στελέχη όπως ο Δημήτρης Ρέπ-
πας αλλά και ο νεότερος (επίσης
«παπανδρεϊκής» επιλογής) Φίλιπ-
πος Σαχινίδης, οι  οποίοι θέλουν
να βγάλουν το κόμμα από το περι-
θώριο κάνοντάς το κάτι σαν τάση-
συνιστώσα του ΣΥΡΙΖΑ. Σύμφωνα
δε με πληροφορίες, αυτό το κά-
νουν εντέχνως ώστε να μην μπο-
ρούν να κατηγορηθούν. Για παρά-
δειγμα, σε πρόσφατη συνεδρίαση
στη Χαριλάου Τρικούπη δεν ζήτη-
σαν από την πρόεδρό του να δε-
σμευθεί ότι θα συνεργαστεί μετε-
κλογικά με τον ΣΥΡΙΖΑ. Δεν θα
μπορούσαν να το κάνουν αυτό. Ζή-
τησαν, όμως, να δεσμευθεί ότι
ΔΕΝ θα συνεργαστεί το ΚΙΝ.ΑΛ.
με τη Νέα Δημοκρατία. Δέσμευση
δεν πήραν, αλλά…

Σάλτο στο τρένο της
εξουσίας
Και αν αυτοί περιμένουν το επόμε-
νο κάλεσμα του Αλέξη Τσίπρα, εί-
ναι και εκείνοι που από την πρώτη
στιγμή με ισχυρό αίσθημα επιβίω-
σης με ένα σάλτο ανέβηκαν στο
τρένο της εξουσίας.

Η λίστα μεγάλη: η Λούκα Κα-
τσέλη δεν δέχθηκε να μπει στην
κυβέρνηση, αλλά ο πρωθυπουρ-
γός τής έδειξε την εκτίμησή του με
την τοποθέτησή της στην Εθνική
Τράπεζα. Σε αντίθεση με τη Θεο-
δώρα Τζάκρη, η οποία μάλιστα
θήτευσε και ως υφυπουργός (Οι-
κονομίας) στην πρώτη κυβέρνηση
του Αλέξη Τσίπρα. Αν δεν τύχαινε
στη βάρδιά του η τραγωδία στο
Μάτι, υπουργός θα εξακολουθού-
σε να είναι ο επίσης ΠΑΣΟΚοανα-
τραφής Νίκος Τόσκας. Και αν κά-
ποιοι θυμούνται τον Νίκο Κοτζιά
από τους θηριώδεις καβγάδες του

με τον Μίμη Ανδρουλάκη στον
Περισσό, θα πρέπει να ενημερω-
θούν και για το πέρασμά του από το
ΠΑΣΟΚ του Γ. Παπανδρέου, και
μάλιστα ως σύμβουλός του. Για να
μην πούμε για την τελευταία «απο-
κάλυψη», τον Χάρη Παμπούκη,
που σύμφωνα με δημοσιογραφικές
πληροφορίες (βλ. σχετικό ρεπορ-
τάζ στις σελίδες 6-7), θα μπορούσε
δυνητικά και υπό προϋποθέσεις να
είναι ο διάδοχος του Ν. Κοτζιά στο
υπουργείο Εξωτερικών. 

Στη μακριά λίστα υπάρχει και το
όνομα του Μάρκου Μπόλαρη, ο
οποίος επανήλθε μετά τον τελευ-
ταίο ανασχηματισμό σε υπουργικό
πόστο, της Μαριλίζας Ξενογιαν-
νακοπούλου, η οποία μάλιστα υ-
πήρξε η επιλογή του Γ. Παπαν-
δρέου για τη γραμματεία τότε του
ΠΑΣΟΚ. Ο Αντώνης Κοτσακάς ί-
σως είναι και η μόνη δικαιολογη-
μένη μεταγραφή καθώς ανέκαθεν
ήταν η αριστερή συνείδηση του
ΠΑΣΟΚ ακόμα και στις πιο σκοτει-

νές περιόδους. Παρ’ όλα αυτά δεν
μπορεί να παραβλεφθεί η ιδιότη-
τά του ως «πρωτοπαλίκαρου» του
Άκη Τσοχατζόπουλου, ο οποίος
επίσης κουβαλούσε παράσημα α-
ριστεροφροσύνης μέχρι τη στιγμή
που πέρασε τις πόρτες του Four
Season στο Παρίσι για να νυμφευ-
τεί τη Βίκυ Σταμάτη και να σημά-
νει την αντίστροφη μέτρηση για
τον ίδιο.

Στο παρασκήνιο υπάρχουν και
εκατοντάδες άλλα ΠΑΣΟΚικής κα-
ταγωγής μικρομεσαία στελέχη, τα
οποία επιστρατεύθηκαν από τον
ΣΥΡΙΖΑ, όταν με τρόμο στις αρχές
του 2015 διαπιστώθηκε η ένδεια
έμπειρων προσώπων να στελεχώ-
σουν τις υπηρεσίες. 

Κάποιοι είχαν προσεγγίσει νω-
ρίτερα την Κουμουνδούρου κάποι-
οι άλλοι αντιμετωπίστηκαν ως σα-
νίδα σωτηρίας. Σε κάθε όμως πε-
ρίπτωση, η τεχνογνωσία του ΠΑ-
ΣΟΚ αξιοποιείται έως και σήμερα
άριστα από τον ΣΥΡΙΖΑ.
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• Η ενδοκυβερνητική κρίση που υποτιμήθηκε, ο λόγος που ο Αλέξης
Τσίπρας άδειασε τον Νίκο Κοτζιά υπέρ του Πάνου Καμμένου, αλλά κι οι Τούρκοι
που τρίβουν τα χέρια τους 

Το τρένο (του ΣΥΡΙΖΑ)
εκτροχιάστηκε, τα «καθίσματα» 
(της εξουσίας) διασώθηκαν… 
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Δεν αποτελεί μυστικό ο
δύστροπος χαρακτήρας
του Νίκου Κοτζιά. Ούτε και
ο συγκεντρωτισμός του.
Αυτά τα γνώριζε καλά ο Α-
λέξης Τσίπρας από την
πρώτη στιγμή της συνερ-
γασίας τους, πριν καν του
προτείνει το υπουργείο Ε-
ξωτερικών. Καμία έκπληξη
λοιπόν δεν προκαλεί η κα-
τάληξη της συνύπαρξης
αυτής. Άλλωστε, η σχέση
των δύο είχε πολλά σκα-
μπανεβάσματα πριν κατα-
λήξει στη ρήξη.

Ρεπορτάζ:
Θεοδόσης Παπανδρέου

Ό
ταν μαλώνουν τα
βουβάλια, την πλη-
ρώνουν τα βατράχια.
Και στην κόντρα Κο-
τζιά - Καμμένου μέ-

νει ο χρόνος να δείξει αν βατράχι
είναι ο πρώην πια ΥΠΕΞ ή ο ίδιος
ο πρωθυπουργός.

Η αλήθεια είναι βέβαια πως ο
πρωθυπουργός βρέθηκε μεταξύ
των πυρών και κλήθηκε άμεσα να
αποφασίσει αν θα έσωζε τον ση-
μαντικό συνεργάτη του ή την κυ-
βέρνησή του. Και επέλεξε την κυ-
βέρνηση, αδειάζοντας έως έναν
βαθμό τον Νίκο Κοτζιά υπέρ του
Πάνου Καμμένου, πλάτες στον ο-
ποίο έκανε και ο υπουργός Ψηφια-
κής Πολιτικής.

Σε κάθε άλλη περίπτωση, ο Αλέ-
ξης Τσίπρας είχε να επιλέξει τις ε-
κλογές εδώ και τώρα με ό,τι και αν
συνεπαγόταν αυτό για το κόμμα του,
την απόλυτη συντριβή δηλαδή.

Είχαν περάσει μόλις λίγες ώρες
από τη συνάντηση στην οποία ο

Πάνος Καμμένος δεσμεύτηκε να
κρατήσει χαμηλούς τόνους, εκ-
φράζοντας παράλληλα και τη βε-
βαιότητα πως η Συμφωνία των
Πρεσπών δεν θα έφτανε στην ελ-
ληνική Βουλή. Εξέλιξη που φυσι-
κά ευνοεί τον πρωθυπουργό, μιας
και του δίνει περιθώριο κινήσεων
και κυρίως την ελευθερία να απο-
φασίσει για τον χρόνο των εκλο-
γών. Ήδη ο πρόεδρος των ΑΝΕΛ
είχε δώσει και συνέντευξη, μέσω
της οποίας ξεκαθάριζε πως τα όσα
είπε στις ΗΠΑ ήταν προσωπικές
του θέσεις ενώ ο Αλέξης Τσίπρας
δεν συμφωνούσε.

Υποτίμησε την κρίση 
Ώρα με την ώρα που περνά πλέον
γίνεται πιο ξεκάθαρο πως ο πρω-
θυπουργός υποτίμησε την κυβερ-
νητική κρίση. Κατά τη διάρκεια του
Υπουργικού Συμβουλίου θεωρού-
σε πως προτεραιότητα είναι να σώ-
σει την κυβέρνηση διατηρώντας τη
συμμαχία με τους ΑΝΕΛ. Ο Νίκος
Κοτζιάς θα ηρεμούσε και το επει-

σόδιο θα θεωρείτο λήξαν. Μόνο
που ο πρώην ΥΠΕΞ είχε διαφορε-
τική άποψη. Έδωσε μια στην καρ-
δάρα με το γάλα και εγκατέλειψε το
τρένο. Με τέτοιον μάλιστα τρόπο,
που ο Αλέξης Τσίπρας δεν μπο-

ρούσε παρά να κάνει αποδεκτή την
παραίτησή του.Και σε κάθε άλλη
περίπτωση, μια τέτοια κυβερνητι-
κή κρίση θα έληγε με την τοποθέ-
τηση ενός άλλου στελέχους στη θέ-
ση του ΥΠΕΞ. Με τη διαφορά ότι ο

πάγκος του ΣΥΡΙΖΑ είναι άδειος α-
πό στελέχη που να μπορούν να υ-
πηρετήσουν σε ένα τέτοιο νευραλ-
γικό πόστο. Έτσι, ο πρωθυπουργός
εξαναγκάστηκε να αναλάβει τη θέ-
ση, καταρχήν για να κερδίσει χρό-


ΜΟΝΟ ΜΕ
«ΜΕΤΑΓΡΑ-

ΦΗ» ΜΠΟΡΟΥΝ
ΣΤΟΝ ΣΥΡΙΖΑ ΝΑ
ΚΑΛΥΨΟΥΝ ΤΟ ΚΕ-
ΝΟ ΚΕΦΑΛΗΣ ΣΤΟ
ΥΠ.ΕΞ., ΚΑΙ ΤΟ ΠΡΟ-
ΣΩΠΟ ΠΟΥ ΓΙΑ ΚΑ-
ΠΟΙΟΥΣ ΔΕΝ ΕΙΝΑΙ
ΚΑΘΟΛΟΥ ΕΚΠΛΗ-
ΞΗ ΑΚΟΥΕΙ ΣΤΟ Ο-
ΝΟΜΑ ΧΑΡΗΣ ΠΑ-
ΜΠΟΥΚΗΣ 

Οι διάλογοι που οδήγησαν στη ρήξη
Σύμφωνα με δημοσίευμα, ο καβγάς
ξεκίνησε όταν ο Πάνος Καμμένος
σχολίασε πως «Δεν μπορεί να με υπο-
καθιστά ο υπουργός Εξωτερικών και
να μαθαίνω από τρίτους τι γίνεται και
ιδίως ότι χρησιμοποιεί με αδιαφάνεια
τα 45 εκατομμύρια ευρώ των  “μυστι-
κών κονδυλίων” και να τα σκορπίζει».
«Ποια 45 εκατομμύρια; 11 εκατομμύ-
ρια ευρώ έχω στο υπουργείο Εξωτε-
ρικών και από αυτά το 50% πάει στην
Εκκλησία. Και μάλιστα δεν τα δίνω ε-
γώ, τα δίνει το υπουργείο Οικονομι-
κών. Ευκλείδη, πες του σε παρακαλώ!»
ήταν η απάντηση του Ν. Κοτζιά, χω-
ρίς όμως να λάβει την επιθυμούμενη
στήριξη. Νωρίτερα είχε ζητήσει από

τον Αλέξη Τσίπρα να του παράσχει
κάλυψη επί του επίμαχου ζητήματος,
κάτι το οποίο και δεν συνέβη ποτέ. Α-
ντ’ αυτού ο Δημήτρης Τζανακόπου-
λος άδειασε τον Νίκο Κοτζιά, δηλώ-
νοντας ότι όποιος είναι δυσαρεστη-
μένος μπορεί να κατέβει από το τρέ-
νο. Ο πρώην ΥΠΕΞ στις ώρες που με-
σολάβησε έκανε πολλάκις γνωστή τη
δυσαρέσκειά του, για αυτό και η δή-
λωση του κυβερνητικού εκπροσώπου
θεωρήθηκε στοχευμένη. Επιπλέον ο
Ν. Κοτζιάς φέρεται να είχε ζητήσει ε-
πανειλημμένα από τον πρωθυπουρ-
γό, Αλέξη Τσίπρα, να ισχύσει ο ίδιος
νόμος που εφαρμόζεται για το υ-
πουργείο Εξωτερικών, και για όλα τα

υπόλοιπα υπουργεία που στον προ-
ϋπολογισμό τους έχουν «απόρρητα
κονδύλια», δείχνοντας επί της ουσίας
τον Πάνο Καμμένο και το Εθνικής Ά-
μυνας.
O υπουργός Άμυνας άφησε στο υ-
πουργικό υπαινιγμούς για τη διαχεί-
ριση των κονδυλίων του υπουργείου
Εξωτερικών στο προσφυγικό, λέγο-
ντας ότι λειτουργεί «σαν το Σόρος»,
αναφορά που εξόργισε τον κ. Κοτζιά.
Εκ των υστέρων πάντως πλήρη κά-
λυψη παρείχε στον πρώην ΥΠΕΞ ο
πρόεδρος της Βουλής.
Όσον αφορά το Σκοπιανό, οι διάλο-
γοι που διέρρευσαν, μεταφέρθηκαν
ως εξής:

• Καμμένος: «Διατηρώ την άποψή
μου για την ονομασία της πΓΔΜ...
Δεν πρόκειται να συμπλεύσω στην
προσπάθεια για ανατροπή της
κυβέρνησης».
• Κοτζιάς: «Επιχειρείς να ασκήσεις
εξωτερική πολιτική σε βάρος της
κυβέρνησης και της χώρας, για να
εξυπηρετήσεις τις δικές σου
πολιτικές και προσωπικές
επιδιώξεις!»
• Καμμένος: «Υπήρξε διαβεβαίωση
από την πλευρά του υπουργείου
Εξωτερικών, ότι το Σκοπιανό θα
έρθει στη Βουλή, μετά τις εκλογές...»
• Κοτζιάς: «Αυτό δεν συνέβη ποτέ.
Τα βήματα που έγιναν είχαν την
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νο μέχρι να βρεθεί λύση. Επιπρο-
σθέτως, θεωρώντας πως ο Πάνος
Καμμένος δύσκολα πλέον θα τολ-
μήσει να τοποθετηθεί στο θέμα του
Σκοπιανού, μιας και τότε θα βάλει
ευθέως κατά του συνεταίρου του.

Η μεταγραφή και ο…
Χάρης! 
Το πρόβλημα, όμως, παραμένει,
διότι μόνο με μεταγραφή ο Αλέξης
Τσίπρας μπορεί να καλύψει το κε-
νό αυτό. Επί της ουσίας, δύο έ-
μπειρα πολιτικά στελέχη υπάρ-
χουν που θα μπορούσαν να ανα-
λάβουν, αλλά κανένα από αυτά δεν
ανήκουν στο κόμμα του ΣΥΡΙΖΑ.
Πρόκειται αφενός για την Ντόρα
Μπακογιάννη και αφετέρου για
τον Γιώργο Παπανδρέου. Υπάρ-
χει όμως και ένα πρόσωπο το ο-
ποίο μπορεί να υπολείπεται σε ε-
μπειρία, όμως έχει θητεύσει δίπλα
στον πρώην πρωθυπουργό όταν ε-
κείνος ήταν στο ΥΠ.ΕΞ. και συμμε-

τείχε και στην ομάδα που διαχει-
ρίστηκε το θέμα του Σκοπιανού!
Πρόκειται για τον πρώην υπουργό
του ΠΑΣΟΚ, Χάρη Παμπούκη.

Έχει διατελέσει ειδικός σύμ-
βουλος του αναπληρωτή υπουργού
Εξωτερικών (1996-1997) και στη
συνέχεια γενικός γραμματέας Διοί-
κησης και Οργάνωσης του υπουρ-
γείου Εξωτερικών (1999-2000),
υπό τον Γεώργιο Παπανδρέου.
Κατά την περίοδο αυτή (1999)
συμμετείχε στην προετοιμασία του
Ελσίνκι και στη σύνοδο της Κο-
πεγχάγης, στην οποία αποφασί-
στηκε η άνευ όρων είσοδος της
Κύπρου στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Τον Οκτώβριο του 2009 ορκί-
σθηκε υπουργός Eπικρατείας στην
κυβέρνηση του Γιώργου Παπαν-
δρέου. Στο διάστημα αυτό θεωρεί-
ται ο εμπνευστής του γεωπολιτικού
σχεδιασμού ανοιγμάτων στα
BRICS (Ρωσία, Κίνα) προς τον α-
ραβικό κόσμο και το Ισραήλ

2010). Ανοίγματα τα οποία υπο-
στηρίζονται μέχρι σήμερα. Το πι-
θανότερο πάντως είναι προς ώρας
το υπουργείο να παραμείνει στα
χέρια του Αλέξη Τσίπρα, έως ό-
του τουλάχιστον ξεκαθαρίσει το το-
πίο στην πΓΔΜ.

Η επόμενη μέρα
Σε κάθε περίπτωση, ο Αλέξης Τσί-
πρας έχει αντιληφθεί ότι πλέον η
κυβερνητική συνεργασία οδεύει
προς τη λήξη της, η οποία θα σημά-
νει και τον χρόνο των εκλογών. Ε-
ξαρτάται πια, λοιπόν,  αποκλειστικά
και μόνο από τον πρωθυπουργό να
επιλέξει την ημερομηνία. Αυτή θα
εξαρτηθεί από τις εξελίξεις στην
πΓΔΜ. 

Αν ο Σκοπιανός πρωθυπουργός
Ζόραν Ζάεφ καταφέρει να περάσει
τη συμφωνία, τότε τον Μάρτιο η
Ελλάδα ψηφίζει τη συμφωνία και
οδηγείται στις κάλπες. Αν προηγη-
θούν κάλπες στα Σκόπια, τότε όλα
είναι θολά και η έκβαση της εκεί α-
ναμέτρησης θα δρομολογήσει τις ε-
δώ εξελίξεις. 

Στον δύσκολο γρίφο του πρω-
θυπουργού, μπαίνουν και οι ευ-
ρωεκλογές. Οι φωνές στο κόμμα
πιέζουν η κυβέρνηση να εξαντλή-
σει την τετραετία οπότε και εκλογές
να γίνουν τον Οκτώβριο. Ο Αλέ-
ξης Τσίπρας όμως δεν θέλει να
φτάσει σε μια αναμέτρηση που θα
έχει προηγηθεί η συντριβή στις ευ-
ρωεκλογές. Αντίθετα, αν τα στοι-
χεία δείχνουν πως μπορεί να κλεί-
σει την ψαλίδα στις κάλπες για την
Ευρώπη τον Μάιο, τότε το πιθανό-
τερο είναι να υιοθετήσει την επι-
θυμία του κόμματος. Αν όχι, τότε
οι εθνικές εκλογές θα γίνουν το αρ-
γότερο μαζί με τις αυτοδιοικητικές.
Όλα αυτά υπό την αίρεση των επι-
θυμιών του Πάνου Καμμένου…

έγκριση του πρωθυπουργού και των
αρμόδιων οργάνων. Ίσως έλειπες
από μερικές κυβερνητικές
συνεδριάσεις…»
1 Καμμένος: «Έχουμε ξεκαθαρίσει
τη θέση μας και τη στάση μας. Δεν
είναι ψεύτικη σαν του Μητσοτάκη.
Εκτιμώ ωστόσο ότι η συμφωνία δεν
θα έρθει στη Βουλή, γιατί δεν θα
ολοκληρωθεί η διαδικασία στα
Σκόπια. Σε κάθε περίπτωση δεν θα
ταυτιστούμε με τη ΝΔ στην
προσπάθειά της να ρίξει την
κυβέρνηση».
1 Τσίπρας: «Η συμφωνία είναι της
κυβέρνησης, και όχι του υπουργείου
Εξωτερικών».

1Καμμένος: «Δεν δέχομαι πλέον
προσωπικές επιθέσεις, αλλά
πολιτική αντιπαράθεση. Απαράδεκτα
τα σχόλια στελεχών όπως ο Φίλης
που με παρομοιάζουν με τον
Σαλβίνι».
1 Παππάς: «Να αποφεύγονται στην
κυβέρνηση και στον ΣΥΡΙΖΑ τέτοιες
αναφορές. Εγώ αν αισθανόμουν ότι
υπήρχε ένας Σαλβίνι στην
κυβέρνηση, δεν θα ήμουν σε αυτήν…
Είναι απαράδεκτο να λέγονται αυτά
τα πράγματα»

Χαμόγελα στην Άγκυρα 

Ηαπομάκρυνση πάντως του Νίκου Κοτζιά, αν και προκαλεί
πονοκέφαλο στο Μαξίμου, την ίδια ώρα επιτρέπει στους
γείτονες Τούρκους να χαμογελούν. Και αυτό γιατί ο πρώ-

ην ΥΠΕΞ είχε καταφέρει εκείνο που άλλοι θεωρούσαν ακατόρ-
θωτο: να βγάλει την Τουρκία από την εξίσωση λύσης του Κυ-
πριακού.

Συγκεκριμένα, ο ίδιος ο πρώην ΥΠ.ΕΞ. διαμόρφωσε συνολι-
κή, ολοκληρωμένη πρόταση για το κεφάλαιο της Ασφάλειας
και των Εγγυήσεων. Αυτή η πρόταση σε συνδυασμό με την επι-
μονή του Νίκου Κοτζιά στο κεφάλαιο αυτό είχε ως αποτέλεσμα
το θέμα της Ασφάλειας να μπει στην ατζέντα των συζητήσεων
για το Κυπριακό. 

Ένα ζήτημα, το οποίο δεν συζητείτο προηγουμένως γιατί
όλοι, περιλαμβανομένης και της Λευκωσίας, θεωρούσαν πως
δεν θα μπορούσαν να αλλάξουν «τα δεδομένα». Λίγο-πολύ
θεωρούσαν πως δεδομένη ήταν η παρουσία της Τουρκίας με-
τά τη λύση. Θα υπήρχαν, δηλαδή, εγγυήσεις και στρατεύματα
εσαεί. Αυτό ανατράπηκε με την παρέμβαση Κοτζιά, ενώ ακόμη
και ο ίδιος ο γ.γ. των  Ηνωμένων Εθνών φάνηκε να υιοθετεί τη
λογική αυτή.

Για αυτό δεν προκαλεί έκπληξη ότι κυβερνητικές πηγές στη
Λευκωσία θεωρούν «πλήγμα» την παραίτηση του ΥΠ.ΕΞ., Νί-
κου Κοτζιά, και εντοπίζουν ως προς το Κυπριακό «την ανάγκη
στο ζήτημα να συνεχίσει απρόσκοπτα η μέχρι σήμερα ενασχόληση
και κοινή πορεία».

Στο μέτωπο της Αλβανίας μπορεί να μην κατάφερε να κλεί-
σει το θέμα της οριοθέτησης των θαλασσίων ζωνών (επειδή
την τορπίλισε η Άγκυρα μέσω Τιράνων), αλλά έκλεισε άλλες
χρονίζουσες εκκρεμότητες με σημαντικότερη εκείνη της τα-
φής των Ελλήνων πεσόντων του Έπους του ’40 σε ελληνικά
κοιμητήρια.

Φυσικά, στα αρνητικά της θητείας του κυρίαρχη θέση έχει η
ρήξη με τη Ρωσία που προσπαθεί πλέον το Μαξίμου να αποκα-
ταστήσει. Ο ίδιος έχει σαφή δυτικό προσανατολισμό.

Τέλος και όπως τονίζει πλέον το hellasjournal.com, άγνω-
στο είναι αυτήν τη στιγμή τι θα συμβεί με τον στρατηγικό διά-
λογο μεταξύ της Ελλάδας και των Ηνωμένων Πολιτειών, που εί-
χε συμφωνηθεί να ξεκινήσει στις 13 Δεκεμβρίου 2018. Ο διά-
λογος ήταν μία επιτυχία του Νίκου Κοτζιά, ο οποίος είχε πείσει
περί τούτου τον Αμερικανό ομόλογό του, Μάικ Πομπέο.
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ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος 
ο κοριός

Από τα υπόγεια
του Μαξίμου

Μπορεί να ακούγεται ως παλαβο-
μάρα, αλλά είναι 100% αλήθεια.
Μεταξύ των εισηγήσεων που δέ-
χθηκε ο Αλέξης Τσίπρας για τον
αντικαταστάτη του Νίκου Κοτζιά
στο υπουργείο Εξωτερικών ήταν
να γίνει πρόταση στον Γιώργο
Παπανδρέου να αναλάβει τον
συγκεκριμένο υπουργικό θώκο.
Μάλιστα, υπήρξε και σχετική
διαρροή από το Μαξίμου. Βέ-
βαια, το σενάριο δεν προχώρη-
σε, δεν έγινε ούτε καν πρόταση

και τελικά ανέλαβε ο ίδιος ο Τσί-
πρας, με τη δικαιολογία ότι πρέ-

πει να προχωρήσει η συμφωνία
των Πρεσπών, αλλά από τους αν-

θρώπους τού πρώην πρωθυπουρ-
γού ακούγονταν διάφορα για «τα
υπόγεια του Μαξίμου». Επίσης, ένα
σενάριο που δεν προχώρησε ήταν
να αναλάβει ο διπλωματικός σύμ-
βουλος του πρωθυπουργού Βαγγέ-
λης Καλπαδάκης, ο οποίος δεν είχε
και τις καλύτερες σχέσεις με τον πρώ-
ην πλέον ΥΠΕΞ, Νίκο Κοτζιά. 

Φευγάτοι δύο
αντιπεριφερειάρχες
Μπορεί η Ρένα Δούρου να έχει αποφασί-
σει να διεκδικήσει την Περιφέρεια Αττικής,
όπως της υπέδειξαν και από το Μαξίμου, όμως
τα πράγματα δεν είναι τόσο απλά. Ήδη πρέπει
να αναζητήσει δύο νέους αντιπεριφερειάρχες σε δύο
κρίσιμους τομείς. Στον Βόρειο και στην Ανατολική Αττική. Ή-
δη ο αντιπεριφερειάρχης Βορείου Τομέα, Γιώργος Καραμέ-
ρος, έχει ανακοινώσει την υποψηφιότητά του για τον δήμο
Αμαρουσίου, ενώ κάτι ανάλογο ετοιμάζεται να κάνει και ο Πέ-
τρος Φιλίππου. Ο αντιπεριφερειάρχης Ανατολικής Αττικής α-
πό ό,τι μαθαίνω είναι δυσαρεστημένος με πολλά πράγματα σε
ό,τι αφορά τη διοίκηση και το πιθανότερο είναι να επιστρέψει
στον δήμο Σαρωνικού, που τον γνωρίζει καλά, ανακοινώνο-
ντας υποψηφιότητα. Και όπως μαθαίνω μάλλον θα λακίσουν
κι άλλοι.

«Έχουν λάβει 
τα μέτρα τους»
Με αγωνία αναμένουν στον ΣΥΡΙΖΑ τις α-
ποφάσεις της κίνησης του Νίκου Κοτζιά,
του «Πράττω», στην οποία μετέχουν εκτός του
επικεφαλής και άλλοι τρεις βουλευτές. Ο πρώ-
ην υπουργός Προστασίας του Πολίτης Νίκος Τό-
σκας, η Γεωργία Γιαννιά από τον Πειραιά και ο Γιώργος
Ντζιμάνης από την Κοζάνη. Από αυτούς μάλλον θα πρέπει
να σταματήσουμε να υπολογίζουμε τον Νίκο Τόσκα, ο οποίος
όπως μαθαίνω μετά την παραίτησή του θεωρείται περίπου
«ενσωματωμένος» στον ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό δεν σημαίνει ότι ντε
και καλά ο Κοτζιάς θα ρίξει την κυβέρνηση αποφασίζοντας
να την... κάνει μαζί με τα άλλα στελέχη του «Πράττω». Αλλά, ό-
πως μου έλεγαν, «στο Μαξίμου έχουν λάβει τα μέτρα τους για παν
ενδεχόμενο».

Ακονίζουν μαχαίρια
Στα ύψη ανεβαίνει η εσωκομματική αντιπαράθεση στον ΣΥΡΙΖΑ, κα-
θώς οι βουλευτές του κόμματος –που ήδη είχαν διαχωριστεί μεταξύ
αυτών που βρίσκονταν ξεκάθαρα στο πλευρό του Νίκου Κοτζιά, και
μεταξύ αυτών που δεν συμφωνούσαν μεν την επιλογή του Πάνου
Καμμένου ως κυβερνητικού εταίρου, αλλά είχαν πιο μετριοπαθείς
αντιδράσεις– ανεβάζουν τους τόνους της κριτικής. Η προσωπική πο-
λιτική βεντέτα του Πάνου Καμμένου με τον Νίκο Κοτζιά, χάρη στον
πρωθυπουργό διευρύνεται τώρα και εντός του ΣΥΡΙΖΑ, με πολλά
στελέχη του κόμματος, αλλά και βουλευτές, μετά το αρχικό μούδια-
σμα από το σοκ της επιλογής Τσίπρα να ετοιμάζονται να ασκήσουν
σκληρή κριτική στον πρωθυπουργό και πρόεδρο του κυβερνώντος
κόμματος. Και όπως έλεγαν κάποιοι σε συνομιλίες τους με δημοσιο-
γράφους, «δεν είναι άλλωστε η πρώτη φορά που ο Αλέξης Τσίπρας έ-
κανε το χατίρι στον Πάνο Καμμένο και σύρθηκε σε τακτικισμούς μοι-
ραίους και για το κόμμα».

Οι δύο ομάδες στο
Υπουργικό Συμβούλιο
Για νέες συμμαχίες εντός του Υπουργικού Συμβουλίου
κάνουν λόγο όσοι γνωρίζουν πρόσωπα και πράγματα. Και
φυσικά θα υπάρξουν αλλαγές και στα ενδοκυβερνητικά
στρατόπεδα. Από τη μία υπάρχουν οι πρόθυμοι για να υπερασπι-
στούν τον Πάνο Καμμένο, ποντάροντας στην ευμενή μεταχείριση από το
Μαξίμου. Και ως φαίνεται, η συγκεκριμένη ομάδα παρουσιάζεται πολύ ι-
σχυρή. Η έκπληξη προέρχεται από το γεγονός ότι πέραν του Νίκου Παπ-
πά σε αυτή την ομάδα μάλλον προσχώρησαν και οι Ευκλείδης Τσακα-
λώτος και Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου. Όσο για τους... πολέμιους
του υπουργού Εθνικής Άμυνας, μάλλον είναι του... γλυκού νερού, καθώς
πρώτα και πάνω απ’ όλα σκέφτονται την καρέκλα. 

«Μικρέ Αλέξη, έτσι πετάνε 
τους υπουργούς από το τρένο»

Η αγάπη
Σε φόρμα είναι το τελευ-

ταίο διάστημα ο Οδυσσέας
Κωνσταντινόπουλος, ο ο-
ποίος γράφει ωραίες ατά-
κες στις αναρτήσεις του
στα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης. Έτσι σχολιάζο-

ντας την αποπομπή Κοτζιά
έγραψε:  «Να βρείτε αν-

θρώπους να σας αγαπάνε,
όπως ο Αλέξης τον Πάνο! Η
αγάπη, Ακροδεξιά και λα-
σπολόγους τα προσπερ-

νά… πραγματικά συγκινη-
τικό!»

Στενή φιλία
Από την Πέμπτη το πρωί

που ο Παύλος Γερουλάνος
ανακοίνωσε την υποψη-
φιότητά του για τον δήμο
της Αθήνας, μέσα φιλικά

στον ΣΥΡΙΖΑ ανέφεραν ότι
το «Πράττω» και ο Νίκος
Κοτζιάς θα στηρίξουν α-

νοικτά τον υποψήφιο του
ΚΙΝΑΛ. Και τόνιζαν ότι

τους δύο άνδρες τούς συν-
δέει στενή φιλία από τότε
που ανήκαν στον στενό

πυρήνα του επιτελείου του
Γιώργου Παπανδρέου. 

Μπηχτή
Σύσσωμη η Κοινοβουλευ-

τική Ομάδα του ΚΙΝΑΛ
κατέθεσε ερώτηση προς
τον πρωθυπουργό ζητώ-

ντας εξηγήσεις για όσα α-
κούστηκαν στην τελευ-
ταία συνεδρίαση του Υ-
πουργικού Συμβουλίου
για Σόρος και μυστικά

κονδύλια. Και ο Βασίλης
Κεγκέρογλου, γραμματέ-
ας της Κ.Ο. του ΚΙΝΑΛ, ά-
δραξε την ευκαιρία κι έρι-
ξε την μπηχτή του: «Ζητά-

με απαντήσεις από τον
Πρωθυπουργό, κι όχι από
τον προεδρεύοντα του Υ-
πουργικού Συμβουλίου».
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• Η εκλογή της Πολιτικής Γραμματείας από την Κεντρική Επιτροπή, το… κατς
που παίχτηκε στο Υπουργικό Συμβούλιο, αλλά κυρίως το «βαθύ λαρύγγι» που σε χρόνο dt
διαρρέει εν δήμω όσα γίνονται εν οίκω έχουν προκαλέσει τρικυμία στην Κουμουνδούρου

Παιχνίδι 
εσωκομματικής 
εξουσίας 
στον ΣΥΡΙΖΑ

Του Θεοδόση Παπανδρέου 

Η
εκλογή της Πολιτι-
κής Γραμματείας του
ΣΥΡΙΖΑ από την Κε-
ντρική Επιτροπή ή-
ταν το πρώτο σημά-

δι πως κάτι δεν πάει καλά στο κυ-
βερνών κόμμα. Ακολούθησε το Υ-
πουργικό Συμβούλιο και η ταχύτη-
τα με την οποία κυκλοφόρησαν οι
καυτοί διάλογοι Κοτζιά - Καμμέ-
νου. Διαρροές που ανάγκασαν τον
Δημήτρη Τζανακόπουλο να ανα-
φερθεί σε «φαντασιόπληκτες διαρρο-
ές», συμπληρώνοντας πως «δεν
γνωρίζω για ανθρώπους από το Υ-
πουργικό Συμβούλιο που διαρρέουν
τέτοια πράγματα. Αυτό που έγινε χθες
ήταν μια ανοιχτή πολιτική συζήτηση
στη βάση όσων είπε ο πρωθυπουρ-
γός, ξεκαθαρίζοντας όλοι μας και συλ-
λογικά τη στάση μας και να πούμε εκ
των προτέρων ότι δεν θα συμπλεύ-
σουμε με τη ρητορική της δεξιάς και
της άκρας δεξιάς προκαλώντας την α-
ποσταθεροποίηση της χώρας. Και αυ-
τό έγινε απολύτως σαφές». 

Και φυσικά ο κυβερνητικός εκ-
πρόσωπος διαψεύσθηκε λίγες ώ-

ρες αργότερα από τον ένα εκ των
δύο εμπλεκόμενων, τον Νίκο Κο-
τζιά, αλλά και επί της ουσίας μιας
και αν τη διαρροή δεν την είχε κά-
νει μέλος του Υπουργικού, τότε
ποιος;

Η προσπάθεια του κυβερνητι-
κού εκπροσώπου ήταν να κατέ-
βουν οι τόνοι και να περάσει το μή-
νυμα πως όλα καλά! Όμως η αλή-
θεια απέχει πολύ από τη στόχευση
του υπουργού.

Διαδικασία «επιβολής»
Ξεκινώντας από την Κεντρική Επι-
τροπή, η οποία χαρακτηρίσθηκε α-
πό όλους ως πολύ παραγωγική,
καταλαβαίνει κανείς ότι εκεί έγινε
η πρώτη προσπάθεια να επιβληθεί
η μία ομάδα της άλλης. Πώς; Διά
της Πολιτικής Γραμματείας.

Οι καλά ενημερωμένοι γνωρί-
ζουν καλά ότι λόγος εκλογής δεν
υπήρχε. Ο Πάνος Σκουρλέτης ε-

πιθυμούσε ηρεμία, είχε μιλήσει
με όλες τις πλευρές και είχε απο-
φασισθεί ποιοι θα συμμετάσχουν
στο όργανο που θα συνεργάζεται
μαζί του.

Φτάνοντας, όμως, στην Κεντρι-
κή Επιτροπή, τέθηκε ένα θέμα κα-
ταστατικό: για τυπικούς έστω λό-
γους οι υποψήφιοι (που ήταν α-
κριβώς όσοι και οι θέσεις) θα έ-
πρεπε να ψηφιστούν και να μη
διοριστούν. Έτσι και έγινε. Με τη
διαφορά ότι συμφωνήθηκε πως η
κάλπη δεν θα άνοιγε καν διότι δεν
είχε σημασία, θα μεταφερόταν
στην Κουμουνδούρου και απλά θα
ανακοινωνόταν η σύνθεση του ορ-
γάνου χωρίς ψήφους.

Τα αποτελέσματα που
ξένισαν 
Κάποιοι, όμως, στο παιχνίδι της ε-
ξουσίας είχαν διαφορετική άπο-
ψη. Η κόντρα των προηγούμενων
ημερών ειδικά μεταξύ του Νίκου
Παππά και του Νίκου Φίλη οδή-
γησε ορισμένους στο να καταστρα-
τηγήσουν τη συμφωνία και να
διαρρεύσουν ψήφους για να δεί-
ξουν πως ο υπουργός και άλλοτε
δεξί χέρι του Αλέξη Τσίπρα παρα-
μένει ισχυρός!

«Μα είναι δυνατόν να είναι αυτά

πραγματικά αποτελέσματα; Αν ψηφί-
ζαμε με σοβαρότητα ο Παππάς θα ή-
ταν κάτω από τον Τζανακόπουλο, ο ο-
ποίος χαίρει μεγάλης εκτίμησης μέσα
στο κόμμα. Ή ο Δρίτσας, όσο αγαπη-
τός και να είναι, δεν θα ερχόταν τόσο
ψηλά, με τη Χριστοδουλοπούλου τό-
σο χαμηλά. Δεν είναι σοβαρά αποτε-
λέσματα αυτά. Δεν αντικατοπτρίζουν
τις ισορροπίες μέσα στο κόμμα. Και
δεν θα σχολιάσω καν τις ψήφους του
Γιάννη Δραγασάκη ή του Νίκου Βού-
τση. Όποιος αποφάσισε να “μετρή-
σει” ψήφους, εγκλημάτησε κατά της
ενότητας», σχολιάζει στην «Α» μέ-
λος της Κ.Ε. και γνώστης των εσω-
τερικών του κόμματος.

Χαρακτηριστικό είναι πως η
κάλπη δεν άνοιξε καν στον χώρο
της Κεντρικής Επιτροπής, αλλά με-
ταφέρθηκε στην Κουμουνδούρου

από όπου και έγινε η διαρροή. «Εί-
ναι η αγωνία του “δεξιού” ΣΥΡΙΖΑ να
επιβληθεί των Αριστερών εν όψει των
εξελίξεων», λένε οι κακές γλώσσες,
για να εξηγήσουν τις αψυχολόγη-
τες κατά τα λοιπά κινήσεις. Μάλι-
στα, το γεγονός πως ξαφνικά ένας
«δεξιός», ο Νίκος Κοτζιάς, είναι
εκτός κυβέρνησης ενισχύει αυτό το
σενάριο. Πόσω δε που πρόκειται
για έναν συνεργαζόμενο και όχι μέ-
λος του κόμματος!

Άλλοι πάλι υποστηρίζουν πως
είναι κάποιος εκ των αριστερών
που θέλει να πλήξει τον Αλέξη
Τσίπρα. Δύσκολα, όμως, κάποιος
που προέρχεται από την αριστερά
θα επέλεγε μια τέτοια τακτική.

Δεν αποκλείεται φυσικά να
πρόκειται και για δύο εντελώς
διαφορετικά πρόσωπα με δια-
φορετική αφετηρία και διαφο-
ρετική στόχευση.

Η ουσία όμως δεν αλλάζει. Ο
ΣΥΡΙΖΑ αλλάζει, και νέες ισορρο-
πίες πλέον διαμορφώνονται σε
κόμμα και κυβέρνηση. Η δε διεύ-
ρυνση προς στελέχη που ουδεμία
σχέση έχουν με τη φιλοσοφία της
αριστεράς αποδεικνύεται επικίν-
δυνη για τη συνοχή και τη μακροη-
μέρευση του κόμματος.


Ο ΣΥΡΙΖΑ ΑΛΛΑΖΕΙ, ΚΑΙ ΝΕΕΣ ΙΣΟΡ-
ΡΟΠΙΕΣ ΠΛΕΟΝ ΔΙΑΜΟΡΦΩΝΟΝΤΑΙ

ΣΕ ΚΟΜΜΑ ΚΑΙ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ

Ξεκαθάρισμα λογαριασμών ή γινάτι; Στο εσωτερικό του
ΣΥΡΙΖΑ επικρατεί αναστάτωση. Και όσο θα πλησιάζουμε
προς τις εκλογές, τόσο εντονότερη θα είναι αυτή με τις
διάφορες τάσεις να διεκδικούν το πάνω χέρι. Στη μετάλ-
λαξη, άλλωστε, του κόμματος δεν μπορούν να διαφε-
ντεύουν τα ίδια πρόσωπα.
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Το «δώρο» του Τσίπρα
ανοίγουν στο ΚΙΝ.ΑΛ.

σία της Κυβέρνησης, αλλά πολύ πε-
ρισσότερο επέλεξε να βάλει πλάτη σε
εκείνον που σε επίσκεψή του στην Α-
μερική, διατύπωσε διαφορετικές ε-
θνικές θέσεις από τις επίσημες θέσεις
της Κυβέρνησης. Ας γνωρίζουμε όλοι
για ποια κυβέρνηση μιλάμε. Αυτή η
κυβέρνηση θα κάνει τα πάντα για να
μείνει λίγο παραπάνω στην εξουσία».

Σε ό,τι αφορά την υπόθεση με

τα μυστικά κονδύλια, στο ΚΙΝ.ΑΛ.
υποστηρίζουν ότι «ο κ. Καμμένος έ-
χει αρχίσει και ανοίγει το στόμα του
και το γεγονός ότι ο κ. Τσίπρας τον κα-
λύπτει προκαλεί πολύ σοβαρά ερωτή-
ματα για το τι ξέρει ο κ. Καμμένος. Υ-
πάρχουν δύο σενάρια: το ένα λέει ότι
υπάρχει κακοδιαχείριση των κονδυ-
λίων, οπότε υπάρχει σοβαρή ευθύνη
του ΥΠΕΞ, και το άλλο σενάριο είναι

να λέει ψέματα ο Καμμένος. Ένα από
τα δύο συμβαίνει. Αν λοιπόν, όπως
είπε ο κ. Βούτσης, λέει ψέματα ο Καμ-
μένος, μέχρι πού φτάνει η ασυλία του
Καμμένου;».

Η πίεση προς τον Τσίπρα
Κι όπως λένε στη Χαριλάου Τρι-
κούπη, όσο πιο πολλές φορές ανα-
γκαστεί ο πρωθυπουργός να απο-
λογείται για τον ακροδεξιό συνέ-
ταιρό του δεν θα νομιμοποιείται να
κατηγορεί το ΚΙΝΑΛ, ότι στήνει μέ-
τωπο με τη Νέα Δημοκρατία. Ταυ-
τόχρονα επισημαίνουν ότι με αυτό
τον τρόπο θα κατανοήσουν και οι
«πλανεμένοι» ψηφοφόροι που ε-
μπιστεύτηκαν τον ΣΥΡΙΖΑ, τα ψέ-
ματα της Κουμουνδούρου, αλλά και
προσωπικά του Αλέξη Τσίπρα. Κι
εκτιμούν πως εάν οι ψηφοφόροι
μπουν στο δίλημμα ΣΥΡΙΖΑ με
Καμμένο, ή ΚΙΝΑΛ, θα επιστρέ-
ψουν στη βάση τους. Γι’ αυτό και
την Πέμπτη, που ήταν η επέτειος
της πρώτης νίκης του ΠΑΣΟΚ στις
εκλογές του 1981, έγινε μία μεγάλη
καμπάνια μέσω των μέσων κοινω-
νικής δικτύωσης, προκειμένου οι
παλιοί ψηφοφόροι να θυμηθούν
τον Ανδρέα Παπανδρέου.

Ταυτόχρονα, οι συνεργάτες της
Φώφης Γεννηματά δεν ξεχνούν
και τη Νέα Δημοκρατία και μιλούν
για διμέτωπο, προκειμένου να μην
υπάρξουν νέες εσωκομματικές α-
ντιδράσεις από στελέχη που προ-
έρχονται από το ΚΙΔΗΣΟ. Οι δια-
φορετικές αντιλήψεις απαιτούν λε-
πτούς χειρισμούς και κλείσιμο α-
νοιχτών μετώπων, τα οποία μπο-
ρεί να θολώσουν την εικόνα του
κόμματος και να παγιώσουν αί-
σθηση εσωστρέφειας. Η απάντη-
ση στη διπλή αυτή πίεση είναι μία:
«αυτόνομη πορεία». Εκεί εστιάζουν
σε όλες τις παρεμβάσεις τους στα
ΜΜΕ ο Παύλος Χρηστίδης και ο
Σταμάτης Μαλέλης, οι οποίοι κά-
νουν λόγο για «στημένη πόλωση που
ευνοεί του δύο μεγάλους».

Μάλιστα σημειώνουν πως ο
ΣΥΡΙΖΑ «παίζει το τελευταίο του χαρ-
τί ποντάροντας σκηνοθετημένα στο
λεγόμενο προοδευτικό μέτωπο», ενώ
την ίδια ώρα συγκυβερνά με τον
Καμμένο. Είναι βέβαιο πως το ε-
πόμενο διάστημα η επιχείρηση α-
ποδόμησης της εν λόγω στρατηγι-
κής θα γίνει ακόμη πιο έντονη, κα-
θώς με όχημα και τις αυτοδιοικητι-
κές εκλογές, η μάχη για την πατρό-
τητα του χώρου θα αναδειχθεί σε
νούμερο ένα σημείο τριβής μεταξύ
ΚΙΝΑΛ και ΣΥΡΙΖΑ. 

Εντείνεται στο Ποτάμι ο προσυνεδριακός διάλογος
και όλοι στη Σεβαστουπόλεως ελπίζουν πως στο 3ο
συνέδριο, που θα διεξαχθεί στις 3 και 4 Νοεμβρίου,
θα δώσει νέα ώθηση στο κόμμα. Τουλάχιστον αυτό
ισχυρίζεται ο Σταύρος Θεοδωράκης σε όλες του τις
παρεμβάσεις. Στο πλαίσιο του προσυνεδριακού δια-
λόγου ο επικεφαλής του Ποταμιού θα βρεθεί το διή-
μερο στη Θεσσαλία και αύριο το απόγευμα στη Λά-
ρισα θα απαντήσει στις απορίες των μελών και των
φίλων σε κεντρικό καφέ της θεσσαλικής πόλης.

Σο πλαίσιο της ενίσχυσης του κόμματος συμ-
φωνήθηκε η συμπόρευση με την Κοινωνία Αξιών,
ένα φιλελεύθερο κόμμα, που υπάρχει από το 2012,
το οποίο έχει μία μικρή βάση ψηφοφόρων. Η πρώ-
τη επίσημη συνάντηση του Ποταμιού με την Κοι-
νωνία Αξιών που επισφράγισε και την απόφαση
για κοινή πορεία, ενόψει του ανοικτού Συνεδρίου
του Ποταμιού στις 3 και 4 Νοέμβρη, έγινε πριν από

λίγες ημέρες.
Μετά την ολοκλήρωση της κοινής συνεδρίασης

των Πολιτικών Συμβουλίων των δύο κομμάτων,
ο Στ. Θεοδωράκης και στελέχη του Κινήματος υ-
ποδέχθηκαν τον Στέλιο Φενέκο με τους συνεργά-
τες του για μια συζήτηση πολιτικής συμπόρευσης.
«Και τώρα είμαστε έτοιμοι για έναν νέο κύκλο, κά-
νουμε πιο αποτελεσματικό τον λόγο μας, οργανώ-
νουμε καλύτερα το Κίνημά μας», τόνισε ο Στ. Θεο-
δωράκης στην αρχική του τοποθέτηση καλωσορί-
ζοντας τα στελέχη της Κοινωνίας Αξιών.

Από την πλευρά του ο Στ. Φενέκος τόνισε πως
είναι στην ευρωπαϊκή κουλτούρα η συνεργασία πο-
λιτικών φορέων επί τη βάσει αρχών.
Και όπως λένε στο Ποτάμι, τους επόμενους μήνες
θα γίνουν κι άλλα ανοίγματα σε Κινήσεις ή κόμματα
του κέντρου για να υπάρξει μία συμπόρευση με το
Ποτάμι να παίζει τον ρόλο της ατμομηχανής.

Αναζητεί συμμάχους το Ποτάμι

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Σ
το Κίνημα Αλλαγής θε-
ωρούν ότι εκεί θα βγά-
λουν λαγό από το καπέ-
λο και όχι από τη δια-
χείριση των μυστικών

κονδυλίων, καθώς τα ποσά που
μπορεί ο υπουργός Εξωτερικών να
διαχειριστεί δίχως να το γνωρίζει
η Βουλή είναι μικρότερα των
€25.000 και τα οποία ναι μεν δεν
θεωρούνται αμελητέα, αλλά δεν εί-
ναι ικανά να δημιουργήσουν συν-
θήκες υπέρ του. Επίσης στη Χαρι-
λάου Τρικούπη εκτιμούν ότι η επι-
λογή του πρωθυπουργού να επιλέ-
ξει Καμμένο και όχι Κοτζιά απο-

τελεί αυτό που λέμε το βούτυρο στο
ψωμί του ΚΙΝ.ΑΛ.. 

Διότι όπως είπε και σε συνέ-
ντευξή του ο γραμματέας του
ΚΙΝ.ΑΛ., Μανώλης Χριστοδου-
λάκης: «Είναι σαφές πλέον ότι ο κ.
Καμμένος βαράει τα νταούλια και ο
Τσίπρας χορεύει! Όχι άλλα αντι-δεξιά
μέτωπα με μπροστάρη τον Καμμένο».

Και όπως επισημαίνουν στο Κί-
νημα Αλλαγής: «Αυτή τη στιγμή έ-
χουμε έναν πρωθυπουργό που παρα-
καλάει τους υπουργούς του να μην τον
ρίξουν. Αυτή η κυβέρνηση δεν μπορεί
να δώσει διέξοδο στη χώρα. Πρέπει
να μπει πάτος στο βαρέλι, και η κο-
ροϊδία έχει όρια. Ο πρωθυπουργός ό-
χι μόνο δεν έβαλε τέλος στη διγλωσ-

• Στη Χαριλάου Τρικούπη θεωρούν ότι η αποπομπή Κοτζιά στέλνει
μήνυμα στους εξαπατημένους πρώην ψηφοφόρους του ΠΑΣΟΚ να
επιστρέψουν στη βάση τους, ποντάροντας στο «όσες περισσότερες φορές
απολογηθεί ο Τσίπρας στη Βουλή, τόσο καλύτερο για μας»

«Όταν η κυβέρνηση σου προσφέρει τέτοια δώρα, θα ή-
ταν λάθος να μιλάμε για αντιδεξιά μέτωπα. Πρέπει να
φέρουμε τον πρωθυπουργό απολογούμενο στη Βουλή».
Αυτό είναι το μότο στο Κίνημα Αλλαγής, που την Πέμπτη
κατέθεσε στη Βουλή ερώτηση προς τον πρωθυπουργό
ζητώντας να μάθει για τα περί εμπλοκής του Σόρος στη
συμφωνία των Πρεσπών, όπως είπε στο Υπουργικό Συμ-
βούλιο ο Πάνος Καμμένος.
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Ακλόνητο φαβορί 
ο Μπακογιάννης

τελικά ο Καμίνης.
Τώρα στη Νέα Δημοκρατία το

σχεδίασαν πολύ καλύτερα και μέ-
χρι στιγμής απέφυγαν τα αντάρτι-
κα ψηφοδέλτια. Έτσι ο εκλογικός
μηχανισμός της Ντόρας Μπακο-
γιάννη έχει ήδη τεθεί σε λειτουρ-
γία, ενώ η Αλεξία Μπακογιάννη
ετοιμάζει κι αυτή την επικοινωνια-
κή τακτική του αδελφού της. 

Ο βασικός στόχος πλέον του
Κώστα Μπακογιάννη, δεν είναι
η πρώτη θέση, κάτι που όλοι το θε-
ωρούν βέβαιο, αλλά το πως θα κα-
ταφέρει να εκλεγεί από την πρώτη
Κυριακή με ποσοστό άνω του
50%, ώστε να κατέχει και την πλει-
οψηφία του νέου δημοτικού συμ-
βουλίου για να μπορέσει να υλο-
ποιήσει το πρόγραμμα του. Ως
γνωστόν οι εκλογές του ερχόμενου
Μαΐου θα διεξαχθούν με βάση το
νόμο Σκουρλέτη, τον “Κλεισθέ-
νη”, δηλαδή με απλή αναλογική.
Δηλαδή ο δήμαρχος που θα εκλε-
γεί στον δεύτερο γύρο θα παραμεί-

νει στο δημοτικό συμβούλιο με ό-
σους εκλέξει στον πρώτο γύρο.

Βέβαια όπως έχει δείξει στην
μέχρι τώρα πορεία του σαν δήμαρ-
χος Καρπενησίου και Περιφερει-
άρχης Στερεάς Ελλάδας, ο Κώστας
Μπακογιάννης είναι υπέρμαχος
της συναίνεσης και των συνεργα-
σιών, ειδικά στην τοπική αυτοδι-
οίκηση, όμως ο Κλεισθένης δημι-
ουργεί ένα σωρό ζητήματα, που τα
έχουν αναδείξει και οι τοπικοί άρ-
χοντες που ανήκουν στον ΣΥΡΙΖΑ.
Όμως για να μπορέσει κάποιος δή-
μαρχος να διοικήσει θα πρέπει να
βρει κάποιον για να συνεργαστεί
και αυτή η συνεργασία να διατηρη-
θεί σε όλη την θητεία, προκειμέ-
νου να αποφευχθεί η αναρχία και
η μη λήψη αποφάσεων. 

Για 2η θέση με Γερουλάνο
Από την Πέμπτη γνωρίζουμε ποιος
θα είναι ο άνθρωπος που θα λάβει
το χρίσμα από το Κίνημα Αλλαγής.
Ο λόγος για τον Παύλο Γερουλά-

νο, ο οποίος από την πλατεία της
Κυψέλης ανακοίνωσε την υποψη-
φιότητά του. Ο πρώην υπουργός α-
νέφερε, σε σύντομη δήλωσή του,
ότι «γνωρίζουμε τα προβλήματα της
πόλης, με πρώτα στην ιεράρχηση, την
καθαριότητα και την ασφάλεια. Ψά-
χνουμε όμως τις λύσεις. Θα είναι από
τα Υπουργεία ή από την κοινωνία των
πολιτών; Ξεκινάμε από την Κυψέλη,
θα πάμε γειτονιά-γειτονιά, πόρτα-πόρ-
τα, σε συζήτηση με τους κατοίκους της
πόλης, για να λύσουμε τα προβλήμα-
τα. Διεκδικούμε να χτίσουμε τον Δήμο
των Αθηναίων, μια πόλη ανθρώπινη».

Τώρα πλέον αναμένουμε και το
επίσημο χρίσμα από το ΚΙΝΑΛ,
κάτι που θεωρείται δεδομένο. Διό-
τι ακόμη και ο απελθών δήμαρχος
Γιώργος Καμίνης πίεζε προς αυ-
τή την κατεύθυνση και τη Χαριλά-
ου Τρικούπη και τον ίδιο τον Γε-
ρουλάνο. 

Για το χρίσμα του ΚΙΝΑΛ είχε
δείξει έντονο ενδιαφέρον και ο
Λευτέρης Παπαγιαννάκης, υιός
του αείμνηστου Μιχάλη, εκ των η-
γετικών φυσιογνωμιών της ανανε-
ωτικής αριστεράς. Ο Παπαγιαν-
νάκης μετείχε ως αντιδήμαρχος
του Καμίνη στα διοικητικά του δή-
μου και την υποψηφιότητα του
προωθούσε στο Πολιτικό Συμβού-
λιο του ΚΙΝΑΛ η ΔΗΜ.ΑΡ. και
προσωπικά ο Θανάσης Θεοχα-
ρόπουλος.

Πριν ακόμη
ανακοινωθεί 
η υποψηφιότητα
του Κ.
Μπακογιάννη για
τον δήμο
Αθηναίων, γίνεται
λόγος για το πώς
θα συνεργαστεί
την επαύριον 
των δημοτικών
εκλογών με 
τον υποψήφιο 
του ΚΙΝ.ΑΛ.

Το απόλυτο φαβορί για να κερδίσει τον δήμο της Αθή-
νας είναι πλέον ο Κώστας Μπακογιάννης, πριν ακόμη α-
νακοινωθεί κι επισήμως η υποψηφιότητά του. Ο περιφε-
ρειάρχης Στερεάς Ελλάδας θεωρείται βέβαιο ότι από τον
Σεπτέμβριο του 2019 και για μία τετραετία θα είναι ο νέ-
ος δήμαρχος της πρωτεύουσας. 

Εναγωνίως αναζητούν στο ΣΥΡΙΖΑ το πρόσωπο εκείνο που θα μπορέσει με αξιώσεις να διεκδικήσει
τον δήμο της Αθήνας. Στην Κουμουνδούρου γνωρίζουν πολύ καλά πως εφόσον δεν κατάφερε ο Γα-
βριήλ Σακελλαρίδης να κερδίσει, δύσκολα κάποιος άλλος θα το καταφέρει, αλλά παρόλα αυτά θέλουν
η ήττα να είναι διαχειρίσιμη.
Οπότε στο πρώτο πρόσωπο που προσέτρεξαν ήταν εκείνο που πρώην κυβερνητικού εκπροσώπου ο ο-
ποίος πλέον έχει αποσυρθεί από την ενεργό πολιτική. Όμως ο Γαβριήλ Σακελλαρίδης δεν άφησε πε-
ριθώρια και ξεκαθάρισε στους κομιστές της πρότασης ότι δεν είναι κάτι που τον ενδιαφέρει.
Το επόμενο πρόσωπο που έπεσε στο τραπέζι ήταν του πανεπιστημιακού Νίκου Μπελαβίλα. Γνω-
στός στην ακαδημαϊκή κοινότητα αλλά και τα κινήματα, μέλος του Λιμανιού της Αγωνίας στον Πει-
ραιά θα μπορούσε να είναι μια αξιοπρεπής υποψηφιότητα αν είχε δεχθεί. Μιας και εκείνος ζήτησε να
σταματήσει κάθε συζήτηση γύρω από το όνομα του απορρίπτοντας κάθε πιθανότητα να εκτεθεί
στην Αθήνα, όταν επί χρόνια παλεύει και για τον Πειραιά.
Στο τραπέζι πλέον υπάρχει το όνομα της υπουργού Τουρισμού, Έλενας Κουντουρά, η οποία φέ-
ρεται να διατηρεί άριστες σχέσεις και με το καραμανλικό περιβάλλον. Εκείνοι που προέταξαν
την υποψηφιότητα αυτή σχολιάζουν πως είναι ένα πρόσωπο αναγνωρίσιμο, με καλή έξωθεν
μαρτυρία ενώ αν χάσει την ήττα δεν θα την χρεωθεί αποκλειστικά ο ΣΥΡΙΖΑ. Κάτι που είχε κάνει
το ΠΑΣΟΚ το 1998, όταν έχρισε υποψήφια την Μαρία Δαμανάκη. Τότε ο Κώστας Λαλιώτης εί-
χε πει όταν αποφασίστηκε να στηριχθεί η Δαμανάκη το περίφημο: “Κερδίζουμε εμείς, χάνει η
Δαμανάκη”. Κάπως ανάλογα σκέφτονται πλέον και στον ΣΥΡΙΖΑ.

Στην Κουντουρά καταλήγει(;) ο ΣΥΡΙΖΑ

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Ε
ιδικά μετά την υποψη-
φιότητα του Γιώργου
Πατούλη στην Περιφέ-
ρεια Αθηνών όλοι στη
Νέα Δημοκρατία εκτι-

μούν ότι για πρώτη φορά μετά α-
πό χρόνια δεν θα υπάρχει αντάρ-
της από την γαλάζια παράταξη στην
πρωτεύουσα.

Το 2010 η ανεξάρτητη υποψη-
φιότητα του Γιώργου Αμυρά έκο-
ψε από τη Ν.Δ., όπως εκτιμούν οι
εκλογολόγοι της Πειραιώς κι επέ-
τρεψε στον Γιώργο Καμίνη να συ-
νασπίσει γύρω του όλη την Κε-
ντροαριστερά και να κερδίσει στον

δεύτερο γύρο τον Νικήτα Κακλα-
μάνη με λιγότερες από 6.000 ψή-
φους. Να σημειωθεί ότι στον πρώ-
τοι γύρο ο Κακλαμάνης είχε λά-
βει 34,97%, έναντι 28,29% του
Γιώργου Καμίνη, ενώ ο Αμυράς
έλαβε 7,37 %. Το 2014 η Νέα Δη-
μοκρατία στήριξε τον Άρη Σπη-
λιωτόπουλο, ενώ κατήλθε ως α-
ντάρτης ο Νικήτας Κακλαμάνης.
Ο κ. Σπηλιωτόπουλος έλαβε
37.746 ψήφους κι έμεινε στην 3η
θέση, ενώ ο Νικήτας Κακλαμά-
νης με 15.834 ψήφους στην 6η.
Συνέπεια ήταν στον δεύτερο γύρο
να μονομαχήσουν ο Γιώργος Κα-
μίνης με τον Γαβριήλ Σακελλα-
ρίδη (ΣΥΡΙΖΑ) και να επανεκλεγεί

• Η Νέα Δημοκρατία σχεδίασε καλύτερα 
τα πράγματα στον δήμο Αθήνας και λογικά 
θα αποφύγει αντάρτικο ψηφοδέλτιο
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Τ
α όσα διαμείβονται τον τελευ-
ταίο καιρό στην πολύπαθη χώ-
ρα μας, θα μπορούσαν να απο-
τελέσουν ένα ιδανικό case

study για ακαδημαϊκούς της πολιτικής
επιστήμης. Αν θεωρητικώς θέσουμε
ως εναρκτήριο σημείο της επισκόπη-
σής μας την περιώνυμη «έξοδο από τα
μνημόνια» και καταγράψουμε τα δεδο-
μένα προς ανάλυση, από την ίδια τη
λήξη των μνημονίων και τις νέες δε-
σμεύσεις προς τους δανειστές μέχρι τη
ΔΕΘ και την ομιλία των δύο πολιτικών
αρχηγών, θεωρώ πως θα βρεθούμε
στη δυσάρεστη θέση να πρέπει να επι-
λέξουμε μεταξύ κλαυθμών και γελώ-
των, χάρη, βεβαίως, στην πρώτη φορά
αριστερή κυβέρνησή μας. Κλαυθμών
για το μέλλον που μας περιμένει με την
κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, και γελώτων για
την ψευδολογία και την πρόθεση εξα-
πάτησης των πολιτών εκ μέρους τους,
σε σημείο γελοιοποίησής τους.

Και για να γίνουμε πιο σαφείς, πρό-
σφατα θαυμάσαμε την Κυβέρνηση να
εορτάζει την «επιστροφή στην κανονι-
κότητα», την «είσοδο σε αναπτυξιακή
τροχιά» κι άλλα πανομοιότυπα... ενώ
μόλις είχε υπογράψει το 4ο και επα-
χθέστερο μνημόνιο στην παγκόσμια ι-
στορία! Δυστυχώς, στο πολύ άμεσο
μέλλον, θα διαπιστώσουν όλοι οι πο-
λίτες πόσο καταστροφική για την οικο-

νομία και την κοινωνία μας, αλλά και
για την ίδια την πορεία της χώρας σε
βάθος χρόνου, είναι αυτή η συμφωνία
με τους εταίρους-δανειστές μας. 

Αρκεί να αναρωτηθούμε: Πώς ακρι-
βώς θα βγούμε από την κρίση, εφόσον
το πραγματικό πρόβλημά μας δεν είναι
τα μνημόνια, αλλά η οικονομική και
κοινωνική κρίση; Με δέσμευση για
πρωτογενή πλεονάσματα μέχρι το
2060; Πώς περιμένει η κυβέρνηση να
ευημερήσουν οι πολίτες, όταν η φορο-
λογία τσακίζει κάθε ιδιωτική πρωτο-
βουλία; Πρακτικά, όχι στη θεωρία! Το
σημαντικότερο; Σκεφτείτε! Σε τι κα-
τάσταση θα περιέλθει η κοινωνία
με τις δεσμεύσεις που έχει υπογρά-
ψει η κυβέρνηση; Ειδικά εάν λάβου-
με υπ’ όψιν το εκρηκτικό μίγμα που δη-
μιουργούν η φτώχεια, η έλλειψη απο-
τελεσματικής δημοσίας τάξης και δι-
καιοσύνης, η απογυμνωμένη παιδεία
και οι ελλιπείς δομές υγείας; 

Στο ίδιο πλαίσιο πρωτοφανούς «πο-
λιτικής εντιμότητας» κινήθηκε και η ο-
μιλία του πρωθυπουργού, κ. Τσίπρα,
στη ΔΕΘ. Και αναρωτιέμαι: Υπάρχει ε-
χέφρων άνθρωπος που να μην κατά-
λαβε ότι στη ΔΕΘ ο κ. Τσίπρας κήρυξε
άτυπα την έναρξη της προεκλογικής πε-
ριόδου; Υπάρχει κάποιος, τέλος πά-
ντων, που να μην είναι σίγουρος για το
τι κρύβεται πίσω από την ακατάσχετη

παροχολογία του;
Όχι βέβαια! Φρονώ πως όλοι πια

ξέρουν πως το μόνο που θέλει ο
πρωθυπουργός είναι για μια ακό-
μη φορά να εξαπατήσει τους Έλλη-
νες, κάνοντας εμπόριο ελπίδας, με
απώτερο σκοπό να υφαρπάξει την
ψήφο τους και να παραμείνει στην
εξουσία!

Από την άλλη πλευρά, ο Κυριάκος
Μητσοτάκης δικαιολόγησε τις προβλέ-
ψεις για αυτοδυναμία της Ν.Δ. στις ε-
περχόμενες εκλογές, εμφανίστηκε έ-
τοιμος να κυβερνήσει, σοβαρός, συ-
γκροτημένος, με ρεαλιστικό, κοστολο-
γημένο κι εφαρμόσιμο πρόγραμμα δια-
κυβέρνησης, που μπορεί πράγματι να
επανεκκινήσει και την οικονομία και
την κοινωνία και να τις θέσει σε πορεία
ανάπτυξης επί της ουσίας κι όχι επί
χάρτου. Το κυριότερο; Όλα αυτά θέ-
λει να τα κάνει έχοντας στο πλευρό
του συμπαραστάτες και συναγωνι-
στές όλους εμάς! Για τον Κυριάκο
Μητσοτάκη και τη Νέα Δημοκρατία
δεν νοείται διακυβέρνηση όπως
και δεν νοείται πρόοδος κι ανάπτυ-
ξη χωρίς τη συμμετοχή σύσσωμου
του ελληνικού λαού!!! 

Πέρα από τη διαφορά στάσης και
συμπεριφοράς και ύφους και ήθους
των εξαγγελιών των δύο ανδρών, εί-
δαμε για πρώτη φορά ξεκάθαρα τη δια-
φορά πολιτικής φιλοσοφίας και πολι-
τικής ηθικής μεταξύ τους. 

Αυτήν τη φορά, στη ΔΕΘ είδαμε,
πραγματικά, τους δυο εντελώς δια-
φορετικούς δρόμους και κόσμους

μεταξύ των οποίων σύντομα θα
κληθούμε να επιλέξουμε…

Ο πρωθυπουργός, ο κ. Τσίπρας, εί-
ναι αυτός που διχάζει τον λαό, που τον
διακρίνει σε κομματικούς «πελάτες» και
μη, που απαξιώνει τον άνθρωπο ως ο-
ντότητα. Εάν υπήρχε έστω ένας που θε-
ωρούσε γλωσσικό ολίσθημα του κ.
Τσίπρα τον χαρακτηρισμό των Ελλή-
νων ως ετερόκλητο όχλο, μετά τον ι-
σχυρισμό του ότι το μέτρο των περικο-
πών των συντάξεων δεν έχει νόημα, α-
φού σύντομα η φύση θα… «φροντίσει»
τους συνταξιούχους, νομίζω ότι πεί-
σθηκε για το αντίθετο. Δυστυχώς, ο
πρωθυπουργός έχει φανεί συνεπής
και ειλικρινής σε ένα πράγμα: στη
συνείδηση και στη φιλοσοφία και
στην πολιτική του, ο παράγοντας
Άνθρωπος όχι απλά δεν είναι προ-
τεραιότητα, αλλά βρίσκεται στον
πάτο!!! Γι’ αυτό κι έχουμε μια Κυ-
βέρνηση απολυταρχική, που, συ-
στηματικά, μας εμπαίζει, μας λοι-
δορεί και μας τραμπουκίζει. Το χει-
ρότερο από όλα, αδιαφορεί για την
καθημερινότητά μας, ενώ, ταυτό-
χρονα, απαξιώνει με τον χυδαιότε-
ρο τρόπο και τη φωνή και τη συμ-
μετοχή μας.

Την ίδια στιγμή, ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης είναι ενωτικός και υπερκομματι-
κός στην άσκηση της εξουσίας. Θα εί-
ναι ο πρωθυπουργός όλων των Ελλή-
νων, χωρίς πολιτικούς διωγμούς, χω-
ρίς σκανδαλώδεις εύνοιες ανίκανων η-
μετέρων, με γνώμονα το κοινό καλό,
με τον ανθρώπινο παράγοντα στο επί-
κεντρο. 

Μετά από τόσα βάσανα και τόσες
ταλαιπωρίες ως λαός, αξίζουμε έναν
πρωθυπουργό που θα είναι εργάτης
της χώρας, που θα σταθεί δίπλα μας
και όλοι μαζί θα δημιουργήσουμε
τις ευκαιρίες να δραστηριοποιη-
θούμε, να αξιοποιήσουμε τις δυνά-
μεις μας και να δημιουργήσουμε έ-
να μέλλον για την πατρίδα μας. Πι-
στεύω ακράδαντα ότι αυτή θα είναι
η αυτοδύναμη Κυβέρνηση της Νέας
Δημοκρατίας με πρωθυπουργό τον
Κυριάκο Μητσοτάκη!

(*) Ο κ. Δ. Τσανικλίδης 
είναι ιατρός και πολιτευτής της Ν.Δ.
στην Περιφέρεια Αττικής

του 
Δημήτρη Τσανικλίδη (*)

Α
ΡΘ

ΡO

Case study για 
πολιτικούς επιστήμονες 
η Ελλάδα τού ΣΥΡΙΖΑ


«Μετά από τόσα
βάσανα και τόσες

ταλαιπωρίες ως λαός,
αξίζουμε έναν
Πρωθυπουργό που θα είναι
εργάτης της χώρας, που θα
σταθεί δίπλα μας και όλοι
μαζί θα δημιουργήσουμε 
τις ευκαιρίες να
δραστηριοποιηθούμε, να
αξιοποιήσουμε τις δυνάμεις
μας και να δημιουργήσουμε
ένα μέλλον για 
την πατρίδα μας»
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Η καθαρή έξοδος της
Ελλάδας από τα μνημό-
νια φαίνεται πλέον
στην... πράξη. Μόνο που
με την καθαρή έξοδο και
την αδυναμία δανεισμού
της χώρας από τις αγο-
ρές, ανοίγει και η πόρτα
της εξόδου για μεγάλες
εταιρείες, πραγματικούς
στυλοβάτες της ελληνι-
κής οικονομίας. 

O
λόγος για την εμ-
βληματικό Όμιλο
Τιτάν, ο οποίος με-
ταφέρει την έδρα
στις Βρυξέλλες, α-

ποφασίζοντας ταυτόχρονα να ει-
σαγάγει τις μετοχές της στα Χρη-
ματιστήρια Εuronext των Βρυ-
ξελλών και του Παρισιού, δια-
τηρώντας ωστόσο ανέπαφη την
εγχώρια παραγωγή και τις θέ-
σεις εργασίας.

Λίγο-πολύ, η απόφαση του
Τιτάν ήταν αναμενόμενη, καθώς
η αδυναμία της χώρας να πλεύ-
σει στις αγορές έχει και αντίκτυ-
πο στις μεγάλες ελληνικές επι-
χειρήσεις, οι οποίες δυσκολεύ-
ονται στη χρηματοδότησή τους.
Η απόφαση του Τιτάνα, όπως α-
ναφέρουν οικονομικοί αναλυτές,
συνδέεται με την εγχώρια οικο-
νομική κατάσταση, καθώς το υ-
ψηλό ρίσκο χώρας και ο συνεχι-
ζόμενος αποκλεισμός της από τις
αγορές κοστίζει στις εταιρείες
που δεν μπορούν να έχουν πρό-
σβαση σε ανταγωνιστικά κεφά-
λαια της διεθνούς επενδυτικής
κοινότητας. Το είδαμε στο πα-
ρελθόν να συμβαίνει με μεγά-
λους ομίλους όπως η Coca Cola,
η ΦΑΓΕ, η Βιοχάλκο κ.ά.

Δεν ήταν έκπληξη 
Η απόφαση των μετόχων δεν ε-
ξέπληξε το επενδυτικό κοινό,
καθώς ήδη ο διευθύνων σύμ-
βουλος της ΤΙΤΑΝ, Δημήτρης
Παπαλεξόπουλος, είχε διαμη-
νύσει από την τακτική γενική
συνέλευση του περασμένου Ιου-
νίου: «Η παραμονή της έδρας μας
στην Ελλάδα μάς έχει στοιχίσει
κατά το παρελθόν και συνεχίζει να
μας στοιχίζει. Κάτι που μας έχει ε-
πισημανθεί και από αναλυτές του
εξωτερικού. Εμείς παλεύουμε στα
ίσα με τα ξένα μεγαθήρια ως μια α-

νεξάρτητη ελληνική εταιρεία. Επι-
θυμία μας είναι να μείνουμε στην
Ελλάδα, αλλά έχουμε την υποχρέ-
ωση να εξετάζουμε όλα τα ενδεχό-
μενα, ώστε να παραμείνουμε ανε-
ξάρτητοι και ανταγωνιστικοί».

Με τη μετανάστευσή του στο
εξωτερικό, ο Τιτάν αποσκοπεί
στο να διευκολύνει την πρόσβα-
ση του Ομίλου σε πηγές άντλη-
σης κεφαλαίων, πολύ μεγαλύ-
τερες από τα στενά όρια της χώ-
ρας μας, ώστε να υλοποιήσει τα
αναπτυξιακά του σχέδια με ί-
σους όρους έναντι των ανταγω-
νιστών του. Εκτός της πιο εύκο-
λης χρηματοδότησης, θα του
προσφέρει πρόσβαση σε ευρύ-
τερη βάση επενδυτών και χρη-
ματοπιστωτικών κέντρων, και
σαφώς μεγαλύτερη αναγνωρισι-
μότητα. Θα ενισχυθεί
το brand, άρα και η ρευστότητα
των μετοχών, θα διευρυνθούν
οι πηγές άντλησης κεφαλαίων
και η πρόσβαση στο διεθνές
τραπεζικό σύστημα, με πιο α-
νταγωνιστικό κόστος δανει-
σμού. Παράλληλα, ο Όμιλος
πλέον θα αποκτήσει ανταγωνι-
στικότερο «πρόσωπο» στα μεγά-
λα ευρωπαϊκά... σαλόνια, όπου
λαμβάνονται οι αποφάσεις και
«κλειδώνουν» τα μεγάλα ανα-
πτυξιακά έργα πάσης φύσεως.

Παραμένουν 
στην Ελλάδα 
οι δραστηριότητες 
Φυσικά, η μεταφορά της φορο-
λογικής έδρας του Τιτάνα στις
Βρυξέλλες και η εισαγωγή των
μετοχών σε διεθνή χρηματιστή-
ρια δεν σημαίνει ότι η εταιρεία
φεύγει από την Ελλάδα, καθώς
τα εργοστάσια, οι εργαζόμενοι

και η παραγωγή της παραμέ-
νουν εδώ. Παράλληλα, πρότα-
ση της διοίκησης είναι οι μετο-
χές του να συνεχίσουν να δια-
πραγματεύονται δευτερογενώς
στο Χρηματιστήριο Αθηνών.

Η καταστατική έδρα της
TITAN Cement International
είναι στο Βέλγιο, μία χώρα που
βρίσκεται στο κέντρο της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, ενώ η διοίκη-
σή της θα ασκείται από την Κύ-
προ, χώρα στην οποία ο Όμιλος
ΤΙΤΑΝ έχει πολύχρονη παρου-
σία και εμπειρία.

Το εγχείρημα της ταυτόχρο-

νης εισαγωγής των μετοχών της
τσιμεντοβιομηχανίας στα χρη-
ματιστήρια Euronext Βρυξελ-
λών και Παρισίων θα υλοποιη-
θεί με τη διενέργεια προαιρετι-
κής δημόσιας πρότασης εξαγο-
ράς των 77.063.568 κοινών
και των 7.568.960 προνομιού-
χων μετοχών τής Τιτάν από τη
βέλγικη εταιρεία TITAN
Cement International S.A (ανή-
κει στους ιδρυτές τής Τιτάν), οι
οποίες θα ανταλλαγούν με δικές
της μετοχές. Σύμφωνα με τη
σχετική ανακοίνωση η TITAN
Cement International S.A θα
εκδώσει και θα ανταλλάξει νέες
μετοχές που θα διατεθούν με
σχέση ανταλλαγής μίας δικής
της για κάθε μια μετοχή Τιτάν.

Με την ολοκλήρωση της
Πρότασης κατόπιν της λήψεως
των απαιτούμενων ρυθμιστι-
κών εγκρίσεων και της αποδο-
χής της από τους μετόχους της
Α.Ε. Τσιμέντων ΤΙΤΑΝ, η
TITAN Cement International
S.A. θα καταστεί η άμεσα μητρι-
κή εταιρία της ΤΙΤΑΝ και η α-
πώτατη μητρική εταιρεία του Ο-
μίλου ΤΙΤΑΝ. Η δραστηριότητα
στις ΗΠΑ συνεισφέρει πάνω α-
πό το 50% του κύκλου εργα-

σιών και των λειτουργικών του
κερδών. Σαν αποτέλεσμα, και
το 2018, ο κινητήριος μοχλός
της ανάπτυξης για τον Όμιλο
τσιμέντων θα προέλθει ξανά α-
πό τις ΗΠΑ, ενώ υπάρχουν και
άλλες σημαντικά αναπτυσσόμε-
νες αγορές –όπως Αίγυπτος και
Βραζιλία– που έχει σημαντική
παρουσία. Στην Ελλάδα ο Όμι-
λος διαθέτει τρία εργοστάσια
τσιμέντου, μία μονάδα άλευσης,
26 λατομεία, απασχολεί 1.142
εργαζόμενους ενώ 5.000 είναι
οι έμμεσες προκαλούμενες θέ-
σεις εργασίας σε όλη την «αλυ-
σίδα» δραστηριότητας. Διαθέτει
πέντε σταθμούς διανομής τσιμέ-
ντου, 27 μονάδες σκυροδέμα-
τος και μία μονάδα παραγωγής
κονιαμάτων.

Από το 1912
Ο Τιτάνας αποτελεί μια από τις
πλέον παλαιές εισηγμένες του
ελληνικού χρηματιστηρίου, κα-
θώς εισήχθη στις 22 Φεβρουα-
ρίου του 1912, βρίσκεται δηλα-
δή στο Χρηματιστήριο 106 συ-
ναπτά χρόνια. Πλέον, θεωρείται
ένας από τους πλέον εξωστρε-
φείς βιομηχανικούς ομίλους της
χώρας, ενώ είναι από τις ελάχι-
στες εταιρείες του Χ.Α. που ξε-
περνούν σε τζίρο τα 2 δισ. ευρώ
ετησίως (μαζί με Coca Cola, Ο-
ΤΕ, ΟΠΑΠ, Ελληνικά Πετρέ-
λαια, Motor Oil και Βιοχάλ-
κο). Ο Τιτάν βρίσκεται στην 8η
θέση των κεφαλαιοποιήσεων
του Χ.Α., καθώς αποτιμάται
1,50 δισ. ευρώ.

Η εταιρεία Τιτάν ιδρύθηκε
στον Πειραιά το 1902 από τον
Νικόλαο και τον Ανδρέα Χα-
τζηκυριάκο και αποτελεί το
πρώτο ελληνικό τσιμεντοποιείο,
ενώ η πρώτη μονάδα παραγω-
γής εγκαθίσταται στην Ελευσί-
να. Μετρά δηλαδή 116 χρόνια
λειτουργίας, όντας ένας από
τους πλέον ισχυρούς πυλώνες
της ελληνικής βιομηχανίας. Σε
αυτά τα 116 έτη έχει βγάλει έξι
προέδρους του Συνδέσμου Ελ-
λήνων Βιομηχάνων (ΣΕΒ).
Πριν από δύο περίπου χρόνια,
μετά από μισό αιώνα στην εται-
ρεία, ο κ. Ανδρέας Κανελλό-
πουλος αποχώρησε από την
προεδρία τής Τιτάν, της οποίας
υπήρξε πρόεδρος για είκοσι συ-
ναπτά έτη, έχοντας παρουσία
στον Όμιλο περίπου 50 χρόνια!

Μετανάστης 
για πιο φθηνό 
χρήμα ο Τιτάν

Η ΕΔΡΑ ΜΕΤΑΦΕΡΕΤΑΙ ΣΤΙΣ ΒΡΥΞΕΛΛΕΣ, ΟΙ ΜΕΤΟΧΕΣ ΤΟΥ
ΕΙΣΑΓΟΝΤΑΙ ΣΤΑ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΑ ΒΕΛΓΙΟΥ ΚΑΙ ΓΑΛΛΙΑΣ,
ΕΝΩ Η ΠΑΡΑΓΩΓΗ ΠΑΡΑΜΕΝΕΙ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ ↪
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Εργοστάσιο
τσιμέντου
Πάτρας
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point   of

view
Τ

η χρηματοδότηση του
πρότζεκτ της ανάπτυξης
του Εμπορευματικού Κέ-

ντρου στο Θριάσιο Πεδίο ύψους
περίπου €200.000.000 ανα-
κοίνωσε ότι αναλαμβάνει η Τρά-
πεζα Πειραιώς, στο πλαίσιο της
στρατηγικής της για τη διοχέτευ-
ση χρηματοδοτικών πόρων σε
έργα υποδομής που στηρίζουν
την ανάκαμψη της ελληνικής οι-
κονομίας. Το Εμπορευματικό
Κέντρο στο Θριάσιο αποτελεί ο-
μολογουμένως ένα έργο που ξε-
περνά τα ελληνικά σύνορα, κα-
θώς θα συμβάλει στην αύξηση
των εμπορευματικών φορτίων
που μεταφέρονται διά της σιδη-
ροδρομικής οδού. Όπως γίνε-
ται εύκολα κατανοητό, αυτό θα
συμβάλει στην ανάδειξη της Ελ-
λάδας ως χώρας-πύλη μέσω της
οποίας θα διακινούνται εμπο-
ρεύματα στα διευρωπαϊκά δί-
κτυα μεταφορών. Ταυτόχρονα,
πρόκειται για ένα αναπτυξιακό
πρότζεκτ η υλοποίηση του οποί-
ου θα δημιουργήσει σε βάθος
δεκαετίας 3.000 έως 5.000 νέες
θέσεις εργασίας, με ό,τι αυτό συ-
νεπάγεται για την περαιτέρω
μείωση του δείκτη της ανεργίας
στη χώρα μας.

Έτοιμο το 2024!
Το επενδυτικό σχέδιο στο

Θριάσιο θα ξεκινήσει με την
κύρωση της σύμβασης στη
Βουλή (σ.σ. ξεκίνησε ήδη η ε-

ξέταση του σχετικού νομοσχε-
δίου στη διαρκή κοινοβουλευ-
τική επιτροπή παραγωγής και

εμπορίου), με τη λειτουργία του
καινούργιου Εμπορευματικού
Κέντρου να τοποθετείται σε πε-
ρίπου 6 χρόνια από σήμερα, το
2024. 
Όπως εκτιμούν άνθρωποι της
αγοράς, το έργο θα προσδώσει
μεγάλη προστιθέμενη αξία
στον τομέα των συνδυασμένων
μεταφορών. 

Ταυτόχρονα, θα συμβάλει
στην παροχή αναβαθμισμένων
υπηρεσιών με παράλληλη μεί-
ωση του κόστους μεταφοράς,
που είναι βασικός παράγοντας
για τη μείωση της τελικής τιμής
των προϊόντων, με άμεση θετι-
κή επίπτωση ανταγωνιστικότη-

Σε χρόνο-ρεκόρ
έργο της
cosmoONE για
τον ΑΔΜΗΕ
Με επιτυχία και σε χρόνο-ρεκόρ
υλοποίησε η θυγατρική του Ομί-
λου ΟΤΕ εταιρεία cosmoONE, τις
διαγωνιστικές διαδικασίες του
ΑΔΜΗΕ για το έργο της υποβρύ-
χιας διασύνδεσης Κρήτης-Πελο-
ποννήσου, συνολικού προϋπολο-
γισμού άνω των 300 εκατ. ευρώ. 
Η πλατφόρμα sourceONE της ε-
ταιρείας, ως διαπιστευμένη για το
Δημόσιο εφαρμογή, χρησιμοποι-
ήθηκε τόσο για τη διαδικασία της
ηλεκτρονικής ανάρτησης, υποβο-
λής και αξιολόγησης των προ-
σφορών, όσο και για τη διενέρ-
γεια του ηλεκτρονικού πλειστη-
ριασμού για τρία τμήματα του έρ-
γου. Στο διαγωνισμό συμμετείχαν
οι πλέον δόκιμες και έμπειρες σε
έργα καλωδιακών διασυνδέσεων
εταιρείες από την Ελλάδα και το
εξωτερικό.

Σημειώνεται ότι μέσω της ε-
φαρμογής έχουν διοργανωθεί μέ-
σα στο τρέχον έτος 94 ηλεκτρονι-
κοί διαγωνισμοί από φορείς του
Δημοσίου, συνολικού προϋπολο-
γισμού άνω των 850 εκατ. ευρώ,
εκ των οποίων οι 42 είχαν προϋ-
πολογισμό άνω του €1.000.000.
Επίσης, μέσω της πλατφόρμας,
δημόσια νοσοκομεία και άλλοι
δημόσιοι φορείς έχουν διενεργή-
σει περισσότερους από 70.000
πρόχειρους διαγωνισμούς την τε-
λευταία τετραετία, κάτω του ορίου
των €20.000.

Για την ιστορία να πούμε ότι α-
πό το 2001 η cosmoONE παρέχει
υπηρεσίες ηλεκτρονικών προμη-
θειών για φορείς του δημόσιου
και ιδιωτικού τομέα. Οι λύσεις
της καλύπτουν όλο το φάσμα της
εφοδιαστικής αλυσίδας, από την
ηλεκτρονική καταγραφή του αιτή-
ματος προμήθειας, την ηλεκτρο-
νική έρευνα αγοράς και τον ηλε-
κτρονικό διαγωνισμό, μέχρι τη
διαπραγμάτευση μέσω ηλεκτρο-
νικής δημοπρασίας και την ηλε-
κτρονική παραγγελία. Όλες οι ε-
φαρμογές παρέχονται μέσω του
διαδικτύου υπό μορφή υπηρε-
σίας και μπορούν να διασυνδέο-
νται με τα πληροφοριακά συστή-
ματα των Αναθετουσών Αρχών
και των Οικονομικών Φορέων. 
Ν.ΤΣ.

Με στόχο την ανάδειξη δημοφι-
λών εξαγόμενων προϊόντων και
ένα εντυπωσιακό περίπτερο, η ε-
ταιρεία παραγωγής και διάθεσης
γαλακτοκομικών «ΔΩΔΩΝΗ»
συμμετείχε στη διεθνή έκθεση
Food India που διοργανώθηκε
τον Σεπτέμβρη στο Νέο Δελχί.
Μέσω ενός διευρυμένου δικτύ-
ου συνεργατών στο οποίο συ-
μπεριλαμβάνονται μεγάλες αλυ-
σίδες του οργανωμένου λιανε-

μπορίου και πολυτελή ξενοδο-
χεία, τα προϊόντα ΔΩΔΩΝΗ δια-
τίθενται στις μεγαλύτερες πόλεις
της Ινδίας, με την εταιρεία να
διαθέτει ισχυρή παρουσία στην
αγορά της τα τελευταία 10 χρό-
νια. Σε αυτό το πλαίσιο και έχο-
ντας κερδίσει την προτίμηση των
εγχώριων καταναλωτών, η ΔΩ-
ΔΩΝΗ συγκαταλέγεται μεταξύ
των κορυφαίων επιλογών στην
προτίμηση του κοινού της Ινδίας,

ΔΩΔΩΝΗ: Ισχυρή παρουσία στην αγορά της Ινδίας                

ΤΡΑΠΕΖΑ ΠΕΙΡΑΙΩΣ: 

Ανοίγει τη στρόφιγγα 
του χρήματος για 
το Εμπορευματικό Κέντρο  
στο Θριάσιο Πεδίο 
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κατέχοντας την 1η θέση στην α-
γορά της φέτας Π.Ο.Π.
Στην έκθεση Food India by Sial,
η ΔΩΔΩΝΗ είχε την ευκαιρία να
παρουσιάσει τόσο σε επαγγελ-
ματίες, όσο και στο ευρύ κοινό
μερικούς από τους δημοφιλέ-
στερους κωδικούς προϊόντων
που εξάγει σε 47 χώρες παγκο-
σμίως. Με ναυαρχίδα τη φέτα
ΔΩΔΩΝΗ, η εταιρεία φιλοξένη-
σε στο περίπτερό της καινοτόμα

γαλακτοκομικά προϊόντα όπως
η φέτα σε κύβους, καθώς και άλ-
λα αγαπημένα 100% ελληνικά
προϊόντα όπως το κατσικίσιο τυ-
ρί και η βαρελίσια φέτα, τα ο-
ποία προσέλκυσαν το ενδιαφέ-
ρον των επαγγελματιών που
δραστηριοποιούνται στο χώρο
του λιανεμπορίου και της εστία-
σης, αλλά και των καταναλωτών
που επισκέφτηκαν το περίπτερο.
Η Sial αποτελεί μία από τις με-

γαλύτερες, διεθνείς εκθέσεις
που ειδικεύεται στη βιομηχανία
μεταποίησης τροφίμων και
πραγματοποιείται κάθε δύο χρό-
νια. Φέτος, η Food India by Sial
πραγματοποιήθηκε για πρώτη
φορά σε έναν υπερσύγχρονο
χώρο 5.000 τετραγωνικών μέ-
τρων, με περισσότερους από
8.500 επισκέπτες και παραπάνω
από 250 εκθέτες που προέρχο-
νταν από 15 χώρες. Ν.ΤΣ.

Το βραβείο UX (User Experience) απέσπασε η WIND
VISION στα Content Innovation Awards, που πραγ-
ματοποιήθηκαν χθες βράδυ στις Κάννες. Η τηλεοπτι-
κή πλατφόρμα που ανέπτυξε η ZAPPWARE για λο-
γαριασμό της WIND ξεχώρισε στο διεθνή διαγωνι-
σμό ως η πιο συναρπαστική καινοτομία στην εμπειρία
του τηλεθεατή.

Τα Content Innovation Awards αναγνωρίζουν την
καινοτομία προμηθευτών περιεχομένου, διανομών
και εταιρειών τεχνολογίας που συμβάλλουν στη δια-

μόρφωση της σημερινής παγκόσμιας τηλεοπτικής
βιομηχανίας.

Σύμφωνα με τους ανθρώπους της εταιρείας η α-
ποδοχή του κόσμου στην υπηρεσία WIND VISION
που ξεκίνησε λίγο πριν από το καλοκαίρι είναι μέχρι
τώρα εξαιρετική, καθώς πρόκειται για μια εξαιρετικά
φιλική και εύχρηστη τηλεοπτική πλατφόρμα, η οποία
ανταποκρίνεται πλήρως στις απαιτήσεις του σύγ-
χρονου τηλεθεατή και είναι μοναδική στην ελληνική
αγορά.   Ν.ΤΣ.

τα της εθνικής οικονομίας και την
αύξηση του ΑΕΠ, καθώς και στην
ενίσχυση της απασχόλησης.

Θυμίζεται ότι η σύμβαση παρα-
χώρησης 588 στρεμμάτων για 60
χρόνια υπογράφηκε μεταξύ του
ελληνικού Δημοσίου, της ΓΑΙΑΟ-
ΣΕ και της εταιρείας ΘΕΚ Α.Ε.,
που θα υλοποιήσει το έργο και
στην οποία συμμετέχουν η ΕΤΒΑ
ΒΙΠΕ με ποσοστό 80% και η
Goldair με 20%. 

Η χρηματοδότηση του έργου θα
γίνει με ίδια συμμετοχή της εται-
ρείας ΘΕΚ Α.Ε. και με δάνειο από
την Τράπεζα Πειραιώς, η οποία εί-
ναι μέτοχος της ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ σε πο-
σοστό 65%.

Βραβεύθηκε στις Κάννες η WIND VISION

ΔΩΔΩΝΗ: Ισχυρή παρουσία στην αγορά της Ινδίας             τα τελευταία 10 χρόνια

Τα… μυστικά του καιρού 
από τον ΤΙΤΑΝΑ 
Μία εβδομάδα και κάτι μετράει η διαδραστική  εκπαιδευτική
έκθεση «Του Καιρού τα Μυστικά…» που άνοιξε για το κοινό
στις 10 Οκτωβρίου με τη συνεργασία της Α.Ε. Τσιμέντων ΤΙ-
ΤΑΝ και του Εθνικού Αστεροσκοπείου Αθηνών. Όσοι επισκέ-
πτες είχαν την ευκαιρία να βρεθούν στους χώρους της κάνουν
λόγο για μία συναρπαστική περιήγηση στον κόσμο της Μετεω-
ρολογίας, από την εξέλιξή της ανά τους αιώνες και τα όργανα
που χρησιμοποιεί σήμερα, έως την ερμηνεία των καιρικών φαι-
νομένων και τις επιπτώσεις της κλιματικής αλλαγής.

Χωρισμένη σε 3 θεματικές ενότητες, η έκθεση «Του Καιρού
τα Μυστικά…» συνδυάζει βίντεο, προσομοιώσεις, πειράματα
και διαδραστικές εφαρμογές, προσφέροντας την ευκαιρία σε
μικρούς και μεγάλους επισκέπτες να εμπεδώσουν τη δημιουρ-
γία και την εξέλιξη των καιρικών φαινομένων, δίνοντας ιδιαί-
τερη έμφαση στα έντονα καιρικά φαινόμενα και τον τρόπο προ-
στασίας από αυτά.

Πρόκειται για μια εκδήλωση που εντάσσεται στο πλαίσιο των
εκπαιδευτικών και άλλων δράσεων τις οποίες, παραδοσιακά
και πιστά, στηρίζει ο ΤΙΤΑΝ στην Ελευσίνα και στις άλλες πε-
ριοχές δραστηριοποίησής του. Οι καθιερωμένες ετήσιες εκθέ-
σεις, που διοργανώνει ο ΤΙΤΑΝ στο Πολιτιστικό Κέντρο «Λεω-
νίδας Κανελλόπουλος» (Δραγούμη 37, Παραλία Ελευσίνας),
πραγματοποιούνται από το 2005 σε συνεργασία με τον Δήμο
Ελευσίνας και το Νομικό Πρόσωπο Πολιτισμού, Αθλητισμού,
Κοινωνικής Πολιτικής και Προσχολικής Αγωγής Ελευσίνας
(Π.Α.Κ.Π.Π.Α.), προς τιμή του αείμνηστου Λεωνίδα Κανελ-
λόπουλου, επί σειρά ετών προέδρου της εταιρείας.Η έκθεση
θα διαρκέσει έως τις 23 Δεκεμβρίου και θα είναι ανοιχτή από
Τρίτη ως Παρασκευή (18:00-20:00), κάθε Σάββατο από τις
11:00 ως τις 16:00 και κάθε Κυριακή από τις 11:00 ως τις
13:00, εκτός επισήμων αργιών. Η είσοδος είναι δωρεάν. Ν.ΤΣ.

«Συμμετέχουμε στην επανεκκίνηση
της ελληνικής οικονομίας»

Αναφερόμενος στις εξελίξεις που αφορούν το πρότζεκτ στο
Θριάσιο Πεδίο, ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πει-

ραιώς, Χρήστος Μεγάλου, υπογράμμισε σε δηλώσεις του ότι
«η χρηματοδότηση μιας επένδυσης τόσο μεγάλης εμβέλειας
με έντονα αναπτυξιακό χαρακτήρα και πολλαπλασιαστικές

θετικές επιπτώσεις στην οικονομία σηματοδοτεί τη στρατηγι-
κή δέσμευση της Τράπεζας Πειραιώς να υποστηρίζει έμπρακτα
την αναπτυξιακή προσπάθεια της χώρας». Ο CEO της Πειραι-
ώς τόνισε ότι η τράπεζα εστιάζει τις χρηματοδοτήσεις και τις
υπηρεσίες της στην υγιή επιχειρηματικότητα, στις επενδύ-

σεις, στις πρωτοβουλίες με παραγωγικό αποτύπωμα «συμμε-
τέχοντας στην επανεκκίνηση της ελληνικής οικονομίας και

την θεμελίωση ισχυρής αναπτυξιακής προοπτικής».

ΧΡΗΣΤΟΣ
ΜΕΓΑΛΟΥ:
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ΑΡΘΡΟ:
Του Βίκτωρα

Μητρόπουλου

Είναι παγκοσμίως
διαπιστωμένο ότι
ζούμε στην εποχή
των fake news,

όπου όποια «μπαρούφα» και
να πετάξει κάποιος, είτε από

βλακεία είτε από άγνοια, χωρίς
τα παραμικρά ψήγματα αλήθει-
ας, μπορεί να πάρει χαρακτήρα
σημαντικής αποκάλυψης. Πολύ
δε περισσότερο όταν η «μπαρού-
φα» είναι κατασκευασμένη, και
μάλιστα υπάρχουν «πρόθυμα»
ΜΜΕ να μεταδώσουν την «είδη-
ση» εξυπηρετώντας συγκεκριμέ-
νους σκοπούς.

Μια τέτοια είδηση, απόλυτα μορ-
φής fake news, ήταν εκείνη που έ-
φερε στη δημοσιότητα το διαιτητι-
κής μορφής site «τα σφυρίγματα»,
φιλοολυμπιακών αισθημάτων, ότι «ο
Θωμάς Μητρόπουλος μαζί με κάποιον
παράγοντα της ΑΕΚ ελέγχουν(!!!) τον
Τριτσώνη και την ΚΕΔ του Περέιρα».
Και –το κερασάκι στην τούρτα– ότι
ο Ολυμπιακός προέβη μάλιστα σε
καταγγελία γι’ αυτό στους εκπροσώ-
πους της UEFA κατά τη συνάντηση
που είχαν με εκπροσώπους των 4 ο-
μάδων: ΑΕΚ, ΟΣΦΠ, ΠΑΟΚ, ΠΑΟ.

Την είδηση αυτή –απολύτως
ψευδή και φυσικά κατασκευασμέ-
νη– έσπευσαν να αναπαραγάγουν
και ιστοσελίδες όπως gavros.gr
sport24.gr, fws.gr, sport-fm.gr,
gazzetta.gr, sportime.gr.

Επειδή η «είδηση» ως απολύτως
ψευδής δεν ήταν δυνατόν να έχει
διατυπωθεί από την πλευρά του Ο-
λυμπιακού, η «Α» επικοινώνησε με
άτομα που παραβρέθηκαν στη σύ-
ναξη και βεβαίως η απάντηση που
εισέπραξε ήταν ότι δεν υπήρξε μνεία
και πολύ περισσότερο αναφορά στο
όνομα του Θωμά Μητρόπουλου.
Κάποιος εκ των συνδαιτυμόνων μά-
λιστα μας διαβεβαίωσε ότι αν χρεια-
σθεί μπορεί να γίνει και χρήση του
ονόματός του.

Το ερώτημα δεν είναι γιατί οι συ-
γκεκριμένες ιστοσελίδες ανέλαβαν
να «εκτελέσουν» μιας τέτοιας μορ-
φής «παραγγελιά». Άλλωστε, η
«δουλειά» δεν είναι ντροπή, και χω-
ρίς τέτοιες «εξυπηρετήσεις», πέραν
του ότι τα «χτυπήματα» στην ιστο-
σελίδα μειώνονται, μειώνοντας και
οι κάθε μορφής «χορηγίες» για τη
λειτουργία τους.

Με δεδομένο ότι η ΠΑΕ Ολυμπια-
κός δεν θα ήταν δυνατόν να προβεί
σε μια τόσο αστήρικτη και ψευδή
«καταγγελία», κατά τα φαινόμενα
την «είδηση» μέσω διαρροών(…) έ-
σπρωξαν προς τα εν λόγω ΜΜΕ οι
γνωστοί άγνωστοι που πλαισιώνουν
κάθε ισχυρό ιδιοκτήτη ΠΑΕ.

Γιατί λειτούργησαν με τη μέθοδο

των διαρροών οι «επαγγελματίες»
των διαρροών τύπου fake news; Υ-
πάρχει εξήγηση.

Είναι σαφές ότι, μετά τη γνωστή
προσέγγιση Ολυμπιακού και ΠΑΟΚ,
το έδαφος για εχθροπραξίες μιντια-
κής μορφής μεταξύ των δύο αυτών
ΠΑΕ είχε μηδενικές διαστάσεις. Με
κοινό στόχο την ΑΕΚ –δικαίως ή αδί-
κως είναι άλλο θέμα– έπρεπε να κα-
τασκευασθεί ένα παραμύθι και να ε-
φευρεθεί και ο απαραίτητος δράκος.
Έτσι, λοιπόν, κατασκευάστηκε το πα-
ραμύθι ότι ο Θωμάς Μητρόπου-
λος ασχολείται με τη διαιτησία και,
μαζί με έναν παράγοντα της ΑΕΚ, ε-
πηρεάζει τον Περέιρα και τον  Τρι-
τσώνη. Κατασκευή φτηνή και ανέ-
ντιμη, αφού οι πάντες γνωρίζουν ότι
δεν έχει καμία σχέση με τη διαιτησία.

Αρκεί κανείς να σκεφθεί ότι ακό-
μη και στην παντοδυναμία του
«Θρύλου», σε εποχές Σωκράτη
Κόκκαλη, την περίοδο 2007-2009,
η ομάδα του Θωμά, το Αιγάλεω,
διελύθη κυριολεκτικά και από διαι-
τητικές επιλογές. Χρήσιμη επισή-
μανση: Τότε τα ηνία της ΕΠΟ τα είχε
ο κ. Βασίλης Γκαγκάτσης, ο οποί-
ος και σήμερα έχει τα ηνία του ε-
παγγελματικού ποδοσφαίρου…

Τη μη ανάμειξη του Θωμά Μη-
τρόπουλου στα ποδοσφαιρικά
δρώμενα, όμως, κυρίως τη γνωρί-
ζουν οι «εγκέφαλοι» των διαρροών,
που για τους δικούς τους λόγους έ-
πρεπε να ταΐσουν με σανό τους ο-
παδούς τους. Για να καλύψουν τα
νώτα τους, αν τα πράγματα δεν πά-
νε καλά ποδοσφαιρικά. Αν δηλαδή

μελλοντικά σε κάποιο παιγνίδι της
ομάδας τους, με Έλληνα διαιτητή,
φάνε καμιά «πιστολιά». Τότε την
«παραγγελιά» θα την έχει δώσει ο
«κακός» Θωμάς, και όχι αυτός που
θα πάρει το πρωτάθλημα αφού οι ε-
νώσεις που προέρχονται οι διαιτη-
τές είναι σχεδόν όλες δικές του…

Ποιοι κατασκεύασαν το παραμύθι
και πώς επέλεξαν τον δράκο, είναι
γνωστό από παραδείγματα στο πα-
ρελθόν. Η συνομιλία παράγοντα ΠΑΕ,
που υποδεικνύει σε ιστοσελίδα διαι-
τητικών «σφυριγμάτων» τι να γράψει
είναι σε όλους γνωστή και δεν χρειά-
ζεται να την επαναλάβουμε.

Τα ταξίδια στις ΕΠΣ με «δώρα
φέροντας» είτε πρόεδρο ΕΠΣ, είτε
πρώην διαιτητή, είτε παλαίμαχο τερ-
ματοφύλακα είτε πρώην υπάλληλο
αθλητικού φορέα είναι λίγο-πολύ
γνωστά, αφού έχουν αναγραφεί στα
ΜΜΕ, αλλά με τη λάιτ εκδοχή τους.

Η «Α» έχει αποκαλύψει πολλές
φορές ποδοσφαιρικές πτυχές που
κάθε άλλο παρά ευχάριστες είναι
για τους λεγόμενους ισχυρούς του
ποδοσφαίρου.

Και επειδή το ψέμα αντιμετωπί-
ζεται μόνο με αληθινά στοιχεία, αν
χρειαστεί είναι πολύ πιθανό να υ-
πάρξουν προσεχώς αποκαλυπτικά
ρεπορτάζ με διευθύνσεις και ονό-
ματα. Φυσικά, στο κατάλληλο τάι-
μινγκ. Έχουμε καιρό…

Όσον αφορά τον Θωμά Μητρό-
πουλο, η δήλωσή του στην «Α» που
αναφέρει ότι «Δεν έχω καμία σχέση
με τη διαιτησία, και δεν δίνω δεκάρα
για ό,τι λένε οι διάφοροι κονδυλοφό-
ροι» μάλλον βολεύει τους… κονδυλο-
φόρους, αφού η αδιαφορία του μπο-
ρεί να εκληφθεί και ως αδυναμία.

Το πρόβλημα όμως στη συνέχεια
της υπόθεσης δεν θα το έχουν μό-
νο οι κονδυλοφόροι. Θα το έχουν
και γνωστοί (σ’ εμάς) - άγνωστοι (σε
άλλους) εφευρέτες των «διαρρο-
ών» που στην έντυπη έκδοση και
στο site της «Α» αλλά και στο F/b
πανελλαδικά θα βρίσκονται σε πε-
ρίοπτη θέση οι φωτογραφίες τους... 

Ο Θωμάς, η διαιτησία
και τα fake news
«ερυθρών» και μη
κονδυλοφόρων

Με ύποπτες και κατασκευασμένες διαρροές σε μερίδα ΜΜΕ, 
οι γνωστοί-άγνωστοι υπάλληλοι και παραγοντίσκοι προσπαθούν

να εμπλέξουν τον Θωμά Μητρόπουλο σε θέματα διαιτησίας, 
με δήθεν καταγγελίες στους εκπροσώπους της UEFA, 

γεγονός απολύτως ψευδές

www.iapopsi.gr
ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 
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Του  Άλκη 
Φιτσόπουλου

Ας ξεκινήσουμε με μία…
«ρουφιανιά». Ο Ταϊλαν-
δός broker, Πάιροτζ
Πιεμπονγκσάντ, έλαβε

ένα mail τις προάλλες, ανάμεσα
στα πολλά, που παίρνει από την
Αθήνα. Και τι έγραφε το mail
αυτό; 

Ότι είναι «παραμύθι» πως ο Πα-
ναθηναϊκός έχει πιτσιρικάδες στην
11άδα του και παραθέτει τα ονόμα-
τα των παικτών που είναι πάνω από
25 ετών. Από την Αθήνα, φυσικά,
στάλθηκε το… γράμμα αυτό με το η-
λεκτρονικό ταχυδρομείο. Γιατί στάλ-
θηκε, δεν το γνωρίζουμε. Εκείνο που
γνωρίζουμε σίγουρα, είναι πως ο
Ταϊλανδός έχει μαζέψει ένα… τρένο
mail από ανθρώπους που είναι πρό-
θυμοι να… «βοηθήσουν» τον Πανα-
θηναϊκό, όταν ο Ταϊλανδός έρθει «εν
τη βασιλεία» του στην ΠΑΕ.

Ένα άλλο mail, που επίσης στάλ-
θηκε από την Αθήνα, αναφέρει ότι
στην αναζήτηση της Google η
«PanAsia», εταιρεία που εκπροσω-
πεί ο Ταϊλανδός, έχει ημερομηνία ί-
δρυσης την… 28η Αυγούστου 2018!
Για τους γνωρίζοντες, μία αμελητέα
αλλαγή στο καταστατικό της εται-

ρείας μπορεί να σημαίνει κάτι σαν ε-
πανίδρυση.

Που, ωστόσο, βρίσκεται η όλη
φάση της συμφωνίας του Πάιροτζ
με τον Αλαφούζο; Την περασμένη
Πέμπτη η ΕΕΑ ενέκρινε την αγορά
ποσοστού μετοχών περίπου 20% –η
οποία είχε γίνει κατά την καλοκαιρι-
νή Α.Μ.Κ.– από τον Γιάννη Αλα-
φούζο. Και με την οποία, ο «mr
Skai» γίνεται ο κύριος μέτοχος της
ΠΑΕ με συνολικό ποσοστό περίπου
87%. Εκ των οποίων το 44,4% είναι
προσωπικές μετοχές και το υπόλοι-
πο, κατά τι λιγότερο είναι της
«Sortivo international». Ο Ερασιτέ-
χνης Παναθηναϊκός έχει εκ του νό-
μου 10% και το υπόλοιπο 3% ανή-
κει στην «Παναθηναϊκή Συμμαχία»
και σε άλλους μικρομετόχους.

Ο Αλαφούζος, λοιπόν, συμφώ-
νησε να δώσει τις προσωπικές με-
τοχές στον Πάιροτζ, γιατί ο Ταϊλαν-
δός δεν θέλει σχέση με την κυπρια-
κή offshore. Πόσο, ωστόσο, είναι
αυτό το ποσοστό; ΚΑΝΕΝΑΣ δεν το
γνωρίζει! Ούτε το αναφέρει στην α-
νακοίνωσή του ο Αλαφούζος! Κι ε-
δώ, μπαίνουν τα εξής ερωτήματα: Ο
Πάιροτζ θέλει ή όχι να κάνει κου-
μάντο στον Παναθηναϊκό; 

Γιατί δεν απαίτησε το πακέτο των
μετοχών του Αλαφούζου και…

συμβιβάστηκε με τις μισές και χω-
ρίς, μάλιστα, να ξέρουμε το ποσο-
στό; Και γιατί ο Αλαφούζος που
δήλωνε ανήμπορος να υπηρετήσει
τον Παναθηναϊκό –είχε κηρύξει, μά-
λιστα, και στάση πληρωμών– δεν
πούλησε το σύνολο των μετοχών
στον Ταϊλανδό, για να φύγει και να…
γλιτώσει, όπως έλεγαν οι συνεργά-
τες του; Την απάντηση έδωσε η «Α»
στο φύλλο του περασμένου Σαββά-
του. 

Ο Πάιροτζ λίγο ενδιαφέρεται
για τον Παναθηναϊκό, καθ’ ότι ο βα-
σικός του στόχος είναι να εξασφαλί-
σει το «ΟΚ» από τον Τσίπρα για να
κάνει business στη Μεσσηνία αφ’ ε-
νός, κι αφ’ ετέρου η «PanAsia» που
εκπροσωπεί να γίνει συνεργός με
την «Athens Alive» που εκπροσωπεί
ο Δημήτρης Γιαννακόπουλος,
στο μεγαλεπήβολο project της εκ
βάθρων αναμόρφωσης του συ-
μπλέγματος του ΟΑΚΑ. Κι έχει ήδη
συμφωνήσει γι’ αυτό με τον Δημή-
τρη Γιαννακόπουλο, που έψαχνε
«παίκτες» προκειμένου να αναλάβει
την ΠΑΕ. 

Ο Γιάννης Αλαφούζος, από τη
μεριά του, παραμένει ισχυρός «παί-
κτης» της ΠΑΕ Παναθηναϊκός και
δεν πρόκειται να φύγει, να εγκατα-
λείψει την ΠΑΕ, όπως μόνο η «Α» έ-

γραφε τόσο και-
ρό. Γιατί; Διότι θέ-
λει να γίνει κι αυτός
μέρος του τεράστιου
project του ΟΑΚΑ. Κι επει-
δή ούτε κατά διάνοια σκέ-
φτεται να παραμείνει… πρόε-
δρος, γιατί υπάρχει ένας λαός ε-
κεί έξω που ακόμα τον αποδοκι-
μάζει, ποιος απομένει για την προ-
εδρεία της ΠΑΕ; Ο Δημήτρης Γιαν-
νακόπουλος, φυσικά. 

Θα έχει, όμως, το πακέτο των με-
τοχών της ΠΑΕ ή απλά θα… προε-
δρεύει, έχοντας μόλις το εκ του νό-
μου 10% του Ερασιτέχνη; Διότι και
τις μετοχές του Πάιροτζ ν’ αγορά-
σει (τις μισές από τις προσωπικές
του Αλαφούζου, δηλαδή), πάλι ο
«mr Skai» θα έχει τις περισσότε-
ρες. Πώς μπορεί να λυθεί το όλο θέ-
μα, μιας κι ο Γιαννακόπουλος δια-
τυμπανίζει ότι θ’ αναμειχθεί με την
ΠΑΕ, ΜΟΝΟ αν πάρει το πακέτο;
Μα, σε παράλληλη συμφωνία με
τον Αλαφούζο για τη συνεργασία
τους στην μετοχική σύνθεση της
«Athens Alive»! 

Οι «πιτσι -
ρικάδες» 
του Δώνη
Με αυτή, ακριβώς, τη
σειρά είναι γραμμένα
τα ονόματα που
περιλαμβάνονται στο
mail, που έστειλε ο
καλοθελητής
(«ρουφιάνος» στα
ελληνικά) στον
Πάιροτζ
Πιεμπονγκσάντ. Έχει
μία 11άδα, όπου όλοι
είναι πάνω από 25
ετών. Δεν αναφέρει,
ωστόσο, τίποτα για
τους πιτσιρικάδες, που
βγάζουν μάτια, τον
Μπουζούκη, τον
Χατζηγιοβάννη, τον
Καπετζή, τον Βέργο,
τον Εμμανουηλίδη και
τα άλλα παιδιά. 
Διούδης 25
Γιόχανσον 26
Ινσούα 27
Οικονόμου 31
Κολοβέτσιος 27
Κουλιμπαλί 29
Τζανδάρης 25
Κάτσε 25
Μακέντα 27
Μουνιέ 31
Κουρμπέλης 25

Είναι όλα δρομολογημένα μετά του Αλαφούζου και του Γιαννακόπουλο, προκειμένου
να συνεργαστούν τόσο στον Παναθηναϊκό, όσο και στο μεγαλεπήβολο project 

του ΟΑΚΑ, την ίδια ώρα που ο Πάιροτζ ενδιαφέρεται για business στη Μεσσηνία

«Τράμπα» τις μετοχές 
της ΠΑΕ με την «Athens Alive»
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ΟΟ Π Α Π
και η ΠΑΕ
Παναθη-
ν α ϊ κ ό ς

παρουσίασαν, την Τρίτη,
16 Οκτωβρίου 2018, την α-

νανέωση της χορηγικής τους
συνεργασίας για δύο επιπλέ-

ον αγωνιστικές περιόδους. Μέ-
γας Χορηγός της ΠΑΕ Παναθη-
ναϊκός θα συνεχίσει να είναι το
ΠΑΜΕ ΣΤΟΙΧΗΜΑ με το νέο λο-
γότυπο του παιχνιδιού να προ-
βάλλεται στην επίσημη εμφάνι-
ση της ομάδας.

Ο Παναθηναϊκός, με μία από τις
πιο νεανικές συνθέσεις παικτών
στην Ευρώπη, έχει ξεκινήσει την ε-
φετινή περίοδο δυναμικά σημειώ-
νοντας, μέχρι στιγμής, έξι νίκες και
μία ισοπαλία. Ο ΟΠΑΠ θα βρίσκεται
στο πλευρό της ομάδας, για όγδοη
συνεχή χρονιά, στην προσπάθειά
της για μία επιτυχημένη πορεία στο
πρωτάθλημα της Super League.

Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης,
που πραγματοποιήθηκε στα κεντρι-
κά γραφεία του ΟΠΑΠ, σύσσωμη η
ομάδα εξέφρασε την υποστήριξή
της στο κοινωνικό έργο της εταιρεί-
ας και ιδίως στην πλήρη ανακαίνιση
των δύο μεγαλύτερων παιδιατρικών
νοσοκομείων της χώρας, «Η Αγία
Σοφία» και «Παναγιώτης & Α-
γλαΐα Κυριακού». Μάλιστα, οι παί-
κτες του Παναθηναϊκού κατέβασαν
την εφαρμογή «Ομάδα Προσφο-
ράς ΟΠΑΠ» και κάλεσαν τους φι-
λάθλους της ομάδας να κατεβά-
σουν και αυτοί δωρεάν την εφαρ-
μογή, συμβάλλοντας και αυτοί με τη
σειρά τους στο έργο της ανακαίνι-
σης των δύο νοσοκομείων.

O Επικεφαλής Εταιρικών και
Ρυθμιστικών Υποθέσεων του ΟΠΑΠ,
Οδυσσέας Χριστοφόρου, δήλω-
σε: «H σκυτάλη στην ομάδα του Πα-
ναθηναϊκού έχει περάσει σε μια νέα
γενιά ποδοσφαιριστών, που έχουν
κερδίσει με το σπαθί τους την αγάπη
των φίλων της και το σεβασμό των
υπολοίπων φιλάθλων. Στον ΟΠΑΠ,
είναι χαρά μας που βρισκόμαστε δί-
πλα τους, σε αυτό το νέο ξεκίνημα για

το σύλλογο. Άλλωστε, και για εμάς,
αυτή είναι μια σημαντική περίοδος,
καθώς γιορτάζουμε τα 60 χρόνια από
την ίδρυση της εταιρείας μας και
γράφουμε το νέο κεφάλαιο της δικής
μας ιστορίας, με βάση συγκεκριμένα
σχέδια και πρωτοβουλίες. Στόχος
μας είναι να χτίσουμε ένα καλύτερο
μέλλον για τη νέα γενιά. Στο πλαίσιο
αυτό, ο ΟΠΑΠ συνεχίζει και εφέτος
το φιλόδοξο έργο για την πλήρη α-
νακαίνιση των δύο μεγαλύτερων παι-
διατρικών νοσοκομείων της χώρας.
Στο έργο αυτό μπορούν να συμβά-
λουν και να προσφέρουν όλοι, δωρε-
άν, μέσω της εφαρμογής “Ομάδα
Προσφοράς”. Για τα παιδιά είμαστε
όλοι στην ίδια ομάδα».

O Chief Customer Officer του Ο-
ΠΑΠ, Πετρ Ματεγιόφσκι, επεσή-
μανε: «Τα τελευταία οκτώ χρόνια ο Ο-
ΠΑΠ και η ΠΑΕ Παναθηναϊκός έχουν
δημιουργήσει μια επιτυχημένη συ-

νεργασία που βασίζεται σε κοινές α-
ξίες και αρχές. H εφετινή χρονιά έχει
ιδιαίτερη σημασία για τον ΟΠΑΠ, κα-
θώς γιορτάζουμε τα 60 χρόνια από
την ίδρυσή της εταιρείας, ενώ ταυτό-
χρονα η ΠΑΕ Παναθηναϊκός συμπλη-
ρώνει 110 χρόνια ιστορίας. Ο ΟΠΑΠ
και η ΠΑΕ Παναθηναϊκός συνεχίζουν
μαζί τη συναρπαστική κοινή τους πο-
ρεία και ελπίζουμε ότι η εφετινή χρο-
νιά θα συνοδευτεί με επιτυχίες. Αναμ-
φισβήτητα το ποδόσφαιρο είναι το
πιο δημοφιλές άθλημα στην Ελλάδα
προσφέροντας μοναδικές συγκινή-
σεις στον κόσμο. Ο Παναθηναϊκός και
η ιστορία του ταιριάζουν απόλυτα στο
Πάμε Στοίχημα, ως brand. O OΠΑΠ
θα βρίσκεται στο πλευρό της ομάδας
και ελπίζουμε ότι θα εμπλουτίσουμε
τη συνεργασία μας τόσο σε αθλητικό
όσο και σε κοινωνικό επίπεδο».

Ο τεχνικός διευθυντής της ΠΑΕ
Παναθηναϊκός, Νίκος Νταμπίζας,
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ΟΠΑΠ και ΠΑΕ
Παναθηναϊκός

συνεχίζουν μαζί
Για ακόμα δύο χρόνια. 

Μέγας Χορηγός των «πρασίνων» 
θα παραμείνει το ΠΑΜΕ ΣΤΟΙΧΗΜΑ

τόνισε: «Η εικόνα και η επιτυχία της
ομάδας στην εφετινή χρονιά, μέχρι
τώρα, είναι κάτι πρωτόγνωρο για τα
ελληνικά δεδομένα. Η μεγαλύτερη
πρόσκληση για εμάς είναι να καταφέ-
ρουμε να έχουμε διάρκεια σε βάθος
χρόνου. Θα ήθελα να τονίσω τη ση-
μαντικότητα της υποστήριξης του Ο-
ΠΑΠ στην προσπάθειά μας. Όλοι ε-
μείς στον Παναθηναϊκό, στηρίζουμε
το σημαντικό έργο του ΟΠΑΠ για τα
παιδιά και είμαστε πολύ χαρούμενοι
που συμμετέχουμε σε αυτή την προ-
σπάθεια».

Ο προπονητής της ΠΑΕ Παναθη-
ναϊκός ΟΠΑΠ, Γιώργος Δώνης, υ-
πογράμμισε: «Είναι πολύ σημαντικό
στη νέα μας προσπάθεια να έχουμε
τη στήριξη μίας μεγάλης εταιρείας,
όπως ο ΟΠΑΠ. Θα συνεχίσουμε να εί-
μαστε μία ομάδα που εκπέμπει “υ-
γεία”. Έχω μεγάλη εμπιστοσύνη στην
ομάδα και είμαι σίγουρος ότι έχει α-
κόμα πολλά να προσφέρει τόσο μέ-
σα στον αγωνιστικό χώρο όσο και γε-
νικότερα».

Ο αρχηγός του Παναθηναϊκού,
Αντονί Μουνιέ, επεσήμανε: «Εμείς,
οι παίκτες μίας μεγάλης ομάδας, ό-
πως o Παναθηναϊκός, οφείλουμε να
είμαστε πρότυπα για την κοινωνία και
κυρίως τους νέους. Συνεπώς, είμα-
στε πολύ περήφανοι που ο χορηγός
μας, ο ΟΠΑΠ, υλοποιεί ένα τόσο ση-
μαντικό έργο, όπως η πλήρης ανα-
καίνιση των δύο παιδιατρικών νοσο-
κομείων. Ο καθένας από εμάς μπορεί
να συμβάλει σε αυτή την προσπάθεια.
Ο Παναθηναϊκός έχει ήδη δημιουρ-
γήσει μία ομάδα στην εφαρμογή “Ο-
μάδα Προσφοράς ΟΠΑΠ” και συμμε-
τέχει σε αυτή την πρωτοβουλία του
ΟΠΑΠ. Θα ήθελα να καλέσω όλο τον
κόσμο να βοηθήσει με τη σειρά του
στην προσπάθεια αυτή, κατεβάζοντας
την εφαρμογή».

(Από αριστερά προς τα δεξιά):
Άντονι Μουνιέ – Αρχηγός ΠΑΕ
Παναθηναϊκός, 
Οδυσσέας Χριστοφόρου –
Επικεφαλής Εταιρικών και
Ρυθμιστικών Υποθέσεων ΟΠΑΠ,
Πετρ Ματεγιόφσκι – Chief
Customer Officer ΟΠΑΠ, 
Γιώργος Δώνης – Προπονητής ΠΑΕ
Παναθηναϊκός, 
Νίκος Νταμπίζας – Τεχνικός
Διευθυντής ΠΑΕ Παναθηναϊκός

Οδυσσέας
Χριστοφόρου 
και Πετρ
Ματεγιόφσκι 
με σύσσωμη την
ομάδα της ΠΑΕ
Παναθηναϊκός

Από πάνω προς τα κάτω:
Οδυσσέας Χριστοφόρου,
Πετρ Ματεγιόφσκι,
Γιώργος Δώνης,
Νίκος Νταμπίζας,
Άντονι Μουνιέ
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Αν έβλεπε κάποιος το απόγευμα της Πέμπτης τον Ευάγγελο Γραμμένο θα
έβγαζε το συμπέρασμα πως ο πρόεδρος της ΕΠΟ αντιμετώπιζε κάποιο πρό-
βλημα. Η όψη του παρέπεμπε σε ροφό ή σε άνθρωπο που είχε υποστεί ε-
γκεφαλικό. Χτυπάμε ξύλο, βέβαια, μόνο που πέρασε από το μυαλό μας τέτοια
σκέψη. Έτσι, όμως, μας περιέγραψαν την εικόνα του Γραμμένου όταν δέ-
χθηκε από άνθρωπο του ΠΑΟΚ την ερώτηση εάν υπάρχει οδηγία για πα-
ρουσία μελών της Εκτελεστικής Επιτροπής στις εκδικάσεις της Εφέσεων. Η α-
πορία εκφράστηκε επειδή τη διαδικασία με την έφεση της ΑΕΚ παρακολού-
θησε ο Νίκος Βακάλης, αναπληρωτής πρόεδρος της ΕΠΟ, και από τη Θεσ-
σαλονίκη έσπευσαν να ενημερώσουν τον Γραμμένο. Ουσιαστικά από τον
«δικέφαλο του Βορρά» ήθελαν να καρφώσουν τον Βακάλη και το έκαναν με
τακτ υπό τη μορφή απορίας. Το σοκ στον πρόεδρο της Ομοσπονδίας, όμως,
το προκάλεσαν!

Στήλη άλατος ο Γραμμένος

Κι ο «εξ
απορρήτων»
Κατσουράνης
για την
Εθνική
Και το όνομα του Κώστα
Κατσουράνη έπεσε στο
τραπέζι της ΕΠΟ,
ασαφώς και αορίστως,
για να «βοηθήσει» κι
αυτός στη νέα
προσπάθεια, που θ’
αρχίσει στην Εθνική
ομάδα με το «φάγωμα»
του Σκίμπε. Σε τι πόστο;
Δεν έχει σημασία.
Κάποιο πόστο θα βρεθεί.
Ο Κατσουράνης είναι
πρωταθλητής Ευρώπης,
στέκεται υπεράνω όλων
των ομάδων, τις βλέπει
όλες με το ίδιο μάτι,
ούτε τρέφει κανένα
μίσος για τον
Ολυμπιακό, που όπως
λέγεται του έκοψε την
μπάλα. Ύστερα, το
γεγονός ότι «τρέχει» την
Παναχαϊκή, είναι ένα
αβαντάζ. Θα βρίσκεται
πιο κοντά στα κέντρα
αποφάσεων. Εκλογές
έρχονται, όλοι θέλουν
την ψήφο των
Πατρινών. Ύστερα, έχει
ηγετικές ικανότητες.
Ρωτήστε τον
Παπασταθόπουλο, τον
Τοροσίδη, τον
Χριστοδουλόπουλο, τον
Καρνέζη, τον Φάνη τον
Γκέκα, κυρίως, όλοι
έχουν να το λένε. Α, κι ο
Φερνάντο Σάντος,
επίσης. Εξ απορρήτων,
πάντα. Άσε που τον
θέλει και ο Βασιλειάδης
λόγω καθόδου στην
Πάτρα…

Πολλά κέφια
Ιδιαίτερα ευδιάθετος έδειχνε την Πέμπτη ο Βασίλης Γκαγκάτσης. Λες και
συμμετείχε σε εκείνη την παλιά διαφήμιση που ήθελε κεφάτους όσους ψώ-
νιζαν από συγκεκριμένο σούπερ μάρκετ. Αν και στη Super League χάνουν τη
μία μάχη μετά την προηγούμενη, ο Γκαγκάτσης δείχνει πως απολαμβάνει
κάθε στιγμή διότι πάντα και για όλα φταίει κάποιος άλλος. 
Το μπαράζ το αποδέχθηκαν στον συνεταιρισμό και, μάλιστα, αμάσητο, παρά
τις διαβεβαιώσεις από τον γενικό κουμανταδόρο πως δεν πρόκειται να πε-
ράσει. Ακόμα και την ημέρα διεξαγωγής του ντέρμπι ΠΑΟΚ - Παναθηναϊκός
υποχρεώθηκαν να αλλάξουν επειδή δεν είχαν αντιληφθεί ότι στις 28 Οκτω-
βρίου υπήρχε και το ντέρμπι Άρης - Ολυμπιακός στο μπάσκετ, αλλά και πως η
Θεσσαλονίκη θα γεμίσει από πολιτικούς λόγω της Εθνικής Επετείου. Ψιλά
γράμματα για τον Βασίλη που δείχνει κεφάτος. 

Ντανιέλε, ο φίλος των Ελλήνων
και ειδικά του Βασιλάκη
Ο Ιταλός διαιτητής Ντανιέλε Ντοβέρι, που θα σφυρίξει το με-
γάλο ντέρμπι Άρη - ΠΑΟΚ, είναι εγγύηση. Στην Ιταλία, μπορεί να
μην έγινε ποτέ πρωτοκλασάτος, αλλά είναι διαιτητής των «ειδι-
κών αποστολών». Όπου ντέρμπι, όχι από τα μεγάλα όμως, κι ο
Ντανιέλε, είναι «πα-
ρών». Είναι κι αυτός
«παιδί» του ανυπέρ-
βλητου και αδέκα-
στου Πιεριλουίτζι
Κολίνα, του «φίλου»
έως… «πολύ φίλου»
των Ελλήνων. Όχι
του ελληνικού λαού,
βρε. Των εκάστοτε Ε-
ΠΟτζήδων και ειδικά
του Βασιλάκη. Οι
insider μάλιστα τον
βλέπουν και με κα-
ρέκλα στο Γουδή. Ό-
ταν καθαρίσει τον
Μέλο…

Άρχισαν τα όργανα
Οι εκλογές της ΕΠΟ μπορεί
να είναι, χρονικά, παλιά υ-
πόθεση αλλά δεν είναι ξεχα-
σμένη. Όπως, σίγουρα, πολ-
λοί θα ήλπιζαν. Οι «ομορ-
φιές» που έγιναν –όπως σε
κάθε περίοδο αρχαιρεσιών–
μπορεί για κάποιους να μπή-
καν στο χρονοντούλαπο της
ιστορίας. Ανάμεσά τους, πά-
ντως, δεν βρίσκεται η Δικαι-
οσύνη. Έτσι, ο πρώην πρόε-

δρος της ΕΠΣ Χίου αλλά και της ομοσπονδίας, Γιώργος Σαρρής,
καλείται από τον Πταισματοδίκη του νησιού για εξηγήσεις. Σχε-
τικά με καταγγελίες που έχει κάνει (και) ο Βίκτωρας Μητρόπου-
λος, για φαινόμενα εξαγοράς ψήφων. Έχει ουρά η υπόθεση… 
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Ο Αριστοτέλης
κι η Παναγιά η
«Εξυγιάντρια»
Οι Εκτελεστικοί της
ΕΠΟ επάνω στη
Θεσσαλονίκη έχουν
σοβαρότατα
πράγματα ν’
ασχοληθούν. Με τον
Σκίμπε, τις
αναδιαρθρώσεις, να
πάνε στην εκκλησία
του Αγίου Δημητρίου
ν’ ανάψουν ένα κερί
στην Παναγιά την
«Εξυγιάντρια» (αυτό
είναι κλεμμένο από
υπάλληλο της ΕΠΟ),
και το κυριότερο, να
συνδυάσουν το
τερπνόν μετά του
ωφελίμου. Να δουν τ’
αξιοθέατα της
συμπρωτεύουσας και
να ευχαριστηθούν το
καλό φαγητό. Μεταξύ
σοβαρού και αστείου,
ένας «εξυγιαντικός»
είχε πει να πάνε για
φαΐ κάπου στην
Εγνατία, ν’ αφήσουν
το χρήμα σ’ έναν
συνάδελφό τους, που
έχει γκουρμεδάδικο
«παντρεμένο» με
παραδοσιακές
ελληνικές συνταγές,
κυρίως από τα νησιά
του νοτιοανατολικού
Αιγαίου. Ας πούμε
ροδίτικη Λακάνη, τα
«σπάει». Ύστερα, τα
κρασιά
Δωδεκανήσου, μέχρι
κι ο Αριστοτέλης τα
μνημονεύει στην
πραγματεία του «περί
μέθης».

Απίθανα πράγματα συμβαίνουν στα δύο από
τα σώματα διακυβέρνησης του ποδοσφαί-
ρου. Τη Super League και την ΕΠΟ. Η πρώ-

τη είναι γνωστό ότι παράνομα, σύμφωνα με τις
κείμενες διατάξεις, προσέλαβε τον δις υπόδικο,
Βασίλη Γκαγκάτση, ως διευθύνοντα σύμβου-
λο. Όμως, ο πρόεδρος της λίγκας, Βαγγέλης
Μπαταγιάννης, τον παρουσιάζει σαν νομικό
σύμβουλο.

Δηλαδή, ισχυρίζονται πως ο Βασίλης εκπρο-
σωπεί τον συνεταιρισμό σαν υπάλληλος δικηγό-
ρος (είναι δηλαδή το alter ego του Οικονομά-
κη) και ως όχι ως διευθύνων σύμβουλος. Είτε στις
συναντήσεις με τον υφυπουργό Αθλητισμού,
Γιώργο Βασιλειάδη, είτε στα όργανα και τις ε-
πιτροπές της ομοσπονδίας.

Η απόφαση όμως της Super League και η σύμ-
βαση του Γκαγκάτση τον προσδιορίζουν ως δι-

ευθύνοντα σύμβουλο με αρμοδιότητες. Με συνέ-
πεια να εμπίπτει στα κωλύματα του άρθρου 3
στον νόμο 2725/1999. Tην Τετάρτη (17/10) στην
Επιτροπή Επαγγελματικού Ποδοσφαίρου. Εκτός
από τους νόμιμα εκλεγμένους εκπροσώπους, στη
συνεδρίαση παρίστατο, και ο Βασιλάκης. Και μό-
λις τελείωνε όσα είχε να πει κάθε στέλεχος από
την πλευρά της λίγκας, τσουπ πεταγόταν ο «ειδι-
κός». Έλεγε τα δικά του και τα έκανε (τυχαία ά-
ραγε;) μπάχαλο. 

Η κατάσταση θύμιζε το σκηνικό με τον Ηλία
Λογοθέτη και τον Χρόνη Εξαρχάκο, στην κλα-
σική ταινία «Γκαρσονιέρα για 10». Όπου ο Χρό-
νης θέλει να βοηθήσει, αναλαμβάνει να εξηγή-
σει στον αστυνομικό (Λογοθέτη) τι συμβαίνει και
τα κάνει χειρότερα.

Το ερώτημα, βέβαια, είναι γιατί ο Βαγγέλης
Γραμμένος και οι συν αυτώ ανέχονται την παρά-

νομη παρουσία του Γκαγκάτση. Ο πρόεδρος της
ομοσπονδίας είναι νομικός αλλά και χρόνια στον
χώρο. Αποκλείεται λοιπόν να μην ξέρει, υπό αμ-
φότερες τις ιδιότητές του, την αλήθεια. Και να πα-
ραμυθιάζεται πως ο Γκαγκάτσης είναι νομικός
σύμβουλος.

Άρα, για να μην τηρεί το καταστατικό και τους
νόμους, κάτι άλλο συμβαίνει. Λέτε να έχει να κάνει
με την καρέκλα του; Διότι ο Βασίλης Γκαγκά-
τσης είναι πατέρας του Μάκη από τον βορρά που
«λύνει και δένει». Οπότε, είναι προφανές γιατί ο
Βαγγέλης «κάνει τον Κινέζο»... Παρατηρεί, λοι-
πόν, με συμπάθεια την αλλαγή του σλόγκαν «ο
πατέρας προσέχει τα παιδιά του». Αφού, χωρίς τον
Μάκη, ο Βασίλης θα «έλυνε και θα έδενε» στον...
Αστέρα Αμαλιάδος του Θανάση Παπαγεωργί-
ου, ιδιοκτήτη του «Fever». Όπου θα είχε πάντα
«πρώτο τραπέζι» πίστα... 

Συνεδριάζει την ερχόμενη βδομάδα στη
Θεσσαλονίκη η Εκτελεστική Επιτροπή της ΕΠΟ.

Ο Αγ. Δημήτριος να «βάλει το χέρι» του

Το ένα χέρι (Γραμμένος) νίβει το άλλο (Γκαγκάτσης)
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Στη γωνία ο Βακάλης
Κάτι δεν πηγαίνει καλά το τελευταίο διάστημα με τον Νίκο
Βακάλη. Ο πρόεδρος της ΕΠΣ Σάμου είδε στο πρόσφατο τα-
ξίδι του στη Φινλανδία πολλές πλάτες, ακόμα και παράγοντες
της ΕΠΟ που θεωρούσε κολλητούς του. Μετά την επιστροφή

του στην Ελλά-
δα, βέβαια,
φρόντισε κι έ-
στειλε τα μηνύ-
ματά του για
την Εθνική ο-
μάδα και ζήτη-
σε τη λήψη α-
ποφάσεων από
την Εκτελεστι-
κή Επιτροπή
της Ομοσπον-
δίας. Χρησιμο-
ποίησε, ωστό-
σο, το
FaceBook επει-
δή βρήκε κλει-
στές τις πόρτες
των ΜΜΕ. 
Η τοποθέτησή

του, πάντως, δέχθηκε πολλά αρνητικά σχόλια στο πάρκο Γου-
δή. Όπως έλεγαν στελέχη και παράγοντες της ΕΠΟ, αν είχε δει
κάτι στραβό στην Εθνική, έπρεπε να κινηθεί νωρίτερα και όχι ό-
ταν αισθάνθηκε πως μένει στη γωνία.  Έστω και αν απουσίαζε
από την κρίσιμη ψηφοφορία για τις Εθνικές ομάδες, άλλοθι
προφανώς δεν έχει ο Βακάλης.

↪Η Θεσσαλονίκη
γιορτάζει στις

26/10 τον πολυούχο
της, Αγ. Δημήτριο, και
στις 28/10 την εθνική
εορτή. Όμως το
πραγματικό πανηγύρι
θα γίνει, στην πόλη,
στις 24-25/10. Την
πρώτη μέρα στο
παρασυμβούλιο και
την επόμενη στη
συνεδρίαση της
Εκτελεστικής
Επιτροπής στην ΕΠΟ.
Αν μάλιστα τεθεί –που
θα τεθεί– και θέμα
Σκίμπε, τότε
τιγράνθρωποι και
ρωσόφιλοι θα γίνουν
μαλλιά-κουβάρια.

↪Λύθηκε η απορία
πολλών τι κάνει ο

Χουάν Φερνάντεθ
Μάριν στην ΚΕΔ, για
ποιο λόγο
(χρυσο)πληρώνεται.
Όλους αυτούς τους
μήνες δεν έκανε τίποτα
άλλο, εκτός βέβαια από
το να πηγαίνει στο
ταμείο για τον μισθό του,
αλλά προετοιμαζόταν
για την... αποστολή της
ζωής του. Θα είναι
παρατηρητής του
Ντανιέλε Ντοβέρι, στο
ντέρμπι Άρη - ΠΑΟΚ.

↪Συχνά-πυκνά στο
επίκεντρο της

κριτικής μπαίνει,
δικαίως ή αδίκως, το
επικοινωνιακό
κομμάτι της ΕΠΟ. Ο
Μπαλάφας, μάλιστα,
θέλει με σφυρίγματα
να διώξει τον Ιάκωβο.
Αληθεύει, άραγε, πως
εδώ και μήνες
υπάρχουν
εισηγήσεις/προτάσεις,
με στόχο τη βελτίωση
των δεδομένων, αλλά
δεν συζητιούνται στην
Εκτελεστική Επιτροπή;
Αν ναι, γιατί;

↪Την Τετάρτη
συνεδρίασε η

Επιτροπή
Επαγγελματικού
Ποδοσφαίρου. Με το...
καλησπέρα, ο Β.
Μπαταγιάννης ζήτησε
να μην εξεταστεί το ένα
θέμα, για να το δει
πρώτα η Super League.
Μετά κουβέντιασαν
πάνω από δύο ώρες για
έτερο θέμα της
ημερήσιας διάταξης και
αποφάσισαν να το
συζητήσουν στην
επόμενη συνεδρίαση!!!...
Αυτό θα πει Επιτροπή με
βαρύτητα. Πάνω από
100 κιλά ζυγίζει ο
Μπαταγιάννης.

↪Τελικά μπορεί και
να τη γλιτώσει,

προσωρινά, ο Σκίμπε.
Όλο και κερδίζει υπο-
στηρικτές, στο πάρκο
Γουδή, η άποψη να βρί-
σκεται στον πάγκο και
στην εντός έδρας ανα-
μέτρηση με τη Φιλαν-
δία. Και οι εξελίξεις, α-
νάλογα με το αποτέλε-
σμα, να «τρέξουν» με-
τά. Άσε που θα είναι και
ένα μήνυμα προς τον
Βακάλη να είναι σεμνό-
τερος και να ρωτάει
πριν μιλήσει.

φρρρρ
ΚΑΝΕ ΜΑΣ
ΛΙΓΑΚΙ. . .Ξε

Γραμμέν
οι ΨEMA

Έκρηξη
Γραμμένου
με τον
Μπάρτζη
Ποιος  είδε τον Ευάγγε-
λο Γραμμένο και δεν τον
φοβήθηκε, όταν διαπί-
στωσε πως άλλα λέει και
διαφορετικά πράγματα
γίνονται στην ΕΠΟ. Ο
πρόεδρος της Ομοσπον-
δίας είχε αναθέσει μία
δουλειά στον Νικόλαο
Μπάρτζη.  Με συγκεκρι-
μένο χρονοδιάγραμμα.
Όταν ήρθε η ώρα για την
ολοκλήρωση του εγχει-
ρήματος, ο Γραμμένος
διαπίστωσε πως ούτε τις
οδηγίες του είχαν ακο-
λουθήσει, μα ούτε τηρή-
θηκαν οι χρόνοι που επι-
θυμούσε.
Το ξέσπασμα που ακο-
λούθησε μόνο τον νυν
πρόεδρο της ΕΠΟ δεν
χαρακτήριζε. Όλοι συμ-
φώνησαν πως ο Γραμμέ-
νος συμπεριφέρθηκε ε-
ντελώς διαφορετικά  απ’
ό,τι συνήθιζε ακόμα και
σε εξαιρετικά δύσκολες
καταστάσεις. Γι’ αυτό
αιφνιδιάστηκαν ακόμα
και οι πιο στενοί συνερ-
γάτες  του. Οι περισσό-
τεροι, μάλιστα,  απομα-
κρύνθηκαν από το οπτι-
κό πεδίο του.
Όπως άλλωστε,  λέει και
ο λαός, «του φευγάτου η
μάνα δεν έκλαψε ποτέ».
Ειδικά όταν μιλάμε για
το πεδίο της μάχης. Έτσι,
έμοιαζε το γραφείο του
Γραμμένου. Έφυγαν κα-
ρέκλες από τη θέση τους,
κάποια ντοσιέ… Όλα με
τη συνοδεία των απα-
ραίτητων «γαλλικών».
Θα τη θυμούνται χρόνια
αυτή τη μέρα οι παράγο-
ντες και οι υπάλληλοι
της ΕΠΟ. Ειδικά ο Μπάρ-
τζης.

Η «Α» έκανε τον Βλαχοδήμο…
Έλληνα
Όλα καλά, τελικά, με τον Οδυσσέα Βλαχοδήμο. Έκανε ό,τι έπρεπε να κάνει
και, πλέον, μπορεί να παίζει στην Εθνική Ανδρών. Και ποιος «ευθύνεται» γι’
αυτό; Μόνο η «Α», και καλό είναι να τα λέμε αυτά. «Ο Γραμμένος παρέδωσε τον
Βλαχοδήμο στους Γερμανούς» είχε βάλει τίτλο κι έτσι κινητοποιήθηκε η ΕΠΟ για
να του μιλήσει. Την ίδια ώρα τα άλλα Μέσα δημοσίευαν δηλώσεις του Σκίμπε
ότι θ’ αποφάσιζε η… FIFA. «Τρίχες… γερμανικές». Την ΕΠΟ ήθελε να καλύψει ο
Γερμανός. Ένας «ρουφιάνος πολυτελείας» (δεν λέμε φύλο) ήταν αυτός που
του πήγε το Γραμμένου το δημοσίευμα της «Α». Και ποιο είναι το νέο; Ο πρό-
εδρος Γραμμένος –για να είμαστε δίκαιοι– είχε πει στους Εκτελεστικούς και
τον Βρακά ειδικότερα, ν’ ασχοληθεί με το θέμα Βλαχοδήμου. Ένας πρόε-
δρος, ωστόσο, οφείλει να κάνει και follow up. Δεν το έκανε. 
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Ακόμα δεν...
βγήκε η πο-
δοσφαιρική
ψυχή του

Σκίμπε κι άρχισε το ποντια-
κό πανοΰρ (το πανηγύρι)

στην Παναγία Σουμελά. Να
βοηθήσει Παναγιά, να γίνει

προπονητής ο Άγγελος Ανα-
στασιάδης στην Εθνική ομάδα.
Χωρίς τη βοήθεια της Παναγιάς,
δεν μπορεί να γίνει προπονητής
ο Άγγελος. 

Όλα είναι θέλημα Θεού, στο φι-
νάλε. Αφού αυτή χρόνια ολόκληρα
ήταν υπεύθυνη για τα αποτελέσμα-
τα των ομάδων που δούλευε ο Άγ-
γελος, δεν μπορεί να του βρει και
μια θέση ομοσπονδιακού προπονη-
τή; Εύκολα.

«Με τη βοήθεια της Παναγιάς, πή-
ραμε το παιχνίδι», σου έλεγε ο Αγ-
γελάρας, όταν κέρδιζε η ομάδα
του. Κι όταν έχανε, «έτσι το ήθελε η
Παναγιά». Διότι η Παναγιά είναι δί-
καιη. Βλέπει όλες τις ομάδες με το
ίδιο μάτι. Δεν μπορεί να έχει τον Άγ-
γελο μόνο με νίκες. Του έφερνε και
ήττες και ισοπαλίες, όπως είναι το
σωστό, δηλαδή. 

Κι άντε τώρα και τη δίνουνε την
Εθνική στον Άγγελο. Δεν πρέπει να
μετακομίσει την έδρα στη Θεσσαλο-
νίκη η Εθνική; Ήταν να πάει την άλ-
λη φορά που έφυγε από το «Καραϊ-
σκάκη» και το φοβήθηκε ο Σαββί-
δης. Έπαιξε στο ΟΑΚΑ, πήγαν τρεις
κι ο κούκος, κι ο Γραμμένος τη
στέλνει στην Κρήτη. 

Με τον Άγγελο, δεν γίνονται αυ-
τά τα πράγματα. Η Εθνική θα πρέπει
να μετακομίσει στη Θεσσαλονίκη,
για να είναι κοντά στο Άγιο Όρος.
Δυόμισι ώρες δρόμος είναι μέχρι το
Άθως. Να πετάγονται οι διεθνείς ν’
ανάβουν ένα κεράκι, να κάνουν
πρωινή κι απογευματινή προσευχή,
εσπερινό, λιτανεία, να διαβάζουνε
και κανένα απολυτίκιο. Για να φέρ-
νουν νίκες. Αυτό είναι το σωστό.

Έτσι είναι. Η κάθε Εθνική ομάδα
ό,τι μπορεί κάνει για να έχει καλύτε-
ρα αποτελέσματα. Η Βραζιλία, δη-
λαδή, πώς έχει πέντε κούπες στο
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1.000 ευρώ
παραπάνω
από τον
Μπάγεβιτς
Μια φορά κι έναν καιρό,
ο Άγγελος Αναστασιά-
δης επέστρεψε στον ΠΑ-
ΟΚ για ν’ αντικαταστή-
σει τον Μπάγεβιτς. Το
2002 ήτανε. Ο πρίγκιπας
την έκανε, λεφτά δεν υ-
πήρχαν και προθυμοποι-
ήθηκε τότε να βοηθήσει
ένας Αγγελόπουλος, μό-
νιμος κάτοικος Ελβετίας.
Ήθελε ο άνθρωπος να
ρίξει χρήμα, για να ξανα-
κάνει μεγάλο τον ΠΑΟΚ.
Κι από πού θα ξεκινούσε;
Από τον «πατέρα» Άγγε-
λο, φυσικά. Τον φώνα-
ξαν, λοιπόν, στα γρα-
φεία και άρχισαν την
κουβέντα. Ο Άγγελος εί-
ναι ταμένος στον ΠΑΟΚ,
μέχρι και τζάμπα θα δού-
λευε, που λέει ο λόγος.
Και τον ρωτάνε εκεί, πό-
σα λεφτά θέλει. Τι απά-
ντησε; Ότι θέλει 1.000
ευρώ τον χρόνο περισ-
σότερα απ’ αυτά που έ-
παιρνε ο Μπάγεβιτς! Έ-
τσι ακριβώς, ο «πατήρ»
Άγγελος. Σου λέει, ποιος
είναι ο Μπάγεβιτς, που
θα πάρει περισσότερα
λεφτά από μένα; Κι έτσι
έπιασε δουλειά στον ΠΑ-
ΟΚ. Για 2,7 ευρώ ημερη-
σίως παραπάνω από το
Μπάγεβιτς. Ένα φρέντο
καπουτσίνο με κανέλα
σερβιρισμένο σε καντίνα
στο Πέραμα, στον δρόμο
για τη Σαλαμίνα με το
καραβάκι.

Μουντιάλ; Μόνο με την μπάλα; Τι έ-
γραψαν οι ιταλικές εφημερίδες; Ότι
οι Βραζιλιάνοι μάγοι Βουντού έκα-
ναν «μακούμπα» στον Ρομπέρτο
Μπάτζο κι έχασε το πέναλτι στον
τελικό του Μουντιάλ του ’94 στην
Αμερική και το πήρε η Βραζιλία.
«Πνεύμα» σημαίνει το «μακούμπα».
Παρακάλεσαν, σου λέει οι μάγοι του
«μακούμπα», τον θεό Μπάκα να μπει
υπό μορφή ζώου στο μυαλό και το
κορμί του Μπάτζο, να σπείρει δαι-
μόνια και γι’ αυτό ο Ιταλός έστειλε
την μπάλα στα περιστέρια.

Αφού, όμως, ο Γραμμένος απο-
φάσισε να στείλει την Εθνική στο
«Παγκρήτιο», το πρώτο πράγμα που
πρέπει να κοιτάξει, έτσι και πάρει
τον Άγγελο, είναι να βρει κι ένα μο-
ναστήρι ονομαστό για την προσευχή
των διεθνών. Και κοντά στο Ηρά-

Ο Ιβάν τον Άγγελο
στην Εθνική;

Γελάει και η εικόνα
της Παναγιάς…

Ο Σαββίδης, όπως «έσωσε» τη Μακεδονία, θέλει να «σώσει» 
και την Εθνική με δικό του άνθρωπο στον πάγκο, 

τον Αναστασιάδη, κι ο Γραμμένος ψάχνει για… μοναστήρια 
στο Ηράκλειο, προκειμένου να προσεύχονται οι διεθνείς 

πριν από τους αγώνες
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κλειο, για να μην κουράζονται στο
λεωφορείο. Μια καλή περίπτωση εί-
ναι το Μοναστήρι της Κέρας της
Καρδιώτισσας, έχει θαυματουργή
εικόνα. Αντίγραφο είναι βέβαια, για-
τί κάπου στα 1500 την έκλεψε ένας
έμπορος και την πήγε στη Ρώμη. Ο-
πότε, έτσι και κληρωθεί η Εθνική με
την Ιταλία, έχει από χέρι εξασφαλι-
σμένη την ισοπαλία στα προκριμα-
τικά του EURO 2020.

Να σοβαρευτούμε, όμως. Καμία
Παναγιά δεν μπορεί να κάνει τον
Άγγελο προπονητή στην Εθνική ο-
μάδα. Ό,τι πει ο Ιβάν, αυτό θα γίνει.
Στο κάτω-κάτω της γραφής, τι είναι
ο Ιβάν; Απεσταλμένος της Παναγιάς
στη Θεσσαλονίκη είναι. Για να σώ-
σει τον ΠΑΟΚ πρώτα και μετά τη
Μακεδονία ολόκληρη. Μερικές φο-
ρές ο καλός Θεός επιλέγει ορισμέ-
νους ανθρώπους και τους στέλνει
στη γη για να σώσουν τους υπόλοι-
πους. ‘Έτσι είναι. Ο Ιβάν θα έχει απ’
ευθείας συνομιλία με τον Θεό, για
το ποιος θα πάει προπονητής στην
Εθνική. Στην αρχή, ο Σαββίδης ή-
θελε προπονητή τον Ρουμάνο τον
Μπόλονι, που πέρασε από τον ΠΑ-
ΟΚ. Είναι ΠΑΟΚτσής ο Μπόλονι, εί-
ναι και Ρουμάνος, μια χαρά θα τα
βρίσκει με τον Λουτσέσκου. 

Ύστερα, αν ερχόταν ο Μπόλονι,
ήταν κι ευκαιρία για περαιτέρω σύ-
σφιξη των σχέσεων Ελλάδας -
Τουρκίας. Ο Μπόλονι στην Εθνική
Ελλάδας, ο Μιρτσέα Λουσκέσκου
στην Τουρκία, όλα μέλι-γάλα. Θα έ-
δινε και πολιτική διάσταση ο Ιβάν
με την κίνηση αυτή. Διότι και γι’ αυ-
τόν τον λόγο τον έστειλε ο Θεός στη
Θεσσαλονίκη, να παίξει και πολιτι-
κά και κομματικά. Άθεος, σου λέει,
είναι ο Τσίπρας που ξεπούλησε τη
Μακεδονία. Βάζουμε έναν δικό μας
άνθρωπο να τη «σώσει». Κι αυτά
που γίνονται στα Σκόπια που δεν
μπορούνε να βρούνε άκρη με τα δη-
μοψηφίσματα, τι νομίζετε, ρε. Τυ-
χαία είναι; Εισακούσθηκαν οι προ-
σευχές του Άγγελου και του Ιβάν.
Άσχετο τώρα, που ο Ιβάν έκανε

τουμπεκί ψιλοκομμένη με μπούκο-
βο, όταν ο Τσίπρας με τον –πλέον
παραιτημένο– Κοτζιά υπέγραφαν
τη συμφωνία των Πρεσπών για το
ξεπούλημα της Μακεδονίας κι αρι-
βάρισε με το ιδιωτικό τζετ για το Ρο-
στόφ. Και δεν κατέβασε, φυσικά, τον
λαό του ΠΑΟΚ στους δρόμους κι
ευτυχώς που οι οργανωμένοι της
Πολίχνης και της Αθήνας έβγαλαν
αυτές τις ανακοινώσεις εναντίον, για
να μας θυμίσουν τι σημαίνει ΠΑΟΚ.

Ξεφύγαμε, όμως. Για τον Άγγε-
λο και την Εθνική λέγαμε. Δεν υ-
πάρχει πιο σύντομο ανέκδοτο, Έλ-
ληνας προπονητής στην Εθνική ο-
μάδα. Ξέρει, σου λέει ο άλλος, την
ελληνική πραγματικότητα. Παπα-
ριές, λέμε εμείς, για να μην ξεχνάμε
και την Ελενίτσα την Αυλωνίτου.
Ποια ελληνική πραγματικότητα, ρε,
σοβαροί να είμαστε. Οι περισσότε-
ροι στην εθνική παίζουν στο εξωτε-
ρικό, ποια ελληνική πραγματικότη-
τα; Θα πάει δηλαδή, ο Άγγελος να
πει του Παπασταθόπουλου και
του Μανωλά, πώς θα παίξει; Ο έ-
νας είχε προπονητή τον Κλοπ, με-
τά τον Τούχελ και τώρα τον Έμε-
ριχ. Αν ο Άγγελος ήταν τέτοιου ε-
πιπέδου προπονητής, θα δούλευε
στην Premier League και δεν θα ά-

ναβε κεράκια να τον βοηθήσει η Πα-
ναγιά να βρει ομάδα. Πλάκα κάνου-
με τώρα;

Θα πάει να πει ο Αγγελάρας του
Μήτρογλου πώς να κινηθεί; Θα

του πει του Μανωλά,
που παραλίγο να πάρει το
πρωτάθλημα με τη Ρόμα,
πώς να μαρκάρει; Θα γελάνε
κι οι εικόνες στις εκκλησίες και
τα μοναστήρια. Τον Ιβάν, βέ-
βαια, δεν τον νοιάζουν αυτά. Θέ-
λει έναν δικό του άνθρωπο στην ε-
θνική. Αύριο, σου λέω εγώ, έρχεται
μία πρόταση για τον Κουλούρη,
που παίζει δανεικός στον Ατρόμητο.
Αλλιώς διαπραγματεύεσαι αν ο παί-
κτης είναι διεθνής κι αλλιώς αν δεν
είναι. Κι εντάξει, ο Σκίμπε τον κά-
λεσε τον Κουλούρη. Είναι σίγου-
ρος ο Ιβάν ότι αν πάει κάποιος στην
Εθνική που δεν τον ελέγχει, θα τον
ξανακαλέσει;

Έτσι είναι. Ο καθένας τη δουλειά
του θέλει να κάνει με την Εθνική. Κι
ο Μελισσανίδης κι ο Σαββίδης κι
ο Μαρινάκης κι ο Αλαφούζος. Α-
νεβαίνουν οι μετοχές των παικτών
τους που παίζουν στην Εθνική ομά-
δα. Γι’ αυτό ο καθένας θα ήθελε να
έχει έναν δικό του άνθρωπο. 

Και δεν είναι μονάχα αυτό. Αν
δεν πάρει ο Σαββίδης την απόφαση
για τον προπονητή, ποιος θα την πά-
ρει, ρε; Ο Γραμμένος; Σοβαροί να
είμαστε. Με ποια κριτήρια, δηλαδή.
Είναι τίποτα βαθύς γνώστης του πο-
δοσφαίρου ο πρόεδρος; Ξέρει πως
παίζεται το 4-4-2; Χαμπάρι. Ή αυτός
ο Βακάλης που πόσταρε διάφορα
στο facebook ότι και καλά «τα έλε-
γα εγώ», μετά την ήττα από τη Φιν-
λανδία. Κι αφού τα έλεγε, γιατί δεν
τα έκανε κιόλας, να μην έχανε η Ε-
θνική στο Τάμπερε; Αυτοί οι Βακά-
ληδες, οι Βρακάδες, οι Διακοφώ-
τηδες και Σία θα πρέπει να αποφα-
σίσουν για προπονητή; Από πού κι
ως πού; Πού έμαθαν μπάλα; Στις α-
λάνες της Σάμου και της Ρόδου; Το
ίδιο είναι; Κι αντί να κάνουν τουμπε-
κί, βγήκαν κι από πάνω. Τέτοια βλέ-
πει ο Σαββίδης και του λέει ότι πρέ-
πει να «σώσει» και την Εθνική, όπως
«έσωσε» τη Μακεδονία. Κι ο Γραμ-
μένος, βέβαια, κατά σατανική σύ-
μπτωση, θα συνταχθεί με τον Ιβάν.
«Yes, man», ή «da, tovarish», όπως
λέγανε και στη Ρωσία, επί κομμουνι-
σμού. 

Από την πρώτη στιγμή, πάντως,
που έχασε η Εθνική, πήρε μπροστά
το «Σαββιδοτεχνείο» για τον Άγγε-
λο, μη χάσει η Εθνική το κελεπούρι.
Κατά τα άλλα, ο Ιβάν ενδιαφέρεται
για την Εθνική ομάδα και γι’ αυτό τη
βούτηξε από το «Καραϊσκάκης», α-
διαφορώντας για την άρνηση των
διεθνών να φύγουν. Όπως αρνητι-
κοί είναι οι διεθνείς, οι περισσότε-
ροι, στο να απολυθεί ο Γερμανός.
Ποιος, όμως, ασχολείται μ’ αυτούς.
Το θέμα είναι να περάσει του Ιβάν
του Μεγαλοπρεπή. Χαίρετε.

Ο Φορτούνης
10 φορές 
το «Πάτερ
Ημών»
Ένας παλιός «γάτος» της
ΕΠΟ είπε ένα ωραίο για
τον Άγγελο. Στο ματς με
τη Φινλανδία, λέει, σε
κάποια στιγμή ο Φορ-
τούνης τα πήρε άσχημα
με τον Πέλκα που προτί-
μησε να κάνει σουτ, αντί
να του δώσει την μπάλα.
Αν ήταν ο Άγγελος στον
πάγκο, αυτό δεν θα περ-
νούσε έτσι. Ο Φορτού-
νης θα είχε τιμωρηθεί
παραδειγματικά. Θα τον
έβαζε ο Άγγελος να πει
δέκα φορές το «Πάτερ Η-
μών» και άλλες δέκα το
«Σύμβολον της Πίστε-
ως». Είπε και κάτι άλλο ο
παλιός «γάτος». Να ψά-
ξετε, λέει, να μάθετε,
πώς ήρθε ο Σκίμπε στην
Εθνική, αν ήταν επιλογή
ή «φυτευτός». Μάλιστα.
Έχει αξία ένα τέτοιο θέ-
μα, πώς ήρθε ο Σκίμπε
που έβαζε το δίπλωμα
αυτός για να είναι προ-
πονητής ο Ρούντι Φέλερ
στην Εθνική Γερμανίας
και, όπου πήγαινε, απο-
λύονταν μεσάνυχτα. Α-
λήθεια είναι αυτό, αλλά
ποιος τον «φύτεψε» στην
Εθνική ομάδα; Παίχτηκε
και κάνα πολιτικό έργο,
ασούμε;
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Του Νίκου 
Συνοδινού

Το πρωτάθλημα έ-
χει διανύσει μόλις
το ένα πέμπτο
του, αλλά ήδη οι

τριγμοί που δέχεται η αξιοπι-
στία του είναι ισχυροί ως απο-

τέλεσμα των αποφάσεων των
κεφαλών του ελληνικού ποδο-
σφαίρου. Ο νέος κανονιστικός
χάρτης οδήγησε σε αυστηροποί-
ηση των ποινών για… συνήθη
παραπτώματα, με αποτέλεσμα
το πρωτάθλημα να μεταφέρεται
από τους αγωνιστικούς χώρους
στις δικαστικές αίθουσες.

Ήδη έγιναν σημεία αναφοράς,
συζήτησης και σχολίων, η κλήση σε
απολογία του τερματοφύλακα του
ΠΑΟΚ Αλέξανδρου Πασχαλάκη
και του προπονητή της ομάδας Ραζ-
βάν Λουτσέσκου, αλλά και αντί-
στοιχα η κλήση σε απολογία του με-
σοεπιθετικού του Ολυμπιακού Κώ-
στα Φορτούνη.

Εκεί που όμως χτύπησε πιο δυ-
νατά το καμπανάκι ήταν στην πρω-
τόδικη εξοντωτική για την ΑΕΚ από-
φαση, μετά τα όσα έγιναν στο ντέρ-
μπι με τον Ολυμπιακό, που ανέδει-
ξε ξεκάθαρα το πρόβλημα. Μπάλα
παίζουν οι αθλητικοί δικαστές που
θα κρίνουν στο τέλος τον πρωτα-
θλητή και όχι μόνο. Κι αν μέχρι την
περασμένη σεζόν είχαν τη δυνατό-
τητα να εξοντώνουν ομάδες, την
τρέχουσα περίοδο, αυτή πολλαπλα-
σιάστηκε με βάση τις αλλαγές της Ε-
ΠΟ στον Πειθαρχικό Κώδικα.

Η Πειθαρχική Επιτροπή τής Su-
per League σε πρώτο βαθμό και η
Επιτροπή Εφέσεων της ΕΠΟ σε δεύ-
τερο, για τα επεισόδια που προκά-
λεσαν οπαδοί της ΑΕΚ στο ημίχρονο
του αγώνα με τον Ολυμπιακό στο Ο-
ΑΚΑ, τιμώρησαν την «Ένωση» με α-
φαίρεση τριών βαθμών, δύο αγωνι-
στικές κεκλεισμένων των θυρών και
πρόστιμο 50.000 ευρώ. Οι ποινές εί-
ναι εξοντωτικές για ψύλλου πήδη-
μα και αναδεικνύουν το πρόβλημα.
Δεν έχει σημασία αν τα επεισόδια ή-
ταν αντίστοιχα με αυτά που έγιναν
στο παιχνίδι Κυπέλλου ΠΑΟΚ-Άρη,
όπου ο γηπεδούχος τιμωρήθηκε α-
πλά με πρόστιμο 15.000 ευρώ. Αυτό
που αναδεικνύεται είναι η δυνατό-
τητα που προσφέρεται στους αθλη-
τικούς δικαστές να καθορίσουν τη
ροή του πρωταθλήματος και με τις
αποφάσεις τους ν’ αναδείξουν τον
πρωταθλητή, τις ομάδες που θα
βγουν στην Ευρώπη, αλλά και αυ-
τές που θα υποβιβαστούν!!

100 αναρχικοί 
τα κάνουν λίμπα
Είναι γνωστό ότι στις θύρες οπαδών

παρεισφρύουν περιθωριακά στοι-
χεία που κανένα ενδιαφέρον δεν έ-
χουν για το ποδοσφαιρικό παιχνίδι,
αλλά σκοπός τους είναι να προκα-
λέσουν επεισόδια και να λύσουν
τις… όποιες διαφορές τους με την α-
στυνομία. Αυτό έγινε και στο ματς

της ΑΕΚ με τον Ολυμπιακό. Οι γνω-
στοί άγνωστοι που χρόνια τώρα κα-
ταστρέφουν τα ακυρωτικά μηχανή-
ματα εισιτηρίων στον σταθμό του
Ηλεκτρικού και στη συνέχεια πηγαί-
νουν στο ΟΑΚΑ με σκοπό να βγουν
στο ημίχρονο από τις θύρες των θε-
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ατών στον περιβάλλοντα χώρο και
να επιδοθούν σε μάχες με την Αστυ-
νομία, χτύπησαν ξανά. Χωρίς να υ-
πάρχει το παραμικρό ερέθισμα σε α-
γώνα που δεν υπήρχαν αντίπαλοι ο-
παδοί, δεν προκάλεσε ο ξένος διαι-
τητής, δεν πυροδοτήθηκε το κλίμα
οι γνωστοί άγνωστοι έκαναν ξανά
αυτό που έχουν κάνει σε πάμπολ-
λους αγώνες κατά το παρελθόν.
Μόνο που αυτή τη φορά τα κοινωνι-
κά προβλήματα της χώρας, καλείται
να πληρώσει μια ποδοσφαιρική ο-
μάδα και στην προκειμένη περίπτω-
ση η ΑΕΚ. Το ερώτημα που τίθεται
είναι ποια περαιτέρω μέτρα θα
μπορούσε να πάρει η ΠΑΕ, ώστε να
αποτρέψει αυτές τις προσχεδια-
σμένες συμπεριφορές. Κι έρχονται
η Πειθαρχική Επιτροπή και η Επι-
τροπή  Εφέσεων πατώντας στο ε-
ξωπραγματικό πλαίσιο που έχει τε-
θεί και στήνουν στον τοίχο ομάδες,
ανακαθορίζοντας τον βαθμολογι-
κό πίνακα.

Δυσφημιστικές
δηλώσεις
Τα Πειθαρχικά Όργανα
πράττουν κατά το δοκούν.
Δεν είναι τυχαίο ότι αν και
ο προπονητής του ΠΑΟΚ ό-
που στεκόταν μιλούσε για
κάλπικο πρωτάθλημα, η
πρώτη κλήση σε απολογία
και αντίστοιχα η καμπάνα
ήλθε μετά από… ομοβρο-
ντία δυσφημιστικών για το
ποδόσφαιρο δηλώσεων, οι
οποίες δυναμιτίζουν το
κλίμα. Στις 17 Μαΐου 2018
ο Ραζβάν Λουτσέσκου σε
συνέντευξή του στη Ρου-
μανία είχε πει: «Μόνο στη
φασιστική Γερμανία έγινε
ό,τι στο ελληνικό πρωτά-
θλημα». Η δήλωσή του πέ-
ρασε χωρίς την παραμικρή
επίπτωση για τον ίδιο από
τα δικαιοδοτικά όργανα.
Ως εκ τούτου, βρήκε την
ευκαιρία να… επανέλθει.
Τέσσερις μήνες αργότερα,
μιλώντας στο
«Fanatik.ro», ο Ρουμάνος
τεχνικός είπε χαρακτηρι-
στικά: «Ανεξάρτητα από την
απόφαση της Επιτροπής, ε-
μείς έπρεπε να αποδείξουμε
ότι είμαστε πρωταθλητές.
Και αυτό ακριβώς κάναμε.
Ήμασταν πρωταθλητές με
περισσότερους βαθμούς α-
πό την ΑΕΚ, με τρεις βαθ-
μούς και με μηδενισμό στο
ματς με τον Ολυμπιακό. Εί-
χαμε 29 παιχνίδια και συ-
γκεντρώσαμε 70 βαθμούς,
ενώ η ΑΕΚ είχε 67 βαθμούς
με 30 αναμετρήσεις και πα-
ράλληλα ξεκινήσαμε με μεί-
ον δύο το πρωτάθλημα. Πι-
στεύω πως στην ιστορία του
αθλητισμού, στην ιστορία
του ποδοσφαίρου, αυτό συ-
νέβη μόνο κατά τη διάρκεια
της Γερμανίας του Χίτλερ.
Δεν θυμάμαι ποτέ καμιά α-
ντίστοιχη κατάσταση. Να
χάνεις δυο παιχνίδια, το έ-
να πίσω από το άλλο, χωρίς
να μπορείς να κάνεις τίπο-
τα. Στο ένα ματς δεν κάναμε
τίποτα, και στο άλλο σκορά-
ραμε ένα κανονικό γκολ, το
οποίο μέτρησε αρχικά για
4-5 λεπτά και στη συνέχεια
πήραν πίσω την απόφασή
τους και ακύρωσαν το τέρ-
μα. Στα αποδυτήρια ο ρέφε-
ρι διαπίστωσε το λάθος του.
Είναι απίστευτο αυτό που
συνέβη».
Ο Λουτσέσκου τιμωρήθηκε
με πρόστιμο 28.000 ευρώ.

Οι γνωστοί άγνωστοι που πάνε στο γήπεδο 
για να συγκρουστούν χωρίς λόγο με την Αστυνομία
παίζουν… μπάλα μαζί με τους αθλητικούς δικαστές, 

με βάση τις αλλαγές του Πειθαρχικού Κώδικα 

Οι αναρχικοί 
θα κρίνουν 

το πρωτάθλημα;
• Μόλις την έκτη αγωνιστική είχαμε από την Πειθαρχική αφαιρέσεις
βαθμών και κλείσιμο γηπέδων για παραπτώματα στα οποία οι ΠΑΕ

δεν μπορούν να κάνουν τίποτα
• Οι… πυρσοί έτοιμοι να οδηγήσουν σε ποινές αγωνιστικών

• Οι αγώνες μεταφέρονται από τους αγωνιστικούς χώρους στις
δικαστικές αίθουσες με την αυστηροποίηση των ποινών
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Κλείνουν γήπεδα 
οι… πυρσοί
Αν και βρισκόμαστε στην ολοκλή-
ρωση της έκτης μόλις αγωνιστικής,
πολλές ομάδες είναι στο… κόκκινο
να τιμωρηθούν με ποινή έδρας. Και
αυτό γιατί εφόσον ανάβουν πυρ-
σούς ή καπνογόνα σε τρία παιχνίδια
οι οπαδοί μιας ομάδας, η αλλαγή
στον Πειθαρχικό Κώδικα οδηγεί σε
τιμωρία έδρας!

Πρόκειται για διάταξη στο άρθρο
15 του ΚΑΠ, που είναι εκτός ποδο-
σφαιρικής πραγματικότητας και α-
ναγάγει τα δικαιοδοτικά όργανα σε
καθοδηγητές της πορείας του πρω-
ταθλήματος. 

Τι αναφέρει το άρθρο 15 για
τους πυρσούς, τις κροτίδες και τα
καπνογόνα; Ότι «Η εισαγωγή ή το ά-
ναμμα πυρσών, φωτοβολίδων, κροτί-
δων, βεγγαλικών, πυροτεχνημάτων
και οποιουδήποτε εν γένει εύφλεκτου
υλικού στις κερκίδες πριν την έναρ-
ξη, κατά την διάρκεια ή μετά την λήξη
του αγώνα, αν δεν επακολούθησε ρί-
ψη αυτών, επιφέρει τις ακόλουθες
πειθαρχικές ποινές: α) Χρηματική ποι-
νή ύψους 5.000 ευρώ έως 30.000
ευρώ. β) Σε περίπτωση υποτροπής
και επανάληψης σε επόμενο αγώνα,
τα όρια της ως άνω χρηματικής ποι-
νής διπλασιάζονται. γ) Σε περίπτωση
νέας υποτροπής και επανάληψης σε
επόμενο αγώνα (τρίτος), τα όρια της
ως άνω χρηματικής ποινής τριπλα-
σιάζονται και δύναται αναλόγως της
εντάσεως και της βαρύτητας των πε-
ριστατικών να επιβληθεί ποινή διεξα-
γωγής αγώνα χωρίς θεατές μίας έως
δύο αγωνιστικές, εφόσον οι ρίψεις
προκάλεσαν την προσωρινή διακοπή
του αγώνα. δ) Σε νέα περίπτωση υ-
ποτροπής και επανάληψης σε επόμε-
νο αγώνα (τέταρτος, πέμπτος κτλ), το
όριο της ανώτερης ποινής αυξάνεται
μέχρι του ποσού των 150.000 Ευρώ
και παραμένει υφιστάμενη η δυνατό-
τητα, αναλόγως της εντάσεως και
της βαρύτητας των περιστατικών, να
επιβληθεί ποινή διεξαγωγής αγώνα
χωρίς θεατές έως έξι αγωνιστικές».

Τα επεισόδια 
που… εκτελούν
Η «εκτέλεση» της ΑΕΚ σε πρώτο
βαθμό είχε προκύψει από το άρθρο
15 παράγραφος 4 που αυστηροποι-
ήθηκε και προβλέπει ότι:

«Η είσοδος οπαδών στον αγωνι-
στικό χώρο του γηπέδου, πριν την έ-
ναρξη, κατά την διάρκεια ή μετά την
λήξη του αγώνα, όπως και η δημι-
ουργία επεισοδίων στα αποδυτήρια
στις κερκίδες και στον εν γένει χώρο
του γηπέδου, επιφέρει τις ακόλουθες
πειθαρχικές ποινές: α) Χρηματική ποι-
νή 20.000 έως 100.000 ευρώ, εφό-
σον η είσοδος των οπαδών ή τα επει-
σόδια δεν συνδέονται με βιαιοπρα-
γίες κατά προσώπων ή φθορές ιδιο-
κτησίας. β) Εάν η είσοδος των οπα-
δών στον αγωνιστικό χώρο ή τα επει-
σόδια στους λοιπούς χώρους του γη-
πέδου κατά τα ανωτέρω, συνδέονται
με σημαντικές φθορές ξένης ιδιοκτη-
σίας, χρηματική ποινή 50.000 έως
250.000 ευρώ και ποινή διεξαγωγής
αγώνων χωρίς θεατές, δύο έως τέσ-
σερις αγωνιστικές, και εφόσον συν-
δέεται με βιαιοπραγίες κατά προσώ-
πων επιβάλλεται επιπρόσθετα ποινή
αφαίρεσης τριών βαθμών. γ) Η είσο-
δος οπαδών πριν την έναρξη ή κατά
τη διάρκεια του αγώνα, έχει ως άμε-
σο αποτέλεσμα την οριστική διακοπή
του αγώνα, χωρίς προειδοποίηση, ε-
φόσον συνδέεται με βιαιoπραγίες κα-
τά προσώπων. Ο αγώνας που δεν άρ-
χισε ή διακόπηκε οριστικά κατακυ-
ρώνεται υπέρ της ανυπαίτιας ομάδας
με τέρματα 0-3 και από την υπαίτια
ομάδα αφαιρούνται επιπλέον τρεις
βαθμοί από τον βαθμολογικό πίνακα».

Ποιος ξέχασε 
τον Πασχαλάκη;
Οι αθλητικοί δικαστές ήδη έχουν
κάνει χοντρό παιχνίδι. Ποιος ξέχα-
σε τι έγινε με την τιμωρία του τερ-
ματοφύλακα του ΠΑΟΚ Αλέξαν-
δρου Πασχαλάκη; Η περίπτωσή
του έχει βαρύνουσα σημασία, κα-
θώς στα ντέρμπι πρωταθλήματος
του «δικέφαλου του βορρά» με την

ΑΕΚ και τον Ολυμπιακό ήταν το
πρόσωπο που έγειρε την πλάστιγγα
στις επιτυχίες της ομάδας του.

Η υπόθεση της τιμωρίας του τερ-
ματοφύλακα του ΠΑΟΚ, Αλέξαν-
δρου Πασχαλάκη, εξελίχθηκε σε
σκάνδαλο μεγατόνων, καθώς ανα-
δείχθηκε σχέδιο, ώστε στον παίκτη
να επιβληθεί ποινή μιας αγωνιστι-
κής που θα εξέτιε στο ντέρμπι μεν,
χωρίς καμία ουσιαστική σημασία δε,
Κυπέλλου με τον Άρη στην Τούμπα,
όπως κι έγινε.

Αυτό που επιδιώχθηκε από την
πρώτη στιγμή ήταν ο Πασχαλάκης
να τεθεί στη διάθεση του Λουτσέ-
σκου στα δύο ντέρμπι πρωταθλή-
ματος. Με την ΑΕΚ την Κυριακή 23
Σεπτεμβρίου στην Τούμπα, όπου με
τις αποκρούσεις του συνέβαλε στην
επιτυχία, και τον Ολυμπιακό την Κυ-
ριακή 30 Σεπτεμβρίου στο «Καραϊ-
σκάκης», όπου κατέβασε τα ρολά.

Ο Πασχαλάκης στον αγώνα
πρωταθλήματος με τον ΟΦΗ στο
Ηράκλειο, μετά το δεύτερο γκολ
της ομάδας του, άρχισε να χειρονο-
μεί και να βρίζει τους φιλάθλους
του γηπεδούχου. Ο τηλεοπτικός
φακός «έπιασε» τον τερματοφύλα-
κα του «δικεφάλου» να γυρίζει
στους φιλάθλους του ΟΦΗ, να κά-
νει κίνηση με τα δυο χέρια προς τα
πίσω και να βρίζει.

To video του παιχνιδιού έφθασε

στον ποδοσφαιρικό ει-
σαγγελέα Κ. Σιμιτζό-
γλου πέντε ημέρες μετά το
ματς. Και… ω του θαύματος.
Με βάση το παράπτωμα, η ποι-
νή που προβλέπουν οι κανονι-
σμοί για τον Πασχαλάκη είναι
δύο αγωνιστικές. Γιατί το «Έτσι
γ…ω» και με τη χαρακτηριστική χει-
ρονομία που έκανε δεν είναι ανάρ-
μοστη διαγωγή, αλλά εξύβριση.
Κάθε σχετική αναφορά δεν χρήζει
ιδιαίτερης νομικής ανάλυσης. Έ-
πρεπε όμως ο Πασχαλάκης να τι-
μωρηθεί με μία αγωνιστική. Τι συ-
νέβη; Παραπέμφθηκε και κλήθηκε
σε απολογία για… ανάρμοστη δια-
γωγή! Ακόμη όμως και η μία αγωνι-
στική ήταν πρόβλημα. Θα έπρεπε
να εκτιθεί στο παιχνίδι με την ΑΕΚ,
που ήταν χρονικά αμέσως μετά το
ματς με τον ΟΦΗ, ή διαφορετικά
στον αγώνα με τον Ολυμπιακό.

Επιλέγει το ματς 
ο δικαστής
Τα πάντα ωστόσο ανατράπηκαν. Ο
πορτιέρο έπρεπε ν’ απολογηθεί στο
Μονομελές Πειθαρχικό Όργανο της
Super League έπειτα από τη δίωξη
που του ασκήθηκε από τον ποδο-
σφαιρικό εισαγγελέα Κωνσταντίνο
Σιμιτζόγλου την Παρασκευή πριν α-
πό το ντέρμπι με την ΑΕΚ, αλλά δό-
θηκε… αναβολή. Ο λόγος ότι ο δικη-
γόρος του είχε άλλο δικαστήριο.

Ο εκπρόσωπος του ΠΑΟΚ, Άγγε-
λος Μπίρδας, επικαλέστηκε κώλυ-
μα των δικηγόρων της ομάδας (Λά-
μπρου Μπίρδα, Αχιλλέα Μαυ-
ρομμάτη) και η πρωτοδίκης Μαρία
Τσαγκιά που στελεχώνει το Μονο-
μελές Πειθαρχικό Όργανο έδωσε α-
ναβολή. Η πλάκα είναι πως η πρόε-
δρος του Πειθαρχικού Οργάνου, που
ανέλαβε πρόσφατα τα καθήκοντά
της, «προειδοποίησε» ότι… δεν θα
δοθεί άλλη αναβολή. Και πότε όρισε
την εκδίκαση της υπόθεσης; Όχι την
καθιερωμένη μέρα εκδίκασης, δηλα-
δή την Πέμπτη, αλλά την Τρίτη!!! Για-
τί; Για να τιμωρηθεί ο Πασχαλάκης
πριν από το ματς Κυπέλλου του ΠΑ-
ΟΚ με τον Άρη και να εκτίσει την ποι-
νή της μιας αγωνιστικής σε αυτό που
είναι απλά ντέρμπι γοήτρου δίχως
βαθμολογικό ενδιαφέρον, καθώς α-
πό κάθε όμιλο προκρίνονται οι δύο
πρώτοι. Έτσι κι έγινε. Η ετυμηγορία
ήταν μία αγωνιστική. Ουσιαστικά, δη-
λαδή, ο αθλητικός δικαστής επέλεξε
τον αγώνα που θα εξέτιε την ποινή
του ο τερματοφύλακας του ΠΑΟΚ,
για να είναι στη διάθεση του προπο-
νητή του στο ντέρμπι πρωταθλήμα-
τος με τον Ολυμπιακό. Εκεί που ήταν
ο κορυφαίος της ομάδας της Θεσσα-
λονίκης και ο βασικός λόγος της επι-
τυχίας.

Τα ίδια με
τον ΠΑΟΚ,
αλλά…
Η ιστορία επαναλαμβά-
νεται, καθώς οι οπαδοί
δεν φαίνεται να έχουν
καμία ευαισθητοποίηση
από τις… αυστηροποιή-
σεις του Βασιλειάδη, της
UEFA και της ΕΠΟ. Στο
περσινό πρωτάθλημα ο-
παδοί της ΑΕΚ δημιούρ-
γησαν επεισόδια με τα
ΜΑΤ στο ΟΑΚΑ πριν από
την έναρξη του αγώνα
με τον ΠΑΟΚ. Ο Ολυ-
μπιακός έκανε καταγγε-
λία, μέσω της οποίας ζη-
τούσε την τιμωρία της
«Ένωσης» (αφαίρεση
βαθμών, ποινή έδρας). Η
«Ένωση» τη γλίτωσε με
πρόστιμο 67.000 ευρώ,
καθώς κρίθηκε ότι δεν
φέρει αντικειμενική ευ-
θύνη για τις συμπλοκές
μεταξύ οπαδών και α-
στυνομίας που έλαβαν
χώρα εκτός του Ολυ-
μπιακού Σταδίου και η
Πειθαρχική Επιτροπή
την έκρινε πειθαρχικώς
ελεγκτέα μόνο για όσα
συνέβησαν στις εξέδρες
(επεισόδια στις εξέδρες
χωρίς βιαιοπραγίες κατά
φυσικών προσώπων ή
φθορά ξένης ιδιοκτη-
σίας).
Πλέον, για αντίστοιχα ε-
πεισόδια το δικαιοδοτικό
όργανο έχει τη δυνατό-
τητα κι επιβάλλει εξο-
ντωτικές ποινές.
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«Η
τραγωδία των κατα-
στροφών (ΜΑΤΙ),
που έπληξε τελευ-
ταία την χώρα μας,
έφερε στην επιφά-

νεια την αδυναμία του κρατικού μηχα-
νισμού, ο οποίος δεν μπόρεσε να αντε-
πεξέλθει στις περιστάσεις, συγχρόνως
όμως ανέδειξε και μια άλλη πτυχή η ο-
ποία δεν επλήγη από τις φωτιές αλλά
εδημιούργησε πρόβλημα στον χώρο
της Δικαιοσύνης.

Συγκεκριμένα, πρόκειται για τη δο-
θείσα εντολή της κας ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ,
Εισαγγελέως του Α.Π., προς τον διε-
νεργούντα προκαταρκτική εξέταση,
προϊσταμένου της Εισαγγελίας Πρωτο-
δικών Αθηνών κ. Ζαγοραίον, όπως
διακόψει την σχετικήν έρευνάν του, α-
νεξαρτήτως του ότι την επομένην ημέ-
ραν μίλησε περί σχετικής παρανοήσε-
ως, τίνος άραγε, και ανακάλεσε αυτήν
δηλώνοντας συγχρόνως ότι θα συνεχι-
σθεί η αρξαμένη έρευνα υπό του ιδίου
εισαγγελικού λειτουργού (κ. Ζαγοραί-
ου), ο οποίος όμως έπρεπε να αποχω-
ρήσει από την θέση που κατείχε, ως
προϊστάμενος, και να παραδώσει την
από έρευνα υπόθεση εις τον εκλεγέντα
κατόπιν αρχαιρεσιών διάδοχόν του και
Εισαγγελέα Πρωτοδικών κ. Ιωαννίδην.

Από την εν λόγω δημιουργηθείσα
κατάσταση γεννάται ένα νομικό και η-
θικό θέμα που κατά την γνώμη μου
χρήζει απαντήσεως - διευκρινίσεως
κατά τ’ ακολούθως υποστηριζόμενα.

Ο συνεχίζων ήδη την έρευνα του κ.
Ζαγοραίου φέρει το βαθμόν του Αντει-
σαγγελέως Εφετών εις τον οποίον
προήχθη τον Φεβρουάριο του 2017
κατά την διάρκεια της θητείας του ως
προϊστάμενος της Εισαγγελίας Πρωτο-
δικών Αθηνών, και δεν έπρεπε να χρε-
ώσει εις εαυτόν την σχετική υπόθεση
καθ’ όσον από τον χρόνον προαγωγής
του έπαυσε να είναι Εισαγγελεύς Πρω-
τοδικών και έπρεπε να αρκεσθεί εις τα
καθήκοντα (Διοικητικός) του Προϊστα-
μένου της Εισαγγελίας και όχι να χει-
ρίζεται υποθέσεις ουσίας ως η κρινο-
μένη ενταύθα.

Το ότι έπαυσε να είναι Εισαγγελεύς
Πρωτοδικών προκύπτει και εκ της δη-
μοσιεύσεως της προαγωγής του σε α-
νώτερον βαθμόν, εκ της οποίας υπο-

λογίζεται ο σχετικός χρόνος για τις πε-
ραιτέρω προαγωγές του (βλ. σχετ.
ΦΕΚ).

Κατ’ ακολουθίαν των πραγματικών
αυτών περιστατικών ήταν παράτυπη η
διενέργεια προκαταρκτικής εξετάσεως
και έπρεπε να περιορισθεί εις τα διοι-
κητικά καθήκοντα μετά την προαγωγή
του μέχρι την λήξη της θητείας Του.

Εάν δεχθεί κανείς ότι εν προκειμέ-
νω τελούσε σε νομική πλάνη, αυτή δεν
δικαιολογείται διά το μετά την λήξη της
θητείας του, χρονικό διάστημα που ε-
ξακολουθεί να χειρίζεται την σχετικήν
υπόθεση.

Ειδικώτερα ως προκύπτει εκ του άρ-
θρου 31 του Κ.Π.Δ., ΤΟ οποίον ανα-
φέρεται εις τα δικαιώματα του κ. Εισαγ-
γελέα Πλημμελειοδικών, ρητώς ορίζε-
ται ότι την προκαταρκτική έρευνα διε-
νεργεί ο Εισαγγελεύς Πλημμελειοδι-
κών, ή κατ’ εντολήν του ένας Αντεισαγ-
γελεύς και όχι πλείονες, όπως παρατύ-
πως είχε καθιερώσει σε άλλες περι-
πτώσεις προκαταρτικής εξετάσεως ο ί-
διος ο Εισαγγελεύς, και δεν προβλέπε-
ται αρμοδιότητα του Αντεισαγγελέως Ε-
φετών για την διενέργειαν της προκα-
ταρκτικής, ως συμβαίνει νυν.

Τα ανωτέρω δεν αναιρούνται εκ της

διατάξεως του άρθρου 35 Κ.Π.Δ., που
καθ’ όσον έχει διαταχθεί ήδη και διε-
νεργείται υπό του αρμοδίου κ. Εισαγ-
γελέως Πλημμελειοδικών προκαταρτι-
κή εξέταση.

Εσφαλμένη ούτω αποδεικνύεται η
ανάμειξη του κ. Ζαγοραίου κατά τα
προεκτεθέντα καθώς, και η δοθείσα ε-
ντολή υπό της κας Εισαγγελέως του
Α.Π. περί αναθέσεως της έρευνας εις
τον εν λόγω Εισαγγελικό λειτουργό και
πολύ περισσότερον περί συνεχίσεως
ταύτης υπό τούτου.

Τέλος, θεωρώ σκόπιμο να παραθέ-
σω την σχετική νομοθεσίαν για την δι-
οίκηση της Δικαιοσύνης ... «Έτσι, σύμ-
φωνα με το άρθρο 15 παρ.5 του νόμου
1756/1988 (Κώδικα οργανισμού Δι-
καστηρίων και κατάστασης Δικαστικών
Λειτουργών), όπως ισχύει μετά τις τε-
λευταίες τροποποιήσεις του από τον
νόμο 4542/2018, ο δικαστής που ε-
κλέγεται από την ολομέλεια του δικα-
στηρίου στην θέση του προέδρου Τρι-
μελούς Συμβουλίου Διεύθυνσης δεν ε-
πιτρέπεται να μετατεθεί για οποιοδή-
ποτε λόγο, σε περίπτωση δε προαγω-
γής του παραμένει στη θέση του και α-
σκεί τα καθήκοντά του έως τη λήξη της
θητείας του. Τα ίδια δε ισχύουν, σύμ-
φωνα με το άρθρο 16 παρ.3 του ως ά-
νω νόμου, και για τον εισαγγελέα που
εκλέγεται ως διευθύνων την εισαγγε-
λία.

Γιώργος Παπαϊωάννου
Δικηγόρος Παρ’ Αρείω Πάγω»

ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΑΘΛΗΤΙΚΗ              ΕΦΗΜΕΡΙ∆Α

ΤΟΥ ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟΥ www.iapopsi.gr
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• Ποιοι δικάζονται;    • Ποιοι διώκονται;    • Ποιοι προφυλακίζονται;    • Τα καυτά βουλεύματα 
και ποιους καίνε;    • Ποιοι δικαστές έγραψαν ιστορία;    • Ποιες υποθέσεις συγκλονίζουν το πανελλήνιο;

• Από τον δικηγόρο κ. Γιώργο Παπαϊωάννου λάβαμε 
την παρακάτω επιστολή, την οποία δημοσιεύουμε αυτούσια

«Πάσχει νομικά και ηθικά
η έρευνα για το Μάτι»
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Πολλά ερωτηματικά νομικού
και ηθικού περιεχομένου για
την ανάθεση της έρευνας 
για το Μάτι στον εισαγγελέα
κ. Ηλ. Ζαγοραίο
Η επιστολή του κ. Γιώργου Παπαϊω-
άννου ήταν το ερέθισμα για να ψάξου-
με την υπόθεση της τραγωδίας στο Μά-
τι, κατ’ αρχάς από πλευράς νομιμότη-
τας της έρευνας, με δεδομένο ότι τυχόν
«παραθυράκια» μη νομιμοποίησης των
εντεταλμένων ερευνητών πιθανόν να
οδηγήσουν στο επόμενο και μεθεπόμε-
νο στάδιο της υπόθεσης σε ακυρότητα
λόγω μη τήρησης δικονομικών κανό-
νων.

Ας πάρουμε τα πράγματα από την
αρχή.

Ο διορισθείς από την Εισαγγελία
του Αρείου Πάγου, για την έρευνα, στις
23/7/2018, εισαγγελέας κ. Ηλίας Ζα-
γοραίος, προήχθη τον Φεβρουάριο
του 2017 σε αντεισαγγελέα Εφετών.
Σύμφωνα με σχετική διάταξη, είχε το
δικαίωμα να παραμείνει στη θέση του
προϊσταμένου της Εισαγγελίας Πρωτο-
δικών μέχρι τέλους της θητείας του –
δηλαδή μέχρι την ανάδειξη μέσω ε-
κλογικής διαδικασίας του διαδόχου του
κ. Ευάγγελου Ιωαννίδη μέχρι τα μέσα
Σεπτεμβρίου του 2018– όχι ως εισαγ-
γελέας αλλά ως διοικητικός προϊστά-
μενος. Δηλαδή, μπορούσε να αναθέτει
υποθέσεις σε εισαγγελείς Πρωτοδικών

αλλά δεν μπορούσε να διεξάγει ο ίδιος
έρευνες. Το γεγονός ότι είχε προαχθεί
προ 17 μηνών χωρίς να έχει τοποθε-
τηθεί στο Εφετείο Αθηνών γεννά πολλά
ερωτηματικά για το αν κάποιος ανώτε-
ρος δικαστικός φορέας –υπουργός Δι-
καιοσύνης, εισαγγελέας του  Αρείου
Πάγου, δικαστικό συμβούλιο κ.λπ.–
μπορεί να καταστρατηγήσει τον Κώδικα
Ποινικής Δικονομίας, που ρητά προ-
βλέπει ότι «έρευνες διεξάγονται από ει-
σαγγελείς Πρωτοδικών».

Κατά συνέπεια, σύμφωνα με τα επι-
χειρήματα του κ. Παπαϊωάννου, ο κ.
Ζαγοραίος δεν είχε το δικαίωμα να
χρεώσει στον εαυτό του την υπόθεση
της έρευνας για την καταστροφή στο
Μάτι. Επίσης, σύμφωνα με ερμηνεία
του ΚΠΔ, δεν μπορούσε να αναθέσει
την έρευνα σε περισσότερους του ενός
εισαγγελείς. Και ως γνωστόν, η έρευνα
ανετέθη σε άλλους τρεις αντεισαγγελείς
Πρωτοδικών.

Με καρμπόν Ζαγοραίου 
και η υπόθεση Τζίβα
Εδώ πρέπει να σημειωθεί ότι με βάση
τα ανωτέρω δημιουργούνται πολλά ε-
ρωτηματικά για τη νομιμότητα της δια-
δικασίας σε μια άλλη πολύ σοβαρή υ-
πόθεση που έχει απασχολήσει τον Τύ-
πο και έχει πανελλαδικό ενδιαφέρον.

Αναφερόμαστε στην περιβόητη ά-
σκηση δίωξης της αντεισαγγελέως Ε-

φετών (που έχει προαχθεί στον βαθμό
αυτό από τον Φεβρουάριο του 2017)
εις βάρος του εφοπλιστή και ιδιοκτήτη
του Ολυμπιακού Βαγγέλη Μαρινάκη.
Ως γνωστόν η κα Τζίβα προήχθη σε α-
ντεισαγγελέα Εφετών και στη συνέχεια
τοποθετήθηκε στην Εισαγγελία Εφετών
Καλαμάτας. Με απόφαση όμως του τό-
τε υπουργού Δικαιοσύνης, κ. Σταύρου
Κοντονή, παρέμεινε στη θέση της
στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Πειραιά,
για να περατώσει την παράλληλη έρευ-
νά της για πιθανά αδικήματα που δεν
είχαν εντοπιστεί και εξεταστεί κατά τη
διάρκεια της ανάκρισης και της δίκης
για την υπόθεση του ναρκοπλοίου
Noor1.

Σε σχετικό βούλευμα του Συμβουλί-
ου Πλημμελειοδικών Πειραιώς, τον Ι-
ούλιο του 2018, η κα Τζίβα μνημονεύ-
εται ως εισαγγελέας Πρωτοδικών!!! Και
εδώ γεννώνται τα ερωτήματα: Έχει το
δικαίωμα κάποιος ανώτερος δικαστι-
κός λειτουργός να εμποδίζει την τοπο-
θέτηση ενός προαχθέντος δικαστικού
στη θέση προαγωγής του; Και αν ναι,
βάσει ποιας διάταξης; 

Το να δίνεται εντολή, γραπτή ή
προφορική, να μην επιδοθεί από
κάποιο γραφείο στον προαχθέντα
εισαγγελέα η τοποθέτησή του είναι
σύννομη διαδικασία;

Το επιχείρημα ότι ο εισαγγελέας που

διερευνά μια υπόθεση δεν πρέπει να
αντικαθίσταται και ο διάδοχός του να
ξεκινάει την έρευνα από την αρχή, εί-
ναι σωστό. Όταν όμως γίνεται με επι-
λεκτικό τρόπο, χωρίς θεσμική βάση,
τότε εύλογα δημιουργείται το ερώτημα
ποια είναι τα κριτήρια ώστε κάποιος να
αποφαίνεται για την παραμονή ή μη ε-
νός εισαγγελέα όταν προάγεται σε υπό-
θεση την οποία ερευνά.

Η πρόσφατη τοποθέτηση του ανεξά-
ντλητου σε κυνισμό κ. Πολάκη, «αν
κλείσουμε στη φυλακή κάποιους, θα κερ-
δίσουμε τις εκλογές», και η εμπλοκή πο-
λιτικών προσώπων στην τραγωδία στο
Μάτι μπορεί να δημιουργήσουν υπό-
νοιες κυβερνητικής παρέμβασης μέσω
της Δικαιοσύνης. 

Θα μπορούσε κάλλιστα με μια τρο-
πολογία από τις δεκάδες που ψηφίζει
καθημερινά η κυβέρνηση να προσδιο-
ρίσει ότι η διαδικασία της έρευνας σε
μεγάλου κοινωνικού ενδιαφέροντος γε-
γονότα με κρίση του ανωτάτου δικαστι-
κού συμβουλίου να παραμένει στον ί-
διο εισαγγελέα που ήδη ερευνά την υ-
πόθεση. Έτσι, θα είχαν αποφευχθεί τα
γνωστά σχόλια εις βάρος της Εισαγγε-
λίας του Αρείου Πάγου όταν ζήτησε –
και κατόπιν ανακάλεσε– η έρευνα να
περιλαμβάνει και το πόρισμα της κας
Παπασπύρου. Δηλαδή, μετά από εξά-
μηνο.
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Η
κατηγορία που αφορά
26 άτομα –σ.σ. οι περισ-
σότεροι δεν είχαν πάρει
μυρωδιά για το «έργο»–
είναι ότι πλήρωναν λε-

φτά στην εταιρεία PS System χωρίς να
υπάρχει αντικείμενο, αφού Κάρτα Υ-
γείας πλήρωσαν και Κάρτα Υγείας δεν
έβλεπαν…

Η δίκη αυτή όμως έχει πολλά «ντε-
σού», που δίνει το δικαίωμα σε κάποι-
ον να διερωτάται γιατί γίνεται. Το κυ-
ριότερο χαρακτηριστικό της είναι ότι
δεν υπάρχει μάρτυρας κατηγορίας!!!

Υπήρχαν δύο υπάλληλοι του ΣΔΟΕ,
ένας διευθυντής και η γραμματέας του.
Πρώτα εξετάστηκε η γραμματέας, που
ούτε λίγο ούτε πολύ δήλωσε ότι τα έγ-
γραφα που είχε υπογράψει, τα υπαγό-
ρευσε ο διευθυντής της. 

Όταν ήρθε η σειρά του διευθυντή
της να καταθέσει, μετά τα πρώτα πέντε
λεπτά δήλωσε ότι ζαλίστηκε(!) και α-
ποχώρησε. Έκτοτε, σε μια-δυο συνε-
δριάσεις, δεν παρουσιάστηκε, με απο-
τέλεσμα αντί το δικαστήριο –πρόεδρος
ο κ. Στέλιος Κακαβιάς– να διατάξει τη
βίαιη προσαγωγή του, αποφάσισε ότι
η δίκη πρέπει πλέον να συνεχιστεί μό-
νο με μάρτυρες υπεράσπισης!!!

Εδώ πρέπει να σημειωθούν τα εξής
περίεργα και αναπάντητα. Ως γνωστόν,
το θέμα αυτό ανέδειξε η «Α», με εκτενή

δημοσιεύματά της. Όταν μάλιστα ο εκ-
δότης της «Άποψης», Βίκτωρας Μη-
τρόπουλος, με αίτησή του ζήτηση να
εξετασθεί ως μάρτυρας, για να συνει-
σφέρει στην πρόοδο της δίκης, ο εκ
των κατηγορουμένων Βασίλης Γκα-
γκάτσης με κραυγές ζήτησε από τον
πρόεδρο να απορρίψει το αίτημα, αί-
τημα το οποίο ο κ. Κακαβιάς υιοθέτη-
σε, με αποτέλεσμα να μην υπάρχει –γε-
γονός πρωτοφανές σε δίκη με περιε-
χόμενο διασπάθιση χρημάτων αθλη-
τικού φορέα ύψους 29 εκατ. ευρώ–

μάρτυρας κατηγορίας.
Βέβαια, ο Βασίλης Γκαγκάτσης μό-

νο αγνώμων δεν ήταν όσον αφορά το
πρόσωπο του προέδρου. Στις εκλογές
για ανάδειξη αθλητικού δικαστή της Ε-
ΠΟ, με τη βοήθεια Ολυμπιακού και
ΠΑΟΚ –βοηθούντος και του υιού του
Μάκη Γκαγκάτση– ο πρόεδρος κ. Κα-
καβιάς έλαβε 52 ψήφους σε σύνολο
64 ψηφισάντων! Μετά παρέλευση κά-
ποιων ημερών, και λόγω της δημοσιό-
τητας που έλαβε η εκλογή του, ο κ. Κα-
καβιάς με δήλωσή του ισχυρίστηκε ό-
τι δεν γνώριζε(!!!) ότι ήταν υποψήφιος
για αθλητικός δικαστής και παραιτή-
θηκε της εκλογής του. Οι κακές γλώσ-
σες λένε ότι μόλις διαπίστωσε ότι έχει
εκλεγεί και ο αρχαιότερός του στην ιε-
ραρχία κ. Διονυσάτος, τότε αποφάσι-
σε να παραιτηθεί, αφού στην ουσία θα
ήταν πρόεδρος της Επιτροπής Εφέσε-
ων της ΕΠΟ, όταν ο κ. Διονυσάτος θα
είχε ρεπό…

Βέβαια, η υπόθεση είναι τόσο χο-
ντροκομμένη, που ακόμη και χωρίς
μάρτυρες κατηγορίας οι κ.κ. Β. Γκα-
γκάτσης, Σ. Πιλάβιος, Γ. Γκιρτζίκης,
τέως πρόεδροι της ΕΠΟ, αδυνατούν να
δικαιολογήσουν γιατί πλήρωναν την ε-
ταιρεία χωρίς να έχουν ανταπόδοση με
πιστοποιητικό Υγείας για τους ερασιτέ-
χνες ποδοσφαιριστές.

Η ουσία όμως της περίεργης αυτής
δίκης, χωρίς μάρτυρες κατηγορίας, έ-
χει τεθεί υπ’ όψιν της Επιθεώρησης
του Αρείου Πάγου, η οποία εξετάζει με
πολλή προσοχή όλα τα στοιχεία της α-
κροαματικής διαδικασίας. Οπότε, εν-
δεχομένως κάποιοι να χάσουν την υ-
γεία τους, έστω και λόγω προσωρινής
ζάλης…
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Μια πολύ-πολύ σημαντική δίκη διεξάγεται στο Εφετείο Α-
θηνών. Είναι αυτή που αφορά την περίεργη Κάρτα Υγείας,
που κόστισε στην ΕΠΟ 12 εκατ. ευρώ και έχει… μεταφέρει
άλλα 17 εκατ. ευρώ, σύμφωνα με τη σύμβαση που είχε υ-
πογράψει ο τότε πρόεδρος Βασίλης Γκαγκάτσης. 

Έγινε κι αυτό: 
ΚΑΡΤΑ 
ΥΓΕΙΑΣ 

ΕΠΟ

Δίκη χωρίς
μάρτυρες!!!

Η ΕΠΟ ζημιώθηκε με 
28 εκατομμύρια ευρώ και 
οι δύο μάρτυρες κατηγορίας
του ΣΔΟΕ δεν εξετάστηκαν…
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• Η εισαγγελέας τόνισε ότι «αποδείχτηκε πως η υπογραφή των συμβάσεων είχε μεγαλύτερο
όφελος για τη γερμανική εταιρεία Φέροσταλ, πάντα σε βάρος του ελληνικού Δημοσίου»

Να κριθούν ένοχοι οι έξι α-
πό τους 32 κατηγορούμε-
νους για τις «χρυσές» μίζες,
που δόθηκαν για τις συμ-
βάσεις των υποβρυχίων επί
ΠΑΣΟΚ, πρότεινε η εισαγ-
γελέας του Τριμελούς Εφε-
τείου Κακουργημάτων κα
Παντελάκη, στην αρχή της
αγόρευσής της, που βρί-
σκεται σε εξέλιξη.

Της Πωλίνας Βασιλοπούλου

Η
εισαγγελέας, που α-
ναφέρθηκε μέχρι
τώρα σε επτά από
τους 32 κατηγορού-
μενους, τόνισε ότι

«αποδείχτηκε πως η υπογραφή των
συμβάσεων είχε μεγαλύτερο όφελος
για τη γερμανική εταιρεία, πάντα σε
βάρος του ελληνικού Δημοσίου», και
πρόσθεσε ότι «η Φέροσταλ έπαιρνε
2,5% μίζα στις συμβάσεις και εμπλε-
κόμενοι έπαιρναν 5%, γι’ αυτό και δό-
θηκε τόσο μεγάλη προκαταβολή, ενώ
σε αντίστοιχες περιπτώσεις δεν δινό-
ταν προκαταβολή ούτε 30%».

Η δωροδοκία
Στην αρχή της αγόρευσής της ανα-
φέρθηκε στο νομικό σκέλος των
κατηγοριών και υποστήριξε ότι οι
κατηγορούμενοι είναι υπάλληλοι
του Δημοσίου, εν αντιθέσει με ό-
σα επικαλέστηκαν οι ίδιοι και οι
συνήγοροί τους για να γλιτώσουν
την τιμωρία.

Η εισαγγελέας τεκμηρίωσε τους
ισχυρισμούς της, λέγοντας: «Eπει-
δή κάποιοι κατηγορούμενοι έχουν
προβάλει τον ισχυρισμό ότι, κατά το
επίδικο χρονικό διάστημα, δεν είχαν
την ιδιότητα του υπαλλήλου, με την
έννοια που δίνει ο Ποινικός Κώδικας
και εν προκειμένω δεν πληρούται η α-
ντικειμενική υπόσταση του αδικήμα-
τος της παθητικής δωροδοκίας με την
επιβαρυντική περίσταση υπαγωγής
στο Ν. 1608/50 (περί καταχραστών
του δημοσίου), πρέπει να δούμε σε
ποιο καθεστώς υπάγονται». Και συ-
μπλήρωσε: «Τα ΕΝΑΕ ιδρύθηκαν
την 12η-09-56 μεταξύ Νιάρχου και
Ναυπηγείων με σύμβαση μεταξύ τους.
Λαμβανομένου υπόψη του σκοπού
των ΕΝΑΕ και της επιλογής του τόπου,
καθώς και πρόβλεψης στη σύμβαση
υποχρέωσης γνωστοποίησης στον α-
νάδοχο, συστήθηκε η συγκεκριμένη
ΑΕ. Προβλέφθηκε μεταβίβαση δικαι-
ωμάτων αναδόχου, όχι όμως δικαίωμα
μεταβίβασης δικαιωμάτων σε τρίτον

χωρίς σύμφωνη γνώμη του Δημοσί-
ου. Τα ΕΝΑΕ λειτούργησαν ως ΑΕ και
ύστερα αποκτήθηκαν από την ΕΤΒΑ
έως τα μέσα του 2002, η οποία ανήκε
στο ελληνικό Δημόσιο, ιδρύθηκε ως
δημόσια επιχείρηση, σκοπός της ή-
ταν η ενίσχυση βιομηχανικής ανά-
πτυξης της χώρας. Τα ΕΝΑΕ είναι πα-
ράδειγμα ίδρυσης ΝΠΙΔ από το Δη-
μόσιο. Υπήρξε κύρωση της ίδρυσης
από νομοθετικό διάταγμα, όπου ορι-
ζόταν πώς θα λειτουργούσαν. Η ίδρυ-
σή τους αποτέλεσε απόφαση κυβερ-
νητική, που έλαβε νομοθετική ισχύ με
το συγκεκριμένο νομοθετικό διάταγ-
μα. Με τη σύμβαση ανατίθεται η λει-
τουργία των ΕΝΑΕ στον αντισυμβαλ-
λόμενο για λογαριασμό του αναδό-
χου. Το ελληνικό Δημόσιο όμως δια-
τηρεί προνόμια στον τρόπο λειτουρ-
γίας. Προκύπτει ότι εν προκειμένω το
Δημόσιο λειτουργεί ως ιδρυτής. Η πα-
ραχώρηση δικαιωμάτων χωρίς συναί-
νεση του Δημοσίου καθιστούσε άκυ-
ρη οποιαδήποτε σχετική συμφωνία.

»Οι υποχρεώσεις και τα δικαιώμα-
τα του αναδόχου δεν θα έπαυαν με τυ-
χόν αποχώρησή του. Η ΕΝΑΕ ΑΕ λει-
τουργούσε στο πλαίσιο της ως άνω
συμβάσεως και ιδρύθηκε από το Δη-
μόσιο. Υπάγεται δηλαδή στο εδ. Γ του
263Α ΠΚ.

»Σύμφωνα με το συγκεκριμένο ε-
δάφιο, για να θεωρηθεί μία εταιρεία
δημόσια, πρέπει σε αυτήν να είναι το
ιδρυτικό πρόσωπο το Δημόσιο, να με-
τέχει το Δημόσιο στο κεφάλαιο και
σκοπός της να είναι η διοικητική α-
νάπτυξη. Μετά την ίδρυση των ΕΝΑΕ,
το 51% αποκτήθηκε από την ΕΤΒΑ
του Δημοσίου, η ΕΤΒΑ ασκούσε κυ-
βερνητική πολιτική με σκοπό την ε-
θνική βιομηχανική ανάπτυξη.

»Το Δημόσιο συμμετείχε στο μετο-
χικό κεφάλαιο ΕΝΑΕ ΑΕ κατά τον χρό-
νο τελέσεως των αδίκων πράξεων από
τους κατηγορουμένους. Τα ΕΝΑΕ υπά-
γονται στο εδάφιο γ του 263 Α ΠΚ».

Αυτά ως προς τους ισχυρισμούς

των κατ/νων ότι δεν ήταν υπάλλη-
λοι του δημοσίου.

Η απιστία
Είπε η εισαγγελέας: «Για να πληρού-
ται η υπόσταση του αδικήματος αυ-
τού, πρέπει να υπάρχει ελάττωση της
δημόσιας περιουσίας, γνώση του υ-
παλλήλου και θέλησή του για αυτό το
αποτέλεσμα. Σκοπός του υπαλλήλου
είναι να ωφεληθεί ο ίδιος ή άλλος.
Τρία είναι τα στάδια, ο προσδιορι-
σμός, η είσπραξη και η διαχείριση
της δημόσιας περιουσίας. Διαχείρι-
ση είναι οι διαχειριστικές πράξεις κα-
τόπιν της εισροής της δημόσιας περι-
ουσίας, επιμέλεια εισπράξεων και
πληρωμών. Το 256 ΠΚ ποινικοποιεί
την συμπεριφορά των υπαλλήλων,
που εισπράττουν και διαχειρίζονται.
Προβλέπεται δε, ισόβια κάθειρξη σε
περίπτωση συνδρομής επιβαρυντικών
περιστάσεων. Υπάρχει και σχετική νο-
μολογία. Για τον χαρακτήρα της περι-
ουσίας ως δημόσιας, δεν λαμβάνεται
υπόψη, εάν αυτή ανήκει στο δημόσιο.
Σε περίπτωση ΝΠΙΔ που ιδρύθηκε α-
πό το δημόσιο για την εξυπηρέτηση
δημοσίου συμφέροντος, πρέπει να
κρίνεται ο δημόσιος χαρακτήρας κάθε
φορά από την ιδρυτική διάταξη».

Το ιστορικό
Η εισαγγελέας αναφέρθηκε εκτε-
νώς στο ιστορικό της υπόθεσης,
καθώς επίσης στις συμβάσεις και
τα προγράμματα εκσυγχρονισμού
των υποβρυχίων και επεσήμανε τα
εξής: «Ελήφθησαν υπόψη δημοσιεύ-
ματα εκείνης της εποχής, έρευνα της
γερμανικής Δικαιοσύνης, έγγραφα και
απολογίες των κατηγορουμένων, έρευ-
νες του ΣΔΟΕ και πραγματογνωμοσύ-
νες.

»Υπήρχαν δημοσιεύματα του ελλη-
νικού Τύπου (όπως ανέφερε και με την
κατάθεσή του ο δημοσιογράφος Τά-
σος Τέλλογλου), κυρίως τον Μάρτιο
του 2010, στον “Ελεύθερο Τύπο” και
σε άλλες εφημερίδες, ως προς μίζες ε-
κατομμυρίων για τα υποβρύχια.

»Οι εταιρείες που σχετίζονταν με
την υπόθεση είχαν έδρα στη Γερμα-
νία και οι γερμανικές αρχές ανακάλυ-
ψαν κατά την έρευνά τους διαδρομές
πολλών εκατομμυρίων ευρώ.

»Αναφέρθηκε τότε ως προς την Ελ-
λάδα ότι η Φέροσταλ έπαιρνε 2,5%
μίζα στις συμβάσεις και εμπλεκόμενοι
έπαιρναν 5%, γι’ αυτό και δόθηκε τό-
σο μεγάλη προκαταβολή ενώ σε αντί-
στοιχες περιπτώσεις δεν δινόταν προ-
καταβολή ούτε 30%.

»Η γερμανική δικαιοσύνη διαπί-
στωσε ότι και η Ferrostaal προέβαινε
σε χρηματισμούς. Τα Ναυπηγεία Σκα-
ραμαγκά πωλήθηκαν στη ΜΑΝ, εται-
ρεία η οποία ήταν συγγενής με τη
Ferrostaal.

»Στο Μόναχο, τον Μάρτιο του
2010 δόθηκαν υπέρογκες πληρωμές
σε αξιωματικούς στην Ελλάδα για την
προμήθεια των υποβρυχίων. Οι εται-
ρείες HDW και Ferrostaal ήταν οι βα-
σικοί ανάδοχοι στις συμβάσεις των υ-
ποβρυχίων. Αντικείμενα των συμβά-
σεων ήταν ο εξοπλισμός των υποβρυ-
χίων και η μεταφορά τεχνογνωσίας.
Υπήρξαν πολλά προγράμματα τα ο-
ποία έμειναν ανεκτέλεστα.

»Κομβικό σημείο ήταν το Λονδίνο
για τη διαχείριση των παρανόμων
πληρωμών. Βάσει αυτών των στοιχεί-
ων, σχηματίστηκε η εν προκειμένω δι-
κογραφία και έγινε περαιτέρω έρευ-
να.

»Αποδείχτηκε ότι η υπογραφή των
συμβάσεων είχε μεγαλύτερο όφελος
για τη γερμανική εταιρεία, πάντα σε
βάρος του ελληνικού Δημοσίου. Έγι-
ναν πληρωμές σε πρόσωπα που είχαν
την ιδιότητα του υπαλλήλου.

»Η δωροληψία είχε στόχο να κα-
θυστερήσουν οι υπάλληλοι ή να “φέ-
ρουν” πίσω συμβάσεις ώστε αυτές να
μην ολοκληρωθούν ή απλώς να μην
προχωρήσουν γρήγορα. Γι’ αυτό δό-
θηκαν χρήματα σε υπαλλήλους του
κράτους. Σύμφωνα με το υπόμνημα
του Ματαντού,  στην Ελλάδα η κανο-
νική τιμή πώλησης των υποβρυχίων
θα έπρεπε να είναι 600.000 μάρκα,
δηλ. 300.000.000 ευρώ. Το τίμημα
ήταν 230.000.000 ευρώ, ωστόσο αυ-
τό θεωρείται ιδιαίτερα υψηλό. Κατό-
πιν διαπραγματεύσεων, θα έπρεπε να
είναι πολύ χαμηλότερο. Ωστόσο κό-
στισε 500.000.000 ευρώ περισσότε-
ρο μόνο για το πρώτο κομμάτι από τις
συμβάσεις».

(συνέχεια στην επόμενη σελίδα)

Πρόταση ενοχής για 
6 «χρυσοδάκτυλους»
των υποβρυχίων μιζών
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(συνέχεια από 
την προηγούμενη σελίδα)

Και συνέχισε η εισαγγελέας:
«Εν προκειμένω, η γραπτή συμφωνία με-
ταξύ της εταιρείας “Γερμανός” και της
Ferrostaal για τα Α/Ω το 2003 αντικατέ-
στησε συμφωνία, η οποία συντάχθηκε το
1996. Αυτό είναι σημαντικό για τον δόλιο
τρόπο αντικατάστασης των Α/Ω. Ο Γερμα-
νός αρνείται τη συμμετοχή στα Α/Ω. Ανέ-
φερε ότι το 1999 ήρθε σε επαφή με
Ferrostaal, η οποία προσπαθούσε να επι-
τύχει την εξαγορά των ναυπηγείων ενώ η
ίδια ήταν ήδη χρεοκοπημένη.

»Από τη δικογραφία του Μονάχου, έ-
χει αναγνωσθεί μία απόφαση με τη οποία
οι επικεφαλής της Ferrostaal, Χάουν και
Μίλενμπεκ, συνέστησαν ομάδα, για να ε-
πιτευχθεί η σύναψη συμβάσεως για την
προμήθεια των υποβρυχίων περί το 1997.
Διάλεξαν πρόσωπα καίρια για να επιτευ-
χθεί αυτό με καθοδήγηση του Πούκλερ.
Το κυβερνόν κόμμα που ήδη κυβερνούσε
κατά την υπογραφή της πρώτης συμβάσε-
ως των υποβρυχίων συνέχισε να κυβερνά
και μετέπειτα, βέβαια δεν ήταν σίγουρο
ποιός θα ήταν υπουργός εθνικής άμυνας.
Οριστικοποιήθηκε η ομάδα με την προ-
σθήκη Μπέλτσιου, ο οποίος είχε γνωριμία
και σχέση με τον Τσοχατζόπουλο, ο οποίος
τον όρισε εκπρόσωπό του».

Οι συμβάσεις
H εισαγγελέας στάθηκε ιδιαίτερα στο
πώς υλοποιήθηκαν οι συμβάσεις για
τoν εκσυγχρονισμό των υποβρυχίων,
λέγοντας:

«Στο πόρισμα του ΣΔΟΕ αναφέρεται
σειρά πράξεων που αφορούσε την πρώτη
σύμβαση. Το ΓΕΝ είχε βασικό ρόλο στο τι
θα αγοραζόταν για τις ανάγκες της ελληνι-
κής άμυνας. Τα γεγονότα αυτά δεν αμφι-
σβητούνται. Από τον Ιανουάριο του 1997
έγινε ενέργεια έναρξης διαδικασίας υπο-
βολής προσφορών. Ωστόσο ήταν απλώς
τυπική η πρόσκληση αυτή. Δεν ήταν συλ-
λογή προσφορών στην πραγματικότητα.
Μήνες πριν, το 1996 είχε αρχίσει συζήτη-
ση μεταξύ των ΕΝΑΕ με τη Ferrostaal. Α-
νταγωνιστικές χώρες της Γερμανίας ήταν η
Γαλλία και η Σουηδία. Συμπεραίνεται ότι
προσεγγίστηκε ο Αβατάγγελος για να αντι-
μετωπιστεί το πρόβλημα του ανταγωνι-
σμού. Τα γαλλικά ήταν πιο σύγχρονα σε
σχέση με την τεχνολογία. Η υπογραφή της
βασικής συμβάσεως “Αρχιμήδης” έγινε με-
ταξύ των ΕΝΑΕ και της Ferrostaal, έγινε

απευθείας ανάθεση με συμπαραγωγή με
τα γερμανικά ναυπηγεία. Στις 31-5-2002
υπεγράφη σύμβαση για επισκευή 3 υπο-
βρυχίων τύπου 209, η σύμβαση “Ποσει-
δών”, προβλεπόταν κόστος 826.000.000
ευρώ περίπου, ανάδοχος ήταν τα ΕΝΑΕ
και κατασκευαστής η Ferrostaal. Έγινε α-
πευθείας ανάθεση με συμπαραγωγή με τα
γερμανικά ναυπηγεία.

»Τα ΕΝΑΕ δεν διέθεταν κατάλληλο ε-
ξοπλισμό, και γι’ αυτό δόθηκε το δικαίωμα
στον ανάδοχο να συνάπτει περαιτέρω συμ-
βάσεις, και έτσι συνήψε δύο συμβάσεις με
την Ferrostaal.

»Η μία προέβλεπε κατασκευή υποβρυ-
χίων στο Κίελο και υπεγράφη στις 5-2-
2000 από τον Εμμανουήλ και τους Χάουν
και Μίλενμπεκ. Η άλλη αφορούσε κατα-
σκευή 2+1 option στα ΕΝΑΕ, υπεγράφη
δε από τους ίδιους συμβαλλομένους. Στη

δεύτερη προβλεπόταν δικαίωμα προαιρέ-
σεως στον αγοραστή. Αυτό το δικαίωμα α-
σκήθηκε με τροποποίηση στις 31-5-2002.
Το κόστος εκσυγχρονισμού ήταν
826.000.000 περίπου ευρώ και κατόπιν,
στις 31-5-2002, υπεγράφη σύμβαση για
επισκευή υποβρυχίων “ΠΟΣΕΙΔΩΝ 2”.
Στο πλαίσιο αυτής υπεγράφη σύμβαση με-
ταξύ Εμμανουήλ και του διευθυντή των
HDW και Ferrostaal».

Και συμπλήρωσε η εισαγγελέας:
«Ο κατηγορούμενος Αντώνης Κάντας,

αναπληρωτής Γενικός Διευθυντής της Δι-
εύθυνσης Εξοπλισμών, είπε ότι η υπογρα-
φή ήταν μονόδρομος γιατί όλες οι αποφά-
σεις είχαν ληφθεί. Είχαν γίνει ήδη μελέτες
και κάτι διαφορετικό θα ήταν δαπανηρό.
Ήταν αναγκασμένος να προχωρήσει, όπως
είπε.

»Ο κατηγορούμενος Παναγιώτης Ευ-
σταθίου, σύμβουλος της Γερμανικής εται-
ρίας STN ATLAS ELEKTRONIK, ήταν εκ-
πρόσωπος της TREDECO στην Ελλάδα. Σε
αυτήν εργαζόταν και ο στενός του συνερ-
γάτης Εμμανουήλ Σαρτζετάκης, που ήταν
ήδη απόστρατος κατά τη συνεργασία.

»Ο Κάντας συνυπέγραψε έγγραφο από
1-1-2002 με το οποίο εγκρίθηκε το οπλικό
σύστημα των υποβρυχίων ΠΟΣΕΙΔΩΝ με
κατασκευάστρια την STN ATLAS. O ίδιος
είπε ότι δεν μπορούσε να πράξει διαφο-
ρετικά».

Στη συνέχεια η εισαγγελέας έστρεψε
τα πυρά της στον καθένα από τους κα-
τηγορούμενους:

• ΑΝΤΩΝΗΣ ΚΑΝΤΑΣ: Για τον α-
ναπληρωτή Γενικό Διευθυντή της Διεύ-
θυνσης Εξοπλισμών Αντώνη Κάντα η
εισαγγελέας πρότεινε να κηρυχθεί ένο-
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Ο δόλιος τρόπος
αντικατάστασης 
των αντισταθμιστικών
ωφελημάτων
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χος με ελαφρυντικά, που ζητάει, ήτοι
τα ελαφρυντικά μετανοίας, γιατί επιχεί-
ρησε να άρει τις συνέπειες πράξεών
του και προτέρου εντίμου βίου. Είπε:

«Κατά τα έτη 1997-2002 υπηρετούσε
στη γενική διεύθυνση εξοπλισμού. Γνωρί-
στηκε με τον Ευσταθίου το 1999, ο οποίος
του ανέφερε ότι το οπλικό σύστημα των υ-
ποβρυχίων είχε ήδη αποφασισθεί και για
τους δύο τύπους υποβρυχίων και ζήτησε
από τον Κάντα να το προχωρήσει χωρίς
καθυστέρηση. Όλα τα υποβρύχια είχαν ο-
πλικά συστήματα από την ίδια εταιρεία. Ο
Κάντας ανέφερε ως προς το ποσό που έλα-
βε από τον Ευσταθίου, ότι το πήρε για να
πραγματοποιηθεί το πρόγραμμα χωρίς να
γίνουν παρατηρήσεις. Το σύστημα αυτό ή-
ταν από τα ακριβότερα συστήματα. Ο Κά-
ντας έχει ομολογήσει τις πράξεις για τις ο-
ποίες κατηγορείται και τις αποδέχεται και
αυτό απαιτεί κάποια γενναιότητα γιατί αυ-
τό έχει συνέπεια απομόνωση και μοναχι-
κότητα. Εισέπραξε συνολικά 600.000.000
ευρώ. Ο Ευσταθίου του σύστησε τον Λυ-
γινό με τον οποίο βρέθηκε. Άνοιξε ονομα-
στικούς λογαριασμούς το 2002. Στην
Dresdner Bank ανοίχθηκε ο λογαριασμός
του και εκεί έγινε η αρχική καταβολή από
τον Ευσταθίου. Έγιναν πολλές συναλλαγές
και καταβολές μέσω κι άλλων λογαρια-
σμών, όπως προκύπτει από τις εκθέσεις του
Βλάχου. Φαίνεται από τους λογαριασμούς
ότι έγιναν καταβολές από τον Ευσταθίου
προς τον Κάντα. Στην πορεία ο Κάντας
γνωρίστηκε με τον Μεταξά ο οποίος του
συστήνει άλλους τρόπους μεταφοράς χρη-
μάτων, πιο ασφαλείς. Αυτά έχουν αποδει-
χθεί. Ο Κάντας είχε αρκετές γνώσεις και
καλλιέργεια ως προς τα οικονομικά. Ήταν
και πτέραρχος. Ο Τσοχατζόπουλος τον είχε
επιλέξει ως άτομο ικανό να υπηρετήσει σε
αναπλήρωση του τότε υποδιευθυντή της
Γενικής Διεύθυνσης Εξοπλισμών. Η ΓΔΕ
καθορίζει τις προδιαγραφές των προγραμ-
μάτων και ορίζει τα μέλη που αποφασί-
ζουν. Ο Κάντας είπε ότι ήταν μονόδρομος η
υπογραφή των εγγράφων. Είχε αποφασι-
στεί ήδη το γερμανικό σύστημα. Το 1999
το ναυτικό συμβούλιο προσδιόρισε το σύ-
στημα αυτό. Δεν ήταν εύκολο να επιλεγεί
άλλο σύστημα γιατί θα ήταν μεγάλο ρί-

σκο. Δεν ζήτησε κάποιο ποσό προς κατα-
βολή ο ίδιος. Ο Ευσταθίου του τα έδωσε,
όπως είπε ο ίδιος. Τυχόν παρατηρήσεις θα
καθυστερούσαν το πρόγραμμα και αυτό το
ήξερε ο ίδιος. Για την HDW είχε μεγάλη
σημασία να πραγματοποιηθεί γρήγορα
γιατί ήταν ήδη χρεοκοπημένη. Ο Κάντας
μετά τις εξελίξεις συνελήφθη τον Δεκέμ-
βριο του 2013 και αμέσως προσπάθησε
να αποδώσει τα χρήματα αυτά στο Δημό-
σιο και να γίνει αυτό νομίμως. Τελικά αυτό
έγινε. Ενόψει αυτών, ο Κάντας έχει προ-
βάλει αίτημα για ελαφρυντικά ενόψει αυ-
τών των καταβολών. Έδωσε εξουσιοδότηση
στον Μαλλή να ανοίξουν όλοι οι λογαρια-
σμοί του. Ωστόσο οι πράξεις τελέσθηκαν».

1 ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ – ΣΑΡΤΖΕΤΑΚΗΣ:
Για τους κατηγορούμενους Παναγιώτη
Ευσταθίου, σύμβουλο της γερμανικής
εταιρείας STN ATLAS ELEKTRONIK
και εκπρόσωπο της TREDECO,καθώς
και γιά τον στενό του συνεργάτη Εμμα-
νούλ Σαρτζετάκη, η εισαγγελέας τόνι-
σε: 

«Ο ίδιος ο Ευσταθίου συνομολογεί σχε-
δόν τις πράξεις που του αποδίδονται. Α-
ναφέρεται στα υπομνήματά του στον τρόπο
που έγιναν οι πληρωμές. Υπήρξε σύμβου-
λος της STN ATLAS που ανέλαβε τα οπλι-
κά συστήματα των υποβρυχίων. Υπάρχει
το πόρισμα του Βλάχου και έγγραφα και
στοιχεία πολλά. Κατηγορείται για ενεργη-
τική δωροδοκία από κοινού με τον Σαρτζε-
τάκη. 

»Ο Ευσταθίου έχει καταθέσει έγγραφη
δήλωση στο δικαστήριο που αναφέρει ότι
προσπάθησε να αποδώσει μεγάλο μέρος
των χρημάτων. Απέδωσε τελικά 2,5 εκ. Αυ-
τό είναι αξιολογήσιμο γενικότερα. Προτεί-
νω να κηρυχθεί ένοχος με ελαφρυντικό ει-
λικρινούς μετανοίας γιατί προσπάθησε να
άρει τις συνέπειες πράξεών του με την κα-
ταβολή ποσού.

»Όπως προκύπτει από τα έγγραφα, ο
Σαρτζετάκης ήταν συνεργάτης του Ευστα-
θίου για πολλά χρόνια εκπονώντας μελέ-
τες κ.λπ. Ήταν ήδη συνταξιούχος. Τον ε-
νέπλεξε ο Ευσταθίου στην υπόθεση. Τον
είδαν κάποιοι στην εταιρεία του Ευσταθί-
ου, αλλά αυτό δεν έχει σημασία γιατί εκεί
εργαζόταν. Πέραν όμως αυτού δεν υπήρξε
άλλη εμπλοκή στην υπόθεση.

»Προτείνω την απαλλαγή του».

1 ΑΘΑΝΑΣΑΚΗΣ: Για τον αντι-
πλοίαρχο Πολεμικού Ναυτικού, Γεώρ-
γιο Αθανασάκη είπε: 

«Συνυπέγραψε με τον Κάντα το φύλλο
ενημέρωσης εισηγήσεων προς τον ΥΕΘΑ
για εκσυγχρονισμό και επισκευή υποβρυ-
χίων. Οι εξηγήσεις του δεν ήταν πειστικές.
Γνώριζε και ζήτησε χρήματα. Έλαβε χώρα
διακίνηση χρημάτων σε λογαριασμούς
του, όπως προκύπτει από την έκθεση Βλά-
χου. Ήταν Αντιπλοίαρχος του πολεμικού
ναυτικού. Ο ίδιος ισχυρίστηκε ότι ζήτησε
τα χρήματα γιατί είχε σοβαρό πρόβλημα
υγείας. Δεν είναι όμως αυτό πειστικό. Προ-
τείνω την ενοχή του».

1 ΜΑΔΩΝΗΣ: Την ενοχή του α-
ντιπλοίαρχου Αλέξανδρου Μαδωνή,
με ελαφρυντικό ειλικρινούς μετανοίας
επειδή απέδωσε τα χρήματα που έλα-
βε, καθώς και προτέρου εντίμου βίου,
πρότεινε η κ. Παντελάκη. «Ήταν αντι-
πλοίαρχος του πολεμικού ναυτικού»,
είπε και συνέχισε: 

«Συμμετείχε στην τεχνικοοικονομι-
κή επιτροπή που αφορούσε την πρώτη
σύμβαση και στην υποεπιτροπήαξιο-
λόγησης οπλικών συστημάτων. Φέρε-
ται ότι έλαβε 200.000 ευρώ. Είχε γνώ-
ση των όσων συνέβαιναν. Δεν προκύ-
πτει εύλογη αιτιολόγηση για τη λήψη
των χρημάτων αυτών βάσει των ισχυ-
ρισμών του και οι εξηγήσεις του δεν εί-
ναι πειστικές καθώς δεν εξηγείται για
ποιον λόγο πήρε τα χρήματα αυτά. 

»Ήταν οικογενειακός φίλος του Ευ-
σταθίου και πήρε χρήματα ως δωρεά,
όπωςισχυρίζεται ο ίδιος. Το 2001 τον
κάλεσε στο γραφείο του ο Ευσταθίου.
Είχαν σχέσεις στενές και ισχυρίστηκε
ότι είχε ηθική υποχρέωση απέναντι
στον Ευσταθίου. Δεν αποκάλυψε ποιά
ηθική υποχρέωση είχε όμως απέναντί
του, ακόμα και ύστερα από επίμονες ε-
ρωτήσεις του Δικαστηρίου. Πήρε το
ποσό τμηματικά από το 2002 και έπει-
τα, όταν άνοιξε τον λογαριασμό του».

1 ΤΖΙΩΤΗΣ: Να κυρηχθεί ένοχος
και ο πλοίαρχος Κωνσταντίνος
Τζιώτης πρότεινε η εισαγγελέας και ι-
σχυρίζεται ότι το ποσό για το οποίο
κατηγορείται ήταν δάνειο, λέγοντας ό-
τι, ο κατηγορούμενος δεν αιτιολόγησε
εάν ήθελε να επιστρέψει το δάνειο
που δήθεν πήρε από τον Ευσταθίου
καθώς και ποιοι ήταν οι όροι χορήγη-
σής του. Ο Ευσταθίου όμως επέστρε-
ψε χρήματα και από το γεγονός αυτό
προκύπτει ότι όντως τελέστηκαν πα-
ράνομες πράξεις.

1 ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Τέλος γιά
τον κατηγορούμενο Δημήτρη Παπα-
θανασίου, πλοίαρχο, η εισαγγελέας
ζήτησε την ενοχή του. Είπε: 

«Ήταν πλοίαρχος του πολεμικού ναυτι-
κού. Παρείχε πληροφορίες στον Ευσταθί-
ου ως προς τις προσφορές από ανταγωνί-
στριες εταιρείες. Ο ίδιος δεν υπηρέτησε
στα υποβρύχια. Η αρμοδιότητα της διεύ-
θυνσης στην οποία υπηρετούσε ήταν να
αναλύουν τι προγράμματα υπάρχουν και
να προωθούν αυτήν την ανάλυση στη γε-
νική διεύθυνση εξοπλισμών.

»Τον Ευσταθίου τον είχε συναντήσει
κάποιες φορές. Του ανέφερε ότι είναι στην
STN ATLAS και του μίλησε για το πρό-
γραμμα. Υποτίθεται ότι είχε αναλάβει την
εκπόνηση κάποιας εργασίας για τον Ευ-
σταθίου. Δεν προσκόμισε όμως στοιχεία
ότι πράγματι εργαζόταν με τον Ευσταθίου,
ότι υπήρχε σχέση υπαλληλική. Μίλησε
για μία χειρόγραφη μελέτη την οποία εκ-
πόνησε της οποίας όμως δεν είχε αντίγρα-
φο».

H δίκη συνεχίζεται με την αγό-
ρευση της εισαγγελέως.

Ο κατηγορούμενος
Αντώνης Κάντας,
αναπληρωτής Γενικός
Διευθυντής της
Διεύθυνσης Εξοπλισμών

O κατηγορούμενος
Παναγιώτης
Ευσταθίου
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Την ενοχή του πρώην βου-
λευτή και δικηγόρου Πέτρου
Μαντούβαλου, του προέδρου
Εφετών Γιάννη Ευσταθίου,
καθώς και του αρχιμανδρίτη
Ιάκωβου Γιοσάκη ζήτησε
στην αρχή της εβδομάδας ο
εισαγγελέας του Τριμελούς
Εφετείου Κακουργημάτων,
Νίκος Δεγαΐτης, σχετικά με
τις καταγγελίες του επιχειρη-
ματία Γιάννη Μπολέτση, που
ισχυριζόταν πως ο αρχιμαν-
δρίτης Ιάκωβος Γιοσάκης τον
εκβίαζε ζητώντας του 60.000
ευρώ, τα οποία απαιτούσαν
οι δικαστές προκειμένου να
τον αθωώσουν.

Της Πωλίνας Βασιλοπούλου

O
εισαγγελέας πρότεινε
την ενοχή του δικαστή
και του δικηγόρου για
δωροδοκία η οποία φέ-
ρεται να ανήλθε στο πο-

σό των 600.000 ευρώ. Στην αγόρευ-
σή του για την υπόθεση, που ξεκίνησε από τη δίκη του γνωστού παρα-
δικαστικού κυκλώματος, ο εισαγγελέας πρότεινε την αθώωση του επι-
χειρηματία Γιάννη Μπολέτση, επισημαίνοντας ότι «κακώς παραπέμ-
φθηκε σε δίκη, επειδή η πράξη του ήταν αποτέλεσμα φόβου, για να μην κα-
ταδικαστεί από τον αδίστακτο δικαστικό λειτουργό».

Ο εισαγγελέας πρότεινε, επίσης, να κριθεί ένοχος και ο αρχιμανδρί-
της Ιάκωβος Γιοσάκης, καθώς φέρεται να μεσολάβησε στη δωροδοκία
του προέδρου Εφετών από τον επιχειρηματία, ενώ ζήτησε την απαλλα-
γή του αρχιμανδρίτη, για το αδίκημα της πλημμεληματικής δωροδο-
κίας, λόγω παραγραφής.

Με το ίδιο σκεπτικό, ο εισαγγελέας εισηγήθηκε την απαλλαγή λόγω
παραγραφής του δικηγόρου Πέτρου Λεωτσάκου και του ιερέα Διο-
νυσίου Ζήκου. Αντίθετα, ζήτησε την ενοχή του Σταύρου Γεωργιτσο-
γιαννάκου για διαμεσολάβηση σε ενεργητική δωροδοκία δικαστή άνω

των 120.000 ευρώ.
Ο κ. Δεγαΐτης ζήτησε να αθωωθεί λόγω αμφιβολιών ο δικηγόρος

Κωνσταντίνος Ντάλτας, ενώ επιπλέον ζήτησε και την απαλλαγή του ε-
φέτη Αθανάσιου Μουστάκα, ενώ παράλληλα πρότεινε να απαλλαγούν
από την κατηγορία της άμεσης συνέργειας σε νομιμοποίηση εσόδων α-
πό παράνομη δραστηριότητα όσοι κατηγορούμενοι έχουν παραπεμ-
φθεί για αυτό το αδίκημα στο ακροατήριο.

Οι καταγγελίες του επιχειρηματία αφορούσαν δικαστήριο του 2010
για το «Παραδικαστικό Νο1», με κατηγορούμενους τον δικαστή Ευάγ-
γελο Καλούση και τον δικηγόρο Πέτρο Μαντούβαλο και πρόεδρο
του δικαστηρίου τον Γιάννη Ευσταθίου. Τότε ο Γιάννης Μπολέτσης
είχε καταγγείλει πως ο αρχιμανδρίτης Ιάκωβος Γιοσάκης τον εκβίαζε
ζητώντας του 60.000 ευρώ, τα οποία απαιτούσαν οι δικαστές προκει-
μένου να τον αθωώσουν.

Η Αικατερίνη Σακελλαροπούλου 
στην «κεφαλή» του ΣτΕ
Και το όνομα αυτής Αικατερίνη Σακελλαροπούλου! Ο λόγος για τη Σύμβουλο Επικρα-
τείας, που για τα επόμενα τέσσερα χρόνια θα υπηρετεί τη Θέμιδα από τη θέση της προέ-
δρου του Συμβουλίου της Επικρατείας. Την απόφαση έλαβε την περασμένη Τρίτη το Υ-
πουργικό Συμβούλιο, ενώ οι κ.κ. Μιχάλης Πικραμένος και Δημήτρης Σκαλτούνης θα εί-
ναι οι δύο νέοι αντιπρόεδροι του Ανώτατου Ακυρωτικού Δικαστηρίου. Για την αντιπρο-
εδρία, τώρα, του Αρείου Πάγου, επιλέχθηκαν ο αρχαιότερος αρεοπαγίτης, Ιωσήφ Τσα-
λαγανίδης, που είχε παραληφθεί και ήρθε πρώτος στην προτίμηση της διάσκεψη των
Προέδρων της Βουλής και οι αρεοπαγίτες Ειρήνη Καλού και η Δήμητρα Κοκκοτίνη.

Οριστική 
δικαίωση για 
συνταξιούχους
της ΕΤΕ

Δεκτή έγινε από το Μονομελές
Πρωτοδικείο Αθηνών η αγωγή
360 συνταξιούχων κατά της Ε-
θνικής Τράπεζας της Ελλάδος (Ε-
ΤΕ) για τη διεκδίκηση της μέχρι
τώρα διακοπείσας χρηματοδότη-
σης ΛΕΠΕΤΕ. 

Η αγωγή εκδικάστηκε στις 17
Σεπτεμβρίου και οι συνταξιούχοι
εκπροσωπήθηκαν από τον πληρε-
ξούσιο δικηγόρο τους, καθηγητή,
Κωνσταντίνο Κρεμαλή, εταίρο της
ΚΡΕΜΑΛΗΣ-Δικηγορική Εταιρεία.
Επί της αγωγής αυτής εκδόθηκε η
υπ’ αριθμ. 1896/2018 απόφαση
του Μονομελούς Πρωτοδικείου
Αθηνών, δυνάμει της οποίας η Ε-
ΤΕ υποχρεώθηκε να καταβάλει ά-
μεσα το σύνολο των μηνιαίων πα-
ροχών επικούρησης, οι οποίες δεν
είχαν καταβληθεί από τον Νοέμ-
βριο του 2017 έως σήμερα, σε έ-
καστο εκ των συνταξιούχων - ε-
ναγόντων και μάλιστα νομιμοτό-
κως από τότε που έκαστο μηνιαίο
ποσό κατέστη απαιτητό και ληξι-
πρόθεσμο και μέχρι την πλήρη και
ολοσχερή εξόφληση.

Σημεία αναφοράς της απόφα-
σης αποτελούν και η αναγνώριση
του ΛΕΠΕΤΕ ως λογαριασμού κα-
θορισμένων παροχών, καθώς και
του επικουρικού βοηθήματος ως
μισθολογικής-εργοδοτικής παρο-
χής. Η θετική έκβαση της υπόθε-
σης αυτής αναμένεται να επηρε-
άσει θετικά και την εξέλιξη των υ-
ποθέσεων, οι οποίες έχουν ήδη
εκδικασθεί ή θα εκδικασθούν στο
μέλλον και αφορούν την παροχή
του επικουρικού βοηθήματος από
τον Λογαριασμό Επικούρησης της
Εθνικής Τράπεζας.

• Καταδικαστική η πρόταση Δεγαΐτη για τους Πέτρο Μαντούβαλο, 
Γιάννη Ευσταθίου και Ιάκωβου Γιοσάκη

Ενοχή «βλέπει» ο εισαγγελέας
για το Παραδικαστικό Νο2
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για τον καταλογισμό πρόσθετων φόρων
που κατ’ εξαίρεση δινόταν από το υ-
πουργείο Οικονομικών τα τελευταία
χρόνια, παραβιάζοντας έτσι την ασφά-
λεια δικαίου των φορολογούμενων.

Η περίπτωση 
της 15ετίας 
Η δεύτερη περίπτωση, που αναμένεται
να ταράξει ακόμα περισσότερο τα φορο-
λογικά νερά, αφορά έναν πολίτη που υ-
πέβαλε εκπρόθεσμες φορολογικές δη-
λώσεις εισοδήματος για τα οικονομικά
έτη 2007 και 2008 και η αρμόδια ΔΟΥ
εφάρμοσε το δικαίωμα του Δημοσίου
να κοινοποιήσει την πράξη καταλογι-
σμού του φόρου, που παραγράφεται με-
τά την πάροδο 15 ετών από τη λήξη της
προθεσμίας για την επίδοση της δήλω-
σης. Ο πολίτης προσφεύγοντας τον
6/2018 στο Διοικητικό Εφετείο, αφού
η ΑΑΔΕ είχε σιωπηλά απορρίψει την
ένστασή του, ζήτησε παράλληλα από το
ΣτΕ να εξετάσει σε πρότυπη δίκη την πε-
ρίπτωσή του, ισχυριζόμενος ότι το σχε-
τικό δικαίωμα του Δημοσίου είχε υπο-
πέσει σε παραγραφή το έτος 2017. Με
την υπ’ αριθμ. 27/11-10-2018 πράξη
αποφασίστηκε η παραπομπή του ζητή-

ματος σε πρότυπη δίκη στο ΣτΕ, ώστε
να αποσαφηνιστούν τα εξής σημαντικά
φορολογικά ζητήματα: 

α) Εάν η δεκαπενταετής προθεσμία
παραγραφής για τον καταλογισμό φό-
ρου εισοδήματος εφαρμόζεται
μόνο στην περίπτωση της μη υποβολής
δήλωσης φόρου εισοδήματος ή απόδο-
σης παρακρατούμενων φόρων ή εάν η
υποβολή εκπρόθεσμης δήλωσης ισο-
δυναμεί με μη υποβολή δήλωσης. 

β) Εάν η τριετής παράταση της παρα-
γραφής σε περίπτωση «υποβολής των
πιο πάνω δηλώσεων κατά τη διάρκεια
του τελευταίου έτους πριν από την ημε-
ρομηνία λήξης του χρόνου παραγρα-
φής» αφορά στην πενταετή ή τη δεκαπε-
νταετή παραγραφή.

γ) Αν γινόταν δεκτό ότι η δεκαπεντα-
ετής παραγραφή καταλαμβάνει και την
περίπτωση υποβολής δηλώσεως εκ-
προθέσμως, τίθεται το ζήτημα εάν είναι
σύμφωνη με τις αρχές της ασφάλειας δι-
καίου, της εύλογης διάρκειας της προ-
θεσμίας παραγραφής και της αναλογι-
κότητας. 

Το σημαντικό στην υπόθεση είναι ότι
τα συγκεκριμένα νομικά ζητήματα που
θα εξεταστούν αποτελούν ζητήματα γε-
νικότερου ενδιαφέροντος με άμεσες συ-
νέπειες σε ευρύτερο κύκλο προσώπων,
καθώς ήδη εκκρεμούν ευάριθμες συνα-
φείς ανέλεγκτες υποθέσεις ενώπιον του
ελεγκτικού κρατικού μηχανισμού, ενώ
το Νομικό Συμβούλιο του Κράτους εξέ-
δωσε πρόσφατα την υπ’ αριθμ.
147/2018 γνωμοδότησή του, όπου επί
λέξει αναφέρει ότι «η εξαιρετική δεκαπε-
νταετής προθεσμία παραγραφής για τον κα-
ταλογισμό φόρου τυγχάνει εφαρμογής μόνο
στην περίπτωση της μη υποβολής δήλωσης
φόρου εισοδήματος ή απόδοσης παρακρα-
τούμενων φόρων, ενώ επί εκπροθέσμου υ-
ποβολής ισχύει ο κανόνας της πενταετούς
παραγραφής». 

Έρχεται εγκύκλιος; 
Επικοινωνώντας με έγκυρες πηγές που
πρόσκεινται στο περιβάλλον του υ-
πουργείου Οικονομικών, η «Α» πληρο-
φορείται ότι με φόντο τις παραπάνω ε-
ξελίξεις από την ΑΑΔΕ επιχειρείται η
έκδοση –το συντομότερο δυνατό– εγκυ-
κλίου προς τις ΔΟΥ για τις εκκρεμείς υ-
ποθέσεις, χωρίς ωστόσο να είναι σε θέ-
ση να διακόψει ή να ακυρώσει τους ήδη
υφιστάμενους ελέγχους. 

Δυστυχώς για την ηγεσία του ΥΠΟΙΚ
το πρόβλημα μοιάζει πολύ σοβαρότερο,
καθώς για παρόμοιες υποθέσεις για τις
οποίες έχουν ήδη εκδοθεί πράξεις επι-
βολής ΦΠΑ και δεν έχουν εισπραχθεί,
τα σχετικά ποσά έχουν εγγραφεί στον
προϋπολογισμό ως αναμενόμενα κρα-
τικά έσοδα, με αποτέλεσμα να δημιουρ-
γείται τώρα μια μαύρη τρύπα εκατομμυ-
ρίων ευρώ. Το στοίχημα λοιπόν μεγά-
λο για την κυβέρνηση, που με το Επι-
χειρησιακό Σχέδιο 2018 ανέμενε εί-
σπραξη άνω των 49 δισ. ευρώ, έχοντας
ήδη ανακοινωθεί επισήμως συσσωρευ-
μένα άνω των 105 δισ. ευρώ οφειλόμε-
να από 3,8 εκατομμύρια ΑΦΜ, ενώ τώ-
ρα το ΣτΕ δικαιώνει τους φορολογού-
μενους. 

Σε απίΣτΕυτη 
περιπέτεια 
τα δημόσια έσοδα

Στον αέρα κινδυνεύει να τινα-
χτεί ο ετήσιος κρατικός προϋ-
πολογισμός, έπειτα από την
πρόσφατη απόφαση του ΣτΕ
περί πενταετούς παραγραφής
των αξιώσεων του Δημοσίου
από ΦΠΑ, περίπτωση που εν-
διαφέρει χιλιάδες επιχειρή-
σεις και έχει ήδη εγγράψει λο-
γιστικά στα δημόσια ταμεία
αρκετά εκατομμύρια ευρώ.
Στα σκαριά όμως είναι άμεσα
και μια πρότυπη δίκη στο ΣτΕ,
που αφορά τη δεκαπενταετή
παραγραφή των αξιώσεων
του Δημοσίου για τον φόρο
εισοδήματος των πολιτών, για
την έκβαση της οποίας έχει ή-
δη χάσει τον ύπνο του ο Ευ-
κλείδης Τσακαλώτος.

Του Νίκου Τσαγκατάκη 

Η
πρώτη περίπτωση αφο-
ρά μία μονοπρόσωπη Ε-
ΠΕ που κατά τη χρήση
2002 παρουσίασε ακα-
θάριστα έσοδα

€939.007 ενώ το 2004 προχώρησε
στην υποβολή τροποποιητικής δήλω-
σης προσαυξάνοντας τα ακαθάριστα έ-
σοδά της στα €1.486.239. Το 2010 αρ-
χίζει να ξετυλίγεται το κουβάρι, καθώς
η παραπάνω εταιρεία ελέγχθηκε φορο-
λογικά και της ζητήθηκε να προσκομί-
σει τα βιβλία της για τη χρήση του 2002.
Αυτό δεν συνέβη –ο επιχειρηματίας δεν
προσκόμισε τα βιβλία– και η ΔΟΥ εξο-
μοίωσε την άρνησή του με ανακριβή
δήλωση, προσδιόρισε εξωλογιστικά τα
ακαθάριστα έσοδα της ΕΠΕ σε
€1.650.000 και εξέδωσε πράξη προσ-
διορισμού πρόσθετου ΦΠΑ που με τις
προσαυξήσεις μεγέθυνε την οφειλή στα
€830.000. 

Κατά της πράξης της ΔΟΥ ο υπόχρε-
ος επιχειρηματίας προσέφυγε στα διοι-
κητικά δικαστήρια και το Διοικητικό Ε-
φετείο έκανε δεκτή την προσφυγή του
και ακύρωσε τον ΦΠΑ των €830.000.
Στη συνέχεια η ΔΟΥ υπέβαλε στο ΣτΕ
αίτηση αναίρεσης της απόφασης του Δι-
οικητικού Εφετείου, ώστε να επικυρω-
θεί το επιβληθέν ποσό, αλλά το ΣτΕ την
απέρριψε, ακυρώνοντας ξανά κατ’ ου-
σίαν το πρόστιμο των €830.000. Με
τον τρόπο αυτό επανήλθε στο προσκή-
νιο η υπ’ αριθμ. 1738/2017 απόφαση
του ΣτΕ, με την οποία είχε κριθεί ως α-
ντισυνταγματική η παράταση του χρό-
νου παραγραφής πέραν της πενταετίας

• ΠΩΣ ΜΙΑ ΑΠΟΦΑΣΗ ΤΟΥ ΑΝΩΤΑΤΟΥ ΑΚΥΡΩΤΙΚΟΥ ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟΥ ΓΙΑ ΤΙΣ
ΠΑΡΑΓΡΑΦΕΣ ΤΩΝ ΑΞΙΩΣΕΩΝ ΤΟΥ ΔΗΜΟΣΙΟΥ ΓΙΑ ΤΟΝ ΦΟΡΟ ΕΙΣΟΔΗΜΑΤΟΣ ΒΑΖΕΙ
ΣΕ ΠΕΡΙΠΕΤΕΙΕΣ ΤΗΝ ΕΙΣΠΡΑΞΗ  ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΕΝΩΝ ΕΣΟΔΩΝ ΠΟΥ ΑΓΓΙΖΟΥΝ ΤΑ
49 ΔΙΣ. ΕΥΡΩ
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• Αναζητείται ορθολογική διαχείριση των χρυσοφόρων υδάτινων
πόρων της χώρας, καθώς το θέμα δεν έχει μόνο οικονομικές αλλά και εθνικές
προεκτάσεις

ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 20/21 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2018
www.iapopsi.gr34 | Η ΑΠΟΨΗ

Η αγροτική πολιτική σε ε-
πίπεδο φαντασιακού πα-
ραμένει δυστυχώς, για τον
μέσο Έλληνα πολίτη, λα-
γκάδια και προβατάκια,
που βελάζουν αμέριμνα
στα ελληνικά βουνά. Κι ό-
μως, ένας βασικός άξονας
για την ανάπτυξη της Γε-
ωργίας, της Κτηνοτροφίας
και της Αλιείας είναι η ορ-
θολογική διαχείριση των
υδάτων. Ενός πόρου, που
δεν είναι ανεξάντλητος,
συνδέεται με τη διεθνή πο-
λιτική σκηνή, αφού πολλά
από τα ελληνικά εσωτερι-
κά νερά (ποτάμια, λίμνες)
έχουν συνδιαχείριση με
βαλκανικές χώρες, ενώ με
την Κλιματική Αλλαγή η
κατάσταση επιδεινώνεται.

Της Άννας Στεργίου (*)

Η
επιτροπή Περιβάλ-

λοντος της Βουλής
με επικεφαλής την
Κατερίνα Ιγγλέζη έ-
χει ασχοληθεί επα-

νειλημμένα με τη διαχείριση του νε-
ρού, η οποία υπάγεται στην Ειδική
Γραμματεία Υδάτων, ενώ την πολι-
τική εποπτεία έχει το υπουργείο Πε-
ριβάλλοντος. Ουσιαστικά όμως η
Ειδική Γραμματεία Υδάτων είναι
«κουτσό άλογο», λόγω κατακερμα-
τισμού αρμοδιοτήτων στις υδάτινες
διαδρομές (Αποκεντρωμένες Περι-
φέρειες, δήμοι, Περιφέρειες, υ-
πουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης για
έργα υποδομών κ.ά.). Χωρίς πλά-
νο για το νερό, δεν μπορεί ν’ ασκή-
σει κάποιος αγροτική πολιτική. Ι-
δίως, όταν στη χώρα μας γύρω στο
85% χρησιμοποιείται σε αρδεύ-
σεις. Ούτε όταν δεν υπάρχει εγχώ-
ρια στρατηγική για το πόσιμο νερό
σε ό,τι αφορά στον τουρισμό, ο ο-
ποίος κατά κανόνα αναπτύσσεται σε
άνυδρες περιοχές, όπως είναι τα
νησιά. 

Αν σκεφτούμε, δε, ότι τα ζώα κα-
ταναλώνουν σημαντικές ποσότητες
πόσιμου νερού και η Ελλάδα έχει
περίπου 100.000 αγελάδες, που
πίνουν το καλοκαίρι περίπου 100
λίτρα νερό έκαστη, και γύρω στα
10.000.000 πρόβατα, τα οποία κα-
ταναλώνουν περί τα 10 λίτρα νερό
τον χειμώνα και περί τα 20 λίτρα
νερό το καλοκαίρι, αντιλαμβανόμα-
στε πως οι ανάγκες σε νερό είναι
πολλαπλάσιες για την Κτηνοτροφία
και μεταβάλλονται εποχιακά. Επι-
πλέον, επιβάλλεται για λόγους υγι-
εινής ο συχνός καθαρισμός των
κτηνοτροφικών εγκαταστάσεων. 

Μέριμνα 
για εσωτερικά νερά
Την ίδια στιγμή, ούτε αλιευτική πο-

λιτική μπορεί να γίνει με αξιώσεις,
χωρίς πολιτική για το νερό. Από τη
δεκαετία του ’80 κι έπειτα η Ελλά-
δα μπήκε δυναμικά στον παγκό-
σμιο χάρτη του ψαριού ιχθυοκαλ-
λιέργειας και η οστρακοκαλλιέργεια
που πήραν τα πάνω τους. Παρά
ταύτα, έχουν περάσει σχεδόν 40
χρόνια και το ελληνικό ποιοτικό
ψάρι, ενώ έχει σημαντικό μερίδιο
στις εξαγωγές, δεν έχει βρει τον
δρόμο του. Οι ιχθυοκαλλιέργειες
μονίμως καρκινοβατούν, γιατί α-
νταγωνίζονται τον τουρισμό και τις
οικιστικές δράσεις, ενώ και οι ψα-
ράδες τις αντιμετωπίζουν εχθρικά,
μολονότι δεν απευθύνονται στο ί-
διο αγοραστικό κοινό. Κι ενώ βή-
ματα έχουν γίνει σημαντικά από το
υπουργείο Περιβάλλοντος για το
χωροταξικό, μοιάζουν αποσπα-
σματικά, σε σχέση με το συνολικό
πρόβλημα της διαχείρισης του νε-
ρού.

34 χρόνια μετά…
Πριν από λίγες ημέρες, για πρώτη
φορά στα 34 χρόνια ίδρυσης και
λειτουργίας στη χώρα η υφυπουρ-
γός Αγροτικής Ανάπτυξης, Ολυ-
μπία Τελιγιορίδου, αρμόδια για
την Αλιεία, επισκέφθηκε μονάδες
ιχθυοκαλλιεργειών στη Θεσπρωτία
και ξεναγήθηκε σε υπό κατασκευή
μονάδα ιχθυοκαλλιέργειας. Πρό-
κειται για επένδυση Ελληνοαυ-
στραλών ομογενών, ύψους 12,6 ε-
κατ. ευρώ, η οποία αναμένεται να
δημιουργήσει 60 θέσεις εργασίας.
Η υφυπουργός υποσχέθηκε πως
βρίσκεται στο τελικό στάδιο υπο-
γραφής η θεσμοθέτηση περιοχής
οργανωμένης ανάπτυξης υδατο-
καλλιεργειών στην Πιερία και μετά
παίρνει σειρά η Θεσπρωτία. 

Είθε να δει η πολιτεία τα οφέλη,
αλλά να τρέξει και τις διαδικασίες.
Διότι, την προ μνημονίων εποχή,
χρειάστηκε εταιρεία σε άλλον νομό
της Ηπείρου, για να πάρει άδεια ε-
κτροφής οξύρρυγχου από το υ-
πουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίμων, να περάσουν 12 χρό-
νια! 

Η υδατοκαλλιέργεια μόνο στη
Θεσπρωτία ανέρχεται σε 12.000
τόνους ψαριού ετησίως συνεισφέ-
ροντας 60 εκατ. ευρώ στην εθνική
οικονομία. Κι ενώ φαινομενικά η
τοπική οικονομία βασίζεται στην
αιγοπροβατοτροφία, ο εν λόγω
κλάδος φθίνει λόγω της κατρακύ-
λας στην τιμή του γάλακτος αλλά κι
εξαιτίας του υψηλού ποσοστού γή-
ρανσης του αγροτικού πληθυσμού
και των μικρών κοπαδιών, που ε-
νίοτε καθιστούν ασύμφορη την ε-
κτροφή τους.

Την ίδια στιγμή, ο κόσμος απο-
φεύγει να στρέψει τα παιδιά του σε
παραγωγικές δραστηριότητες, ό-
πως είναι οι ιχθυοκαλλιέργειες. Το

παράδοξο είναι πως λεφτά στο Τα-
μείο Αλιείας υπάρχουν και για αλι-
είς και για ιχθυοκαλλιεργητές. 

Ζητούμενο 
η εκπαίδευση 
στην παραγωγή
Ακόμη, όμως, και η Ευρωπαϊκή Έ-
νωση, που υποτίθεται ότι δίνει
προτεραιότητα σε ζητήματα περι-
βάλλοντος, βλέπει επιδερμικά το
θέμα του νερού. Η κατάσταση περι-
πλέκεται ακόμη περισσότερο, όταν
εμπλέκονται στη διαχείριση νερού
ξένες χώρες, όπως π.χ. η γειτονική
Βουλγαρία. Εβρίτες πολίτες βρί-
σκουν στο ποτάμι στην κυριολεξία
ό,τι να ’ναι, ενώ οι Έλληνες ψαρά-
δες του Αιγαίου βρίσκονται μονί-
μως αντιμέτωποι με Τούρκους συ-
ναδέλφους τους, οι οποίοι συστη-
ματικά παρανομούν, εξαντλώντας
τα ιχθυοαποθέματα. Με ποιους ό-
ρους λοιπόν να κάνουμε πολιτική
για το νερό; Με αποσπασματικά έρ-
γα για αρδεύσεις, αντί για έναν ενι-
αίο φορέα, που να μπορεί να έχει

ένα σημαντικό αποτέλεσμα; Με ε-
γκαταστάσεις πεπαλαιωμένες; Με
αγρότες που χρωστούν τα μαλλιά
της κεφαλής τους στους ΤΟΕΒ και
τους ΓΟΕΒ; Ή με έργα, που οι τεχνι-
κές μελέτες τους αγνοούν βασικές
αρχές, όπως συνέβη στην Μάνδρα
ή μελέτες, που αγνοούν επιδεικτι-
κά τα ψάρια; 

Αντίστοιχα, οι ιχθυοκαλλιέργειες
στη χώρα μας πατούν σε δυο βάρ-
κες, η μία είναι οι μικρομεσαίες ε-
πιχειρήσεις και η άλλη οι μεγάλες
εταιρείες του κλάδου, οι οποίες τα-
λαιπωρούν οικτρά τους μικρούς
παίκτες λόγω του υπερδανεισμού
τους, κατεβάζοντας τις τιμές συχνά
και κάτω του κόστους.

Η Κλιματική Αλλαγή βάζει νέους
όρους στο παιχνίδι. Κι η Ελλάδα
χρειάζεται να κάνει μακρόπνοο
σχεδιασμό για το νερό και να σχε-
διάσει νέες πολιτικές. Το θέμα της
αύξησης της αρδευόμενης γης πρέ-
πει ν’ αποτελέσει βασική προτεραι-
ότητα. 

Αυτό προϋποθέτει και νέα γνω-
στικά αντικείμενα στην εκπαίδευση
αλλά και νέο ολοκληρωμένο σχε-
διασμό, ο οποίος θα λαμβάνει υπό-
ψη όλες τις υπαρκτές παραγωγικές
δραστηριότητες με ορίζοντα εικο-
σαετίας, εισάγοντας νέο μοντέλο
διαχείρισης νερού και βελτίωση
της ποιότητάς του. Είναι αδιανόητο
να πληρώνει κάθε Έλληνας πολίτης
νέες επικαιροποιημένες μελέτες,
ξανά και ξανά, κι αυτές να κάθονται
στα συρτάρια κάνοντας διαρκώς
μία… τρύπα στο νερό!

(*) Η Άννα Στεργίου είναι κοινο-
βουλευτική συντάκτρια, εξειδικευ-
μένη σε θέματα Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και συγγραφέας 

Το νερό νεράκι 
λέει ο πρωτογενής 
τομέας παραγωγής 
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Πιο... καυτή κι από 39 πυρετό
η Ντορέττα Παπαδημητρίου 
Η Ντορέττα Παπαδημητρίου έκλεισε τα 39 της χρόνια και το γιόρ-
τασε έχοντας δίπλα της τους αγαπημένους της φίλους. Αυτοί της έκα-
ναν κι ένα πάρτι έκπληξη και μάλιστα όχι με μια αλλά με δυο υπέρο-
χες τούρτες. Λίγο πριν από τα 40 της, μία ηλικία σταθμό στη ζωή κά-
θε γυναίκας, η παρουσιάστρια και ηθοποιός είναι λαμπερή, πανέ-
μορφη και πολύ σέξι.
Στο πλευρό της η κολλητή της φίλη Μαίρη Συνατσάκη, η Τόνια
Σωτηροπούλου, ο Νίκος Μουτσινάς, η Ευρυδίκη Βαλαβάνη με
τον Κώστα Βασάλο, ο Αιμιλιανός Σταματάκης και πολλοί αγαπη-
μένοι φίλοι της. Η Μαίρη Συνατσάκη έκανε μια συγκινητική α-
νάρτηση για τη φίλη της. Οι δυο τους γνωρίστηκαν το 2013 και τα τε-
λευταία πέντε χρόνια έχουν γίνει πολύ καλές φίλες, ενώ έχουν κάνει
και συμπληρωματικά τατουάζ.
Όποιος ρίξει μια ματιά στο Instagram της Ντορέττας Παπαδημη-
τρίου δεν μπορεί παρά να αναφωνήσει... 39 και καίει!

ΣΑΒΒΑΤΟ - KΥΡΙΑΚΗ 
20/21 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2018 

Μ
ία φωτογραφία που δημοσίευσε στο Instagram η
Αθηνά Οικονομάκου, ξαπλωμένη στο κρεβάτι δί-
πλα στον γιο της Μάξιμο, προκάλεσε πολλά θετικά

σχόλια αλλά κι ένα... κακό. Μία διαδικτυακή «φίλη» της η-
θοποιού έσπευσε να μιλήσει για... παρεμβάσεις στο πρό-
σωπό της, με κάποιους να συμφωνούν μαζί της και να υ-
περθεματίζουν.

«Τόσο πολύ ωραίο πρόσωπο δεν χρειάζεται “παρεμβάσεις” ή τουλά-
χιστον να μην είναι εμφανείς», της έγραψε. Η Αθηνά Οικονομάκου
όχι μόνο δεν «μάσησε», αλλά της απάντησε: «Φάνηκε το μίνι λίφτινγκ;
Oh Nooo», και αμέσως το Instagram πήρε... φωτιά. Η εντυπωσιακή
ηθοποιός, πάντως, βρίσκεται στην πιο όμορφη και δημιουργική
φάση της ζωής της – τόσο προσωπικά όσο και επαγγελματικά. Πρό-
σφατα βρέθηκε καλεσμένη στην εκπομπή της Ελένης Μενεγάκη,
όπου μεταξύ άλλων μίλησε για την πρόταση γάμου που δέχτηκε α-
πό τον Φίλιππο Μιχόπουλο αλλά για την πιο ευτυχισμένη μέρα
της ζωής της. 

«Μου έκανε πρόταση γάμου, πριν μείνω έγκυος. Όταν μου έκανε πρό-
ταση δεν το πίστεψα αρχικά γιατί γέλαγα και  στο τέλος του λέω: “Πες α-
λήθεια, θα πάρω τον πατέρα μου γιατί αν είναι ψέματα θα το μετανιώ-
σεις. Δεν μπορείς να το πάρεις πίσω πια”. Δεν το πίστευα και ήταν όλο
αυτό το μαγικό που αισθάνεσαι ότι ο άνθρωπός σου θέλει γάμο», είπε
χαρακτηριστικά.

Και πρόσθεσε: «Ευτυχώς είχα μανικάκι, είχα λαιμό, δεν μπορούσα
να κρυώσω. Ωστόσο στην αρχή είχα αντίληψη της κατάστασης και συ-
ναίσθηση. Και κολυμπώντας να μου έλεγες να πάω εκείνη την ώρα θα πή-
γαινα… Αλλά από το σημείο του πρώτου χορού και μετά έχω απώλεια
μνήμης! Δεν θυμάμαι τίποτα! Μαζευτήκαμε έξι η ώρα στο δωμάτιο και
λέω “Παιδιά δεν πέταξα την ανθοδέσμη”. Από τη χαρά μου πέρασα σε
άλλη διάσταση. Έφυγε η άμυνά μου και βγήκε μία απελευθέρωση… Δεν
κρύωσα ποτέ! Χόρεψα μέχρι και με τον τελευταίο καλεσμένο». 

ΣΙΣΣΥ ΖΟΥΡΝΑΤΖΗ
Μία Θεσσαλονικιά 
προκαλεί ντελίριο 
στο «Nomads»…

Το «Nomads» ξεκίνησε και η Σίσσυ Ζουρνα-
τζή πολύ γρήγορα ξεχώρισε. Τόσο για την α-
γωνιστικότητά της, όσο και για τη σέξι πα-
ρουσία της. Η «καυτή» μελαχρινή δίνει έναν
άλλο τόνο στο δύσκολο παιχνίδι επιβίωσης
στη Μαδαγασκάρη. Για όσους δεν γνωρίζουν
τη Σίσσυ Ζουρνατζή, πρόκειται για Θεσσα-
λονικιά που ασχολείται επαγγελματικά με το
μόντελινγκ στο Instagram. 
Ο προσωπικός της λογαριασμός μετράει πε-
ρισσότερους από 139.000 followers. Το
Instagram μπήκε τυχαία στη ζωή της και ταί-
ριαξε, όπως λέει, στην προσωπικότητά της.
Είναι άμεσο και διαδραστικό και της δίνει τη
δυνατότητα να μοιράζεται σκέψεις και προ-
τάσεις που αφορούν στο στιλ. Αυτό που μπο-
ρούμε εμείς με βεβαιότητα να πούμε είναι
πως κάθε φορά που αποφασίζει να «ανεβά-
σει» φωτογραφία το κάνει και... κολάζει.
Η Σίσσυ Ζουρνατζή έπαιζε βόλεϊ για 9 χρό-
νια ώσπου το άφησε για να δώσει Πανελλα-
δικές Εξετάσεις. Από τότε έχει κρατήσει το ο-
μαδικό πνεύμα και την αγάπη για την άσκη-
ση. Δεν της αρέσουν τα γυμναστήρια και
προτιμάει τη γυμναστική στη φύση και τα
extreme sports. Έχει σπουδάσει Λογιστική
και Χρηματοοικονομική Διοίκηση, αλλά δεν
ασχολήθηκε ποτέ με το αντικείμενο, ενώ το
2010 στέφθηκε Star Πελοπόννησος.

• Η ΑΘΗΝΑ ΟΙΚΟΝΟΜΑΚΟΥ,
ΛΙΓΟ ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΕΠΙΣΤΡΟΦΗ
ΤΗΣ ΣΤΗΝ ΤΗΛΕΟΡΑΣΗ,
ΑΠΟΣΤΟΜΩΣΕ ΔΙΑΔΙΚΤΥΑΚΗ
ΤΗΣ «ΦΙΛΗ»

«Φάνηκε το μίνι
λίφτινγκ; Oh No»
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«Στον άνθρωπο όλα πρέπει να είναι ωραία: και το πρό-
σωπο, και το ντύσιμο, και η ψυχή, και οι σκέψεις», πί-
στευε ο Άντον Τσέχωφ. Το «πιστεύω» του σπουδαίου
Ρώσου συγγραφέα έκαναν πράξη τα αδέλφια Αθηνά
και Τάσος Τρανούλης. Με έργο σημαντικό, που απο-
δεικνύει ότι η ομορφιά δεν είναι μόνο υπόθεση εμ-
φάνισης, εκφράζοντας στο απόλυτο το τετράπτυχο
του Τσέχωφ: πρόσωπο, ντύσιμο, ψυχή, σκέψεις…

Γράφει η Καίτη Νικολοπούλου

Αυτήν τη φορά, η είδηση ήρθε από τη Λιουμλιάνα
της Σλοβακίας: «IT Factor of a Country Award |
Athena by Tranoulis / Athenas and Anastasios

Tranoulis | Greece». Ήταν στις 16 Οκτωβρίου, μόλις την
Τρίτη που μας πέρασε, που τα χαμόγελα περίσσεψαν για
τα δυο αγαπημένα αδέλφια. Ε, δεν είναι και λίγο!

Το πρώτο βραβείο σχεδιαστών μόδας κατέκτησαν η Α-
θηνά κι ο Αναστάσιος Τρανούλης στη Λιουμπλιάνα της
Σλοβενίας! Στην εκδήλωση «Month of design 2018» της
16ης Οκτωβρίου, που πραγματοποιήθηκε από τον διεθνή
οργανισμό Zavod Big, απέσπασαν την πρώτη θέση ανά-
μεσα σε 18 χώρες, στην κατηγορία «Fashion Design
Award Winners».

Στον διαγωνισμό συμμετείχαν σχεδιαστές από μεγά-
λους ευρωπαϊκούς οίκους μόδας. Στην έκθεση που πραγ-
ματοποιείται εκτίθενται οι δημιουργίες τους, ενώ στη Σλο-
βενία ταξίδεψε η Αθηνά Τρανούλη με τον σύζυγό της για
την απονομή.

Τιμητικό βραβείο δόθηκε επίσης για τις δημιουργίες
της αρχαιοελληνικής σειράς Athena by Tranoulis, που
αφορούν στο κίνημα «Take Me Home».

«Η ομορφιά μόνο θετικά συναισθήματα μπορεί να προκα-
λέσει. Το στοίχημα είναι να μπορέσεις να την αποτυπώσεις σε
μία δημιουργία», είχε δηλώσει στην «Α» η Αθηνά Τρα-
νούλη, στη συνέντευξη που μας είχε παραχωρήσει πριν
από περίπου τρεις μήνες, όπου μας είχε εκθέσει όλο το
σκεπτικό της για το κίνημα «Take Me Home», ένα κίνημα
που γεννήθηκε από την ανάγκη δικαίωσης και επιστρο-
φής των αρχαίων μαρμάρων του Παρθενώνα στη γενέτει-
ρά τους, «όνειρο ζωής και χρόνιας αναζήτησης του πατέρα μας
Θεόδωρου Τρανούλη, καθώς η συναναστροφή του με  τη Με-
λίνα Μερκούρη, τον Ζιλ Ντασέν και τον Πάνο Διαμαντόπουλο
γέννησαν την ιδέα τού Take Me Home.

Μαζί του προσπαθούμε να ευαισθητοποιήσουμε τον κόσμο»,
όπως είχε συμπληρώσει η ίδια στην προαναφερόμενη συ-
νέντευξή της. Και τα καταφέρνουν πάρα πολύ καλά, θα
συμπληρώσουμε εμείς.

Η Αθηνά και ο Αναστάσιος είναι η δεύτερη γενιά του
οίκου μόδας Τρανούλη και με την αρχαιοελληνική τους
σειρά έχουν δώσει το στίγμα τους στον χώρο της μόδας.

«Η πραγματική ευτυχία έρχεται από τη χαρά να κάνεις κάτι
καλά, από τον ζήλο να δημιουργείς καινούργια πράγματα», έ-
λεγε ο Γάλλος συγγραφέας Αντουάν ντε Σαιν-Εξπερύ.
Και τα αδέλφια Αθηνά και Αναστάσιος Τρανούλης γεύ-
ονται για άλλη μια φορά αυτή την ευτυχία, κάνοντας πε-
ρήφανη τη χώρα μας τόσο με το έργο τους, όσο και με τις
διεθνείς διακρίσεις τους. 

Τρανό «παράσημο» μόδας     
για τα αδέλφια Τρανούλη

• Η Αθηνά και ο Αναστάσιος κατέκτησαν
το πρώτο βραβείο σχεδιαστών μόδας 
στο «Month of design 2018» που έγινε στη Σλοβενία!
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Γυναίκα ετών 37. Μητέρα δύο παιδιών. Με πρόγραμμα κι αυστηρή πει-
θαρχία στη ζωή της. Κι όμως, εξακολουθεί να σαγηνεύει τους άνδρες. Ο
λόγος για την Ανδριάνα Λίμα, ένα από τα κορυφαία μοντέλα της παγκό-
σμιας βιομηχανίας μόδας. Μία πραγματικά εντυπωσιακή γυναίκα με λά-
γνο βλέμμα και κορμί για... αμαρτίες. Η Αντριάνα ξεκίνησε την καριέρα
της στο μόντελινγκ από πολύ μικρή ηλικία, όταν ήταν ακόμη στο Δημοτι-
κό. Ήταν εκπρόσωπος της εταιρείας καλλυντικών Maybelline New York α-
πό το 2003 έως το 2009 και επέστρεψε ξανά το 2014, ενώ έχει βρεθεί,
μεταξύ άλλων, στη λίστα με τις 100 πιο επιθυμητές γυναίκες στον κόσμο
για τέσσερις συνεχείς χρονιές.

ΜΑΓΚΥ
ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ
Ο σύντροφός της 
τη θέλει ακόμα 
πιο αποκαλυπτική
Μπορεί να έχουμε διανύσει τα 2/3
του Οκτώβρη, όσο όμως το θερμό-
μετρο δείχνει πάνω από 20 βαθ-
μούς Κελσίου η Μάγκυ Χαραλα-
μπίδου δεν θα σταματάει να φο-
ράει μαγιό. Κι όχι απλά να φορά-
ει, αλλά να... προκαλεί εμφράγματα
στους άνδρες θαυμαστές της! Ο
τρόπος που ποζάρει, το παιχνιδιά-
ρικο χαμόγελό της, όλα πάνω της
φανερώνουν έναν και μόνο στόχο.
Να «φυτέψει» ζιζάνια στο μυαλό
των ανδρών και να μη σταματή-
σουν να τη σκέφτονται.

Πολλές φορές φέτος, επέλεξε να
μην κοιτάζει τον φωτογραφικό φα-
κό, αλλά να μας δείχνει τα... κολα-
σμένα της οπίσθια. Δεν είναι τυ-
χαίο ότι η γυναίκα έχει ψηφιστεί
ως έχουσα την καλύτερη πίσω κί-
νηση. Η Μάγκυ Χαραλαμπίδου,
το καλοκαίρι που μας πέρασε, α-
νήρτησε ουκ ολίγες τολμηρές πό-
ζες. Από την παραλία, από το σπίτι
της, από τον δρόμο, απ’ όπου βρι-
σκόταν φόραγε όσα λιγότερα μπο-
ρούσε και έκλεινε το μάτι στους άν-
δρες διαδικτυακούς φίλους της.

Πρόσφατα, μάλιστα, ρωτήθηκε
για τις στυλιστικές επιλογές της και
αποκάλυψε πως ο αγαπημένος της
θέλει να ντύνεται πιο σέξι! «Ο σύ-
ντροφός μου δεν μου λέει ντύσου λί-
γο, μου λέει γδύσου λίγο. Τι φοράς
τώρα; Τι είναι αυτά; Έτσι με γνώρισε.
Θα με αλλάξει τώρα;» 

Τ
ι κι αν οι μετεωρολόγοι επιμένουν ότι
έρχεται κακοκαιρία, η Ασημίνα Ιγγλέ-
ζου αρνείται πεισματικά να αποχωρι-

στεί τα καυτά μαγιό της. Και πολύ καλά κά-
νει, συμπληρώνουμε εμείς, καθώς το γνω-
στό μοντέλο και παρουσιάστρια διαθέτει
μία από τις πιο «καυτές» σελίδες στο
Instagram.

Δεν είναι τυχαίο πως έχει περισσότερους από
110.000 διαδικτυακούς φίλους, με την εντυπω-
σιακή ξανθιά να μην λέει όχι στις σέξι φωτο-
γραφίες, με τα likes να πέφτουν... βροχή! Η Α-
σημίνα Ιγγλέζου ξέρει πώς λειτουργεί το παι-
χνίδι και το παίζει καλύτερα από πολλές. Κάθε
φωτογραφία που ανεβάζει αναδεικνύει το... τα-
λέντο της. Στο να προκαλεί, φυσικά. Πότε με ε-
σώρουχα, πότε με μικροσκοπικά μπικίνι, πότε
μόνο με ένα βρακάκι και πότε χωρίς τίποτα,
γνωρίζει το παιχνίδι της πρόκλησης και αυτό εί-
ναι κάτι που αγαπάει ο φωτογραφικό φακός.

Και αν αναρωτιέστε πώς διατηρεί αυτό το
κορμί, η απάντηση είναι πολύ απλή: Γυμναστι-
κή! Το φετινό καλοκαίρι, σε ένα διάλειμμα από
τις διακοπές της στη Μύκονο κι άλλα κοσμικά
νησιά, διήνυσε σε λιγότερο από 15 ημέρες, τρέ-
χοντας και περπατώντας με την ελάχιστη εξωτε-
ρική υποστήριξη, μία διαδρομή μήκους περί-
που 500 χιλιομέτρων στην Πίνδο. Ο λόγος για
το «Pindus D.U.S.T.», μια μοναχική, ορειβατική
διάσχιση ταχύτητας ολόκληρης της οροσειράς.
Η περιπέτειά της, μάλιστα, γυρίστηκε ταινία, με
σκοπό να προβληθεί στην Ελλάδα και στο εξω-
τερικό, κάνοντας γνωστή την Πίνδο και τις αμέ-
τρητες δυνατότητες που προσφέρει η ορεινή Ελ-
λάδα για τουρισμό! 

Για το τέλος αφήσαμε το καλύτερο... Η Αση-
μίνα Ιγγλέζου από «καυτό» μοντέλο είναι και
πολύ καλή μαγείρισσα, με αδυναμία στα μακα-
ρόνια, όπως μπορείτε να δείτε! 

Μοντέλο, δρομέας και σέξι μαγείρισσα  

• ΜΙα επΙσκεψη στο Instagram τησ ασηΜΙνασ Ιγγλεζου
εΙναΙ Ικανη να προκαλεσεΙ... εΜφραγΜατα

Η Αντριάνα Λίμα είναι η πιο σέξι μαμά της πασαρέλας
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Α
νοιξε ο ασκός του Αιόλου
στην ΕΡΤ και πλέον όλοι ανα-
ζητούν λύσεις. Η σύγκρουση
είναι όλων με όλους. Σε πο-
λιτικό επίπεδο εντός του κυ-

βερνώντος κόμματος έχουν χωριστεί στα
δύο. Σε αυτούς που υποστηρίζουν το σχέ-
διο Καρτερού - Παππά για να συνεχίσει
την προπαγάνδα η ΕΡΤ υπέρ της κυβέρ-
νησης σε συνδυασμό με το ΑΠΕ. Αντίθε-
τα, η πλευρά Φίλη θέλει ανεξάρτητη την
κρατική τηλεόραση.

Πλέον καλά πληροφορημένες πηγές α-
ναζητούν μία συμβιβαστική λύση. Ήδη έ-
χουν αρχίσει συζητήσεις
για αλλαγή της διοί-
κησης, που ουσια-
στικά σημαίνει ότι
θα απομακρυν-
θούν ο νυν πρό-
εδρος Χρήστος
Λεοντής και ο
δ ι ε υ θ ύ ν ω ν
σύμβου-

λος Βασίλης Κωστόπουλος. Επί της ου-
σίας η καμπάνα χτυπάει για τον Κωστό-
πουλο. Να σημειωθεί ότι μετά την παραί-
τηση Ταλαμάγκα ο διευθύνων σύμβου-
λος αναπληρώνει και τα καθήκοντα του ε-
ντεταλμένου συμβούλου. Επίσης ζητείται
η μείωση της «ισχύος» του Παναγιώτη
Καλφαγιάννη, προέδρου της ΠΟ-
ΣΠΕΡΤ, εντός του Οργανισμού και η απο-
κατάσταση των αδικηθέντων.

Η Νέα Δημοκρατία προσπάθησε να α-
ξιοποιήσει αφενός μεν την εσωκομματική
κόντρα Παππά - Φίλη, αφετέρου δε τις
καταγγελίες που προηγήθηκαν από μέλη
της διοίκησης της ΕΡΤ, ζητώντας να τεθεί
το θέμα της λειτουργίας της ΕΡΤ στην Ε-
πιτροπή Θεσμών και Διαφάνειας. Είχε

προγραμματιστεί συνεδρίαση για την
Τρίτη το πρωί, αλλά αναβλήθηκε λόγω
έκτακτης συνεδρίασης του Υπουργικού
Συμβουλίου. Και μάλιστα η πρόεδρος

της Επιτροπής Τασία Χριστοδουλο-
πούλου δεν ανακοίνωσε το πότε θα
συζητηθεί το θέμα. Η Ν.Δ. θα συνεχί-
σει να θέτει ζήτημα «παραδιοίκησης»

της ΕΡΤ, ενώ θα ζητήσει να συζητηθεί το
κόστος των μεικτών παραγωγών, οι οποί-
ες συνεχίστηκαν επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ
στην τηλεόραση αλλά και στο ραδιόφω-
νο. Τίθεται επίσης το θέμα του περιεχο-
μένου των ενημερωτικών εκπομπών της
ΕΡΤ, μετά το εμπάργκο του κόμματος της
αξιωματικής αντιπολίτευσης.

Σχέδια Κρέτσου
Και την ώρα που συμβαίνουν όλα αυτά, ο
Λευτέρης Κρέτσος παρουσίασε τον σχε-
διασμό της κυβέρνησης, ο οποίος περι-
λαμβάνει, εκτός από τη δημιουργία του α-
θλητικού καναλιού ERT Sports, την ίδρυ-
ση δύο θυγατρικών, της ERT R&D, η ο-
ποία θα αναλάβει την προώθηση νέων τε-
χνολογιών και έρευνας, και της ERT
Productions και Studio, που θα παράγει
πρωτότυπο οπτικοακουστικού περιεχο-
μένου. Επίσης, η ΕΡΤ θα υιοθετήσει το
πρότυπο HbbTV0 στην Υβριδική της
Πλατφόρμα, για την ανάπτυξη διαδραστι-
κών εφαρμογών εικονικής και επαυξημέ-
νης πραγματικότητας.

Inside
STORIES


Την πρώτη εβδομάδα του Νοεμ-
βρίου αναμένεται να επιστρέψουν

στους δέκτες μας οι εκπομπές του Α-
ντώνη Κανάκη «Ράδιο Αρβύλα» και
«Βινύλιο». Μάλιστα θα προβάλλονται
νωρίτερα, καθώς θα ξεκινούν στις
23.00.


Την Τετάρτη 24 Οκτωβρίου θα γί-
νει η πρεμιέρα του Open, του νέου

τηλεοπτικού σταθμού ιδιοκτησίας Ιβάν
Σαββίδη.


Ενδιαφέρον για την απόκτηση του
VFM στη δημοπρασία της 30ής Ο-

κτωβρίου φημολογείται ότι θα δείξει η
Αλεξάνδρα Δασκαλοπούλου, η ο-
ποία ήδη διαθέτει τέσσερις μουσικούς
σταθμούς, τον Μελωδία, τον Εν Λευ-
κώ, τον RED και τον HIT FM. Η τιμή
εκκίνησης είναι στις 440.000 ευρώ.


Ο Παναγιώτης Αντωνόπουλος
είναι ο νέος διευθυντής της αθλη-

τικής εφημερίδας «Live Sport», μετά
την παραίτηση του Βασίλη Βέργη.


Κάθε Σάββατο στις 20.00 θα μετα-
δίδεται από τον Alpha το «Πάμε

Πακέτο» της Βίκυς Χατζηβασιλείου.
Η εκπομπή της συμπληρώνει 14 χρό-
νια ζωής.


Σκέψεις για αποχώρηση από τη
Δάφνη Εκδοτική κάνει ο Θόδω-

ρος Κυριακού, όπως λένε οι συνερ-
γάτες του.


Δεν κάνει
γκελ στο

τ η λ ε ο π τ ι κ ή
κοινό η εκπο-
μπή της Τατιά-
νας Στεφανί-
δου στον
ΣΚΑΪ. Έτσι,
στο Ν. Φάληρο
ετοιμάζονται
διορθωτικές
κινήσεις.


Το Star ανακοίνωσε τη συνεργα-
σία του με την πλατφόρμα Mega -

phone TV. 


Πριν συμπληρωθεί ένας μήνας
λειτουργίας της Μακεδονίας, άρ-

χισαν οι απολύσεις. Απομακρύνθηκαν
ένας δημοσιογράφος κι ένας σελιδο-
ποιός.

1 ΠΡΕΜΙΕΡΑ ΓΙΑ ΤΟΥΣ «ΘΑΛΑΣΣΟΛΥΚΟΥΣ» Πρεμιέρα κάνουν σήμερα στις 16:20 στον ΣΚΑΪ οι
«Θαλασσόλυκοι». Για πρώτη φορά στην ελληνική τηλεόραση, μια ταξιδιωτική σειρά 8 επεισοδίων, γυρισμένη σ’ έ-
να ιστιοπλοϊκό. Πρωταγωνιστές ο πρωταθλητής κολύμβησης Γιάννης Δρυμωνάκος, ο σεφ Γιάννης Αποστολά-
κης και η ραδιοφωνική παραγωγός Κάλια Ελευθερίου. Αρχές Αυγούστου, άνοιξαν πανιά. Ξεκίνησαν από την Ι-
καρία, εξερεύνησαν τα Δωδεκάνησα κι έφθασαν στην Κρήτη.

media
Στα σκαριά αλλαγή 
διοίκησης στην ΕΡΤ
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ΣΟΥΝ ΝΑ ΕΚΤΟΝΩΣΟΥΝ ΤΗΝ ΚΑΤΑΣΤΑ-
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Η
σημαντική�υποχώρηση�του�ΑΝΤ1�στη�μέτρηση�της
τηλεθέασης�και�η�αύξηση�του�κόστους�των�ριάλιτι
εκπομπών�κατά�8�εκατομμύρια�είχε�μεγάλες�επιπτώ-
σεις�στα�έσοδα.�Στη�χρήση�του�2017�ο�κύκλος�εργα-
σιών�μειώθηκε�από�τα�72,8�στα�68,5�εκατομμύρια

ευρώ. Το�αντίθετο�συνέβη�με�τις�ζημιές,�αφού�η�εταιρεία�προ�φό-
ρων�κατέγραψε�ζημιές�περίπου 22,3�εκατομμυρίων�ευρώ,�ενώ
στην�προηγούμενη�χρήση�το�ποσό�ανερχόταν�στα�11,8�εκατ.�ευ-

ρώ.�Τέλος,�αυξημένο�κατά�0,9�εκατ.�ήταν�το�κόστος�των�ειδήσεων,
ενώ�αύξηση�0,6�εκατ.�είχαμε�στο�κόστος�της�δωροθεσίας�για�τον
ΑΝΤ1..
Μια�και�ο�λόγος�για�το κανάλι�του�Αμαρουσίου,�να�πούμε�τέλος�ότι
εκτός�της�εκπομπής�«ΚΑΛΗΜΕΡΑ�ΕΛΛΑΔΑ»�που�παρουσιάζει�ο
Γιώργος Παπαδάκης τέθηκε�η νεαρή�συνεργάτιδα-δημοσιογρά-
φος�Μπάγια Αντωνοπούλου,�λόγω�ενός�ομηρικού�καβγά�που
φέρεται�να�έλαβε�χώρα�μεταξύ�των�δύο�πριν�από�10�ημέρες.�

• ΑΘΛΗΤΙΚΗ «ΙΣΤΟΡΙΑ» ΣΤΟ COSMOTE HISTORY Πάνω από 20 νέες πρωτότυπες
παραγωγές και συμπαραγωγές έρχονται από τον Οκτώβριο στο Cosmote History HD. Μετα-
ξύ αυτών και «Οι Θρύλοι των Γηπέδων» με πορτρέτα σπουδαίων Ελλήνων παλαίμαχων πο-
δοσφαιριστών. Τα επεισόδια θα παρουσιάζει ο Γιώργος Λιάνης. Η πρώτη εκπομπή είναι προ-
γραμματισμένη για την Παρασκευή 2 Νοεμβρίου στις 21:00.

ΣτΕ:�Επιτρέπονται
οι�χορηγίες�στα�ραδιοφωνικά
δελτία�ειδήσεων
Νέα δεδομένα στους ενημερωτικούς ραδιοφωνικούς σταθμούς φέρ-
νει η απόφαση 822/2018 του 4ου Τμήματος του Συμβουλίου της Ε-
πικρατείας. Οι δικαστές ακυρώνουν την υπ’ αριθμ. 577/2013 από-
φαση του ΕΣΡ, με την οποία επιβλήθηκε πρόστιμο €10.000 στον Real
FM για συγκεκαλυμμένη διαφήμιση. Όμως, πέρα από την ελλιπή αι-
τιολόγηση που διαπιστώνουν από την πλευρά του ΕΣΡ για τη δικαι-
ολόγηση του προστίμου, προβαίνουν σε μια άκρως ενδιαφέρουσα
κρίση. Η απόφαση αυτή του ΣτΕ είναι σημαντική, ειδικά σε αυτήν την
εποχή για τα ενημερωτικά ραδιόφωνα, καθώς επιτρέπει τις χορη-
γίες στο σύνολο των ενημερωτικών εκπομπών, των δελτίων ειδή-
σεων και των λοιπών ενημερωτικών προϊόντων. Ο επηρεασμός του
περιεχομένου μιας εκπομπής από τους χορηγούς γίνεται, από την
άλλη πλευρά, όλο και πιο ισχυρός.

Επιστολή
της�ΕΣΗΕΑ
στο�ΕΣΡ
για�τη
στοχοποίηση
συντακτών

Επιστολή με αποδέκτες τον πρόεδρο
και τα μέλη του Δ.Σ. του ΕΣΡ
αναφορικά με τη στοχοποίηση των
αθλητικών συντακτών από
αθλητικούς παράγοντες και
οπαδικές εκπομπές σε εγχώρια
ΜΜΕ, απέστειλε την περασμένη
Τρίτη η ΕΣΗΕΑ.
Όπως εξηγείται από τη
δημοσιογραφική ένωση το
Διοικητικό Συμβούλιο της ΕΣΗΕΑ
συναντήθηκε με τα μέλη του Δ.Σ.
του ΠΣΑΤ και κατέγραψε το
πρόβλημα σε όλες τις εκφάνσεις
του. 
Κοινή απόφαση ήταν η προσφυγή
στο ΕΣΡ και το αίτημα της ΕΣΗΕΑ
και του ΠΣΑΤ να λάβει η ανεξάρτητη
αρχή όλα τα απαραίτητα μέτρα ώστε
να σταματήσει η εν λόγω
απαράδεκτη συμπεριφορά. Στην ίδια
επιστολή προς το ΕΣΡ η ΕΣΗΕΑ
υπογραμμίζει ότι η Διεθνής και η
Ευρωπαϊκή Ομοσπονδία
Δημοσιογράφων έχει ήδη
απασχοληθεί με το πρόβλημα, που
καθημερινά διογκώνεται όχι μόνο
στην Ελλάδα αλλά και σε χώρες
όπως η Ισπανία και η Πορτογαλία,
«η οποία μάλιστα έχει αναγνωρίσει
ότι, η βία που ασκείται εναντίον
δημοσιογράφων είναι εγκληματική
ενέργεια. Το γεγονός αυτό θεωρείται
σημαντική απόφαση για την
ασφάλεια των δημοσιογράφων, οι
οποίοι πρέπει να ασκούν το
λειτούργημά τους χωρίς εξαρτήσεις
και παρεμβάσεις».
Τα μέλη του Δ.Σ. της ΕΣΗΕΑ
σημείωσαν τέλος τη διαθεσιμότητά
τους για μία συνάντηση με το ΕΣΡ,
ώστε να αναλυθούν οι σκέψεις και
οι προτάσεις επί του προβλήματος.

Ζημιές στον ΑΝΤ1 
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ΤΗΝ ΚΥΡΙΑΚΗ 21 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ παρουσιάζει 

∆ΕΝ 
ΚΥΚΛΟΦΟΡΕΙ 

ΣΤΑ 
ΒΙΒΛΙΟΠΩΛΕΙΑ
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